
ΘΕΜΑΤΑ

Α. ΕΙΔΙΚΑ ΘΕΜΑΤΑ 
1.  Άδεια απουσίας των Βουλευτών κ.κ.  Μ. Σαλµά, Γ. Πα-

πανδρέου και Ε. Καρανάσιου, σελ. 2334
2. Αναφορά στη συµπλήρωση σαράντα χρόνων από την

εξέγερση του Πολυτεχνείου, σελ. 2319, 2320, 2322, 2326
3. Επί διαδικαστικού θέµατος, σελ. 2320, 2324, 2325, 2326,

2327
4. Επί προσωπικού θέµατος, σελ. 2325, 2326
5. Ανακοινώνεται ότι ο Πρόεδρος της Κοινοβουλευτικής

Οµάδας των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Πάνος Καµµένος, γνω-
στοποιεί ότι Γενικός Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµά-
δας των Ανεξάρτητων Ελλήνων εξελέγη ο Βουλευτής
Ηµαθίας κ. Κωνσταντίνος Γιοβανόπουλος µε αναπληρώτρια
αυτού τη Βουλευτή Μαγνησίας κ. Μαρίνα Χρυσοβελώνη, σελ.
2330

Β. ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΟΣ ΕΛΕΓΧΟΣ 
1. Κατάθεση αναφορών, σελ. 2303- 2306
2. Απαντήσεις Υπουργών σε ερωτήσεις Βουλευτών, σελ.

2306 - 1318
3. Συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων:
α) Προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-

µατικής Αλλαγής, σχετικά µε την παύση λειτουργίας και αν-
τικατάστασης του Χώρου Ανεξέλεγκτης Διάθεσης
Αποβλήτων (ΧΑΔΑ) στη θέση "Λίµνες" του Δήµου Πύργου του
Νοµού Ηλείας, σελ. 2320

β) Προς τον Υπουργό Υγείας:
i. σχετικά µε τη διαδικασία αποκατάστασης και τοποθέτη-

σης νέων διοικήσεων στα Νοσοκοµεία, σελ. 2322
ii. σχετικά µε τα προβλήµατα λειτουργίας του Νοσοκοµείου

Άρτας, σελ. 2326
γ) Προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, σχετικά

µε τα προβλήµατα στα ειδικά σχολεία της χώρας, σελ. 2328
δ) Προς τον Υπουργό Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλε-

κτρονικής Διακυβέρνησης, σχετικά µε τα προβλήµατα από
την αναδιάρθρωση των δηµοσίων υπηρεσιών στην καθηµε-
ρινότητα των πολιτών, σελ. 2330

ε) Προς τον Υπουργό Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά
µε την απόκτηση ειδικότητας προπονητή ποδοσφαίρου από
τους απόφοιτους των ΤΕΦΑΑ, σελ. 2332

στ) Προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας
του Πολίτη, σχετικά µε το µεταναστευτικό στα πλαίσια της
Ελληνικής Προεδρίας της Ευρωπαϊκής  Ένωσης, σελ. 2334

Γ. ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗ ΕΡΓΑΣΙΑ 
1. Κατάθεση Εκθέσεως Διαρκούς Επιτροπής. 
Η Διαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων καταθέτει

την  Έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Πολιτι-
σµού και Αθλητισµού: "Ενσωµάτωση της Οδηγίας 2011/77/ΕΕ
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 27ης
Σεπτεµβρίου 2011 και της Οδηγίας 2012/28/ΕΕ του Ευρωπαϊ-
κού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 25ης Οκτωβρίου
2012 στο ελληνικό δίκαιο και τροποποίηση του νόµου
2121/1993-Πνευµατική Ιδιοκτησία, συγγενικά δικαιώµατα και
πολιτιστικά θέµατα-ΦΕΚ/Α/25/1993, σελ. 2326

2. Κατάθεση σχεδίου νόµου: 
Ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, ο Αντι-

πρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Εξωτερικών και οι

Υπουργοί Οικονοµικών και Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας
του Πολίτη, κατέθεσαν σχέδιο νόµου: "Κύρωση της Συµφω-
νίας µεταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και
της Κυβέρνησης της Δηµοκρατίας της Βουλγαρίας για συ-
νεργασία στον τοµέα της Τεχνολογίας Πληροφοριών, Τηλε-
πικοινωνιών και Ταχυδροµικών Υπηρεσιών", σελ. 2326

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ

ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 2303 - 2336

ΟΜΙΛΗΤΕΣ

Α. Επί της αναφοράς στη συµπλήρωση σαράντα χρόνων
από την εξέγερση του Πολυτεχνείου:

ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 2319
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 2322
ΜΑΝΙΑΤΗΣ Ι. , σελ. 2320
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν. , σελ. 2326

Β. Επί διαδικαστικού θέµατος:
ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ Μ. , 

σελ. 2326
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 2324, 2325
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 2320, 2324, 2325, 2326, 

2327
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 2324

Γ. Επί προσωπικού θέµατος:
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 2325, 2326
ΔΡΑΓΑΣΑΚΗΣ Ι. , σελ. 2325, 2326
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 2325

Δ. Επί των επικαίρων ερωτήσεων:
ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ Ι. , σελ. 2333, 2334
ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ Σ. , σελ. 2322, 2324, 2327, 2328
ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ - ΣΑΛΤΑΡΗ Ε. , 

σελ. 2320, 2321
ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ Μ. , σελ. 2334, 2335
ΔΕΝΔΙΑΣ Ν. , σελ. 2334, 2335
ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ Α. , σελ. 2322, 2323
ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ Σ. (ΠΑΣΟΚ), 

σελ. 2329, 2330
ΜΑΝΙΑΤΗΣ Ι. , σελ. 2320, 2321
ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ Α. , σελ. 2332, 2333
ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ Κ. , σελ. 2331, 2332
ΜΩΡΑΪΤΗΣ Ν. , σελ. 2326, 2327, 2328
ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ Β. , σελ. 2328, 2329, 2330
ΣΤΑΜΕΝΙΤΗΣ Δ. , σελ. 2330, 2331

ΠΙΝΑΚΑΣ ΠΕΡΙΕΧΟΜΕΝΩΝ

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Λ’
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Αθήνα, σήµερα στις 15 Νοεµβρίου 2013, ηµέρα Παρασκευή
και ώρα 10.10’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του
Βουλευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Δ’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΙΩΑΝΝΗ ΔΡΑΓΑΣΑΚΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Θεανώ Φωτίου, Βου-
λευτή Επικρατείας, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Λέσβου κ. ΠΑΥΛΟΣ ΒΟΓΙΑΤΖΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Διεύθυνση Οικονοµικής Επιθεώρησης
Βορείου Αιγαίου εκφράζει την αντίθεσή της για την ενδεχόµενη
κατάργηση των Οικονοµικών Επιθεωρήσεων, που εδρεύουν στις
διοικητικές περιφέρειες της χώρας. 

2) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται
στον αποχαρακτηρισµό εκατοµµυρίων στρεµµάτων βοσκοτόπων,
τα οποία βαφτίζονται δάση, µε αποτέλεσµα οι κτηνοτρόφοι να
µείνουν µε µειωµένα δικαιώµατα και εκτάσεις βοσκοτόπων. 

3) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται
στις ελλείψεις προσωπικού στα ειδικά σχολεία του Νοµού Ηρα-
κλείου.

4) Η Βουλευτής Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΧΡΥΣΟΥΛΑ - ΜΑΡΙΑ ΓΙΑ-
ΤΑΓΑΝΑ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  η κ. Ελένη Κοσµίδου
διαµαρτύρεται για την αναξιοπιστία και την κακοδιαχείριση των
ασφαλιστικών εταιρειών των οποίων ανακλήθηκαν οι άδειες, και
του νοµικού πλαισίου που τις διέπει, µε αποτέλεσµα οι ασφαλι-
σµένοι να βρίσκονται σε αδυναµία να καλύψουν τις αποζηµιώσεις
και τα έξοδα.

5) Ο Βουλευτής Αττικής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΛΑΧΟΣ κατέθεσε ανα-
φορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ασπροπύργου  διαµαρτύρεται
για την παντελή έλλειψη µονάδας πρωτοβάθµιας φροντίδας και
υγείας, µε αποκλειστική ευθύνη της πολιτείας, αφού ο Δήµος
έχει παραχωρήσει ακίνητο, το οποίο παραµένει αναξιοποίητο επί
σειρά ετών. 

6) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ

κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Εµπορικός Σύλλογος Βόλου
και Νέας Ιωνίας του Νοµού Μαγνησίας παραθέτει τις προτάσεις
του για την κεφαλαιοποίηση των οφειλών προς τον ΟΑΕΕ, προ-
κειµένου να δοθεί µια διέξοδος στο ασφαλιστικό σύστηµα.

7) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΣΟΥΚΑΛΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Ερυµάνθου του Νοµού Α-
χαΐας εκφράζει τη διαµαρτυρία του για τη φορολόγηση των
αγροτικών εκτάσεων, που χρησιµοποιούνται αποκλειστικά για
αγροτικές εκµεταλλεύσεις.

8) Ο Βουλευτής Κορινθίας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΤΑΓΑΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Εµπορικός Σύλλογος Κιάτου «Ερµής»
αιτείται την υιοθέτηση των προτάσεών του για την επιβίωση του
ΟΑΕΕ.

9) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Εµποροεπαγγελµατικός Σύλλο-
γος Πάρου-Αντιπάρου διαµαρτύρεται για την έλλειψη προσω-
πικού στο γραφείο του Οργανισµού  Ασφάλισης Ελευθέρων
Επαγγελµατιών στη Νάξο.

10) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυνο-
µικών Υπαλλήλων αιτείται τη συµµετοχή και της Σχολής Αστυφυ-
λάκων της Αστυνοµικής Ακαδηµίας στις κατατακτήριες εξετάσεις
για τα ΑΕΙ και ΤΕΙ. 

11) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ.Χρήστος Γεωργίου διαµαρ-
τύρεται για τις αλλαγές στα ποσοστά αναπηρίας που οδήγησαν
στη διακοπή του επιδόµατος της πρόνοιας.

12) Ο Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΣΠΥΡΙΔΩΝ ΤΑΛΙΑΔΟΥΡΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του ΤΕΙ Θεσσαλίας
αιτείται την κάλυψη των αναγκών σίτισης των σπουδαστών στο
ΤΕΙ Θεσσαλίας για το έτος 2013.

13) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του ΤΕΙ Θεσσαλίας
αιτείται την κάλυψη των αναγκών σίτισης των σπουδαστών στο
ΤΕΙ Θεσσαλίας για το έτος 2013.

14) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Στέλιος Ξηρουχάκης  εκφρά-
ζει, ως ιδιοκτήτης διατηρητέου κτηρίου, την διαµαρτυρία του
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σχετικά µε τον νέο φόρο των ακινήτων και αιτείται την εξαίρεση
των κτηρίων που έχουν κηρυχθεί διατηρητέα από αυτόν τον νέο
φόρο.

15) Ο Βουλευτής Μαγνησίας κ. ΠΑΡΙΣΗΣ (ΠΑΡΙΣ) ΜΟΥΤΣΙΝΑΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Αντιδήµαρχος Κοινωνικής
Προστασίας, Παιδείας και Πολιτισµού του Δήµου Βόλου αιτείται
τη θέσπιση νοµοθετικής ρύθµισης, ώστε να διευκρινιστεί αν οι
δήµοι της χώρας έχουν τη δυνατότητα να εκταµιεύουν χρήµατα
για τη σίτιση των µαθητών των µουσικών σχολείων. 

16) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  έµποροι του Νοµού Καρδίτσας αιτούνται
την θέσπιση νοµοθετικής ρύθµισης για την κεφαλαιοποίηση των
οφειλών των εµπόρων προς τον ΟΑΕΕ.

17) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πρό-
ταση πώλησης του Ανεξάρτητου Διαχειριστή Μεταφοράς Ηλεκ-
τρικής Ενέργειας σε ιδιώτη, παρά το γεγονός ότι είναι επικερδής
και δεν επιβαρύνει τον κρατικό προϋπολογισµό.

18) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Δηµοτικό Συµβούλιο του Δήµου Τρικ-
καίων αιτείται τη διατήρηση των µονάδων πρωτοβάθµιας περί-
θαλψης του ΕΟΠΥΥ στο νοµό Τρικάλων.

19) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Πανελλήνιο Κέντρο Οικολογι-
κών Ερευνών καταγγέλλει την αδειοδότηση της υγραεριο-
κίνησης σε συνεργεία ή πρατήρια, τα οποία βρίσκονται δίπλα σε
σπίτια ή σχολειά, χωρίς να γίνεται κανένας έλεγχος επικινδυνό-
τητας και συνιστά την προσοχή των καταναλωτών, καθώς δεν
υπάρχει ούτε προβλεπόµενος έλεγχος των καυσίµων.

20) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΜΑΡΙΝΟΣ ΟΥΖΟΥΝΙΔΗΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και Κηδεµόνων του
Γυµνασίου-Λυκειακών Τάξεων  Μεταξάδων Έβρου διαµαρτύρε-
ται για την υποστελέχωση του σχολείου και την έλλειψη εκπαι-
δευτικού προσωπικού.

21) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Μάρκος Ρίζκ  εκφράζει τη
διαµαρτυρία του για τη σύγκρουση δύο υπουργικών αποφάσεων,
που υπογράφηκαν τον ίδιο µήνα από τον Υπουργό Εργασίας,
καθώς η µια αναιρεί την άλλη και αφορούν τις επανακρίσεις των
αναπήρων από τα κέντρα πιστοποίησης αναπηρίας.

22) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο πρόεδρος του Συλλόγου
Υπαλλήλων της ΤΕΟ Α.Ε αιτείται τη διευθέτηση των θεµάτων του
προσωπικού του Ταµείου Εθνικής Οδοποιίας  και τη διασφάλιση
της εργασίας τους σε αυτό.

23) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η πρόεδρος της Ελληνικής Οµο-
σπονδίας Θαλασσαιµίας εκφράζει τη διαµαρτυρία της για την
καθυστέρηση τοποθέτησης των απόφοιτων όλων των σχολών
επαγγελµάτων υγείας σε θέσεις της ειδικότητάς τους και αιτείται
την άµεση λήψη µέριµνας για την πρόσληψη τους στις θέσεις
αυτές.

24) Οι Βουλευτές, Β’ Αθηνών κ. ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ, και
κ. ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο κ. Βο-
λικάκης Ζαφείρης  εκφράζει τη δυσαρέσκεια του, σχετικά µε την
αναπάντητη  αίτηση πρόσληψής του στο δηµόσιο ως αθλητής
ποδηλασίας, παρόλο που υπέβαλε όλα τα απαραίτητα δικαιολο-
γητικά όπως ορίζει ο νόµος.

25) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Επαγγελµατιών Βιο-

τεχνών και Εµπόρων Νοµού Τρικάλων αιτείται τη θέσπιση νοµο-
θετικής διάταξης για την κεφαλαιοποίηση των οφειλών που
έχουν οι επαγγελµατίες και οι έµποροι προς τον ΟΑΕΕ.

26) Ο Βουλευτής Ευβοίας κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  κάτοικοι και φορείς του Δηµοτικού
Διαµερίσµατος Ωρεών- Νέου Πύργου-Αγιόκαµπου αιτούνται τη
συνέχιση της λειτουργίας του Λιµενικού Σταθµού Ωρεών.

27) Η Βουλευτής Λακωνίας κ. ΦΕΒΡΩΝΙΑ ΠΑΤΡΙΑΝΑΚΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Κωνσταντίνος Μούγιας αιτεί-
ται ενηµέρωσης για την τύχη κοινής οµολογίας του, αξίας 40.000
ευρώ, εκ του δανείου διά κοινών οµολογιών της «ΑΣΠΙΣ ΟΜΙΛΟΣ
ΕΤΑΙΡΙΩΝ ΑΕ», συνολικού ποσού 5.680.000 ευρώ.

28) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Έδεσσας  διαµαρτύ-
ρεται για τις ελλείψεις σε αναλώσιµα υλικά και πετρέλαιο θέρ-
µανσης στις σχολικές µονάδες του Δήµου.

29) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ - ΤΣΑΡΟΥΧΑ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία οι Πρόεδροι των Επιµελητηρίων Κεν-
τροδυτικής Μακεδονίας αιτούνται τη θέσπιση νοµοθετικής
διάταξης για την κεφαλαιοποίηση των οφειλών των  επαγγελµα-
τιών βιοτεχνών και εµπόρων προς τον ΟΑΕΕ.

30) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Εµπορικός Σύλλογος Γιαννιτσών
παραθέτει τις προτάσεις του για την βιωσιµότητα του ΟΑΕΕ, όσο
και για την εξασφάλιση αξιοπρεπών όρων ασφάλισης των  συνα-
δέλφων τους.

31) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε
διαµαρτυρία των µαθητών Γυµνασίου και Λυκείου Μελεσών για
τις ελλείψεις καθηγητών στα σχολεία τους, καθώς επίσης και για
τις αλλαγές στη δευτεροβάθµια εκπαίδευση.

32) Ο Βουλευτής Πέλλης κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΑΡΑΣΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η ΔΑΚΕ Αγροτικής Τράπεζας αιτεί-
ται τη ρύθµιση του ασφαλιστικού ζητήµατος των εργαζοµένων
της Αγροτικής Τράπεζας.

33) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Συνήγορος του Πολίτη αιτείται
την πληρωµή δεδουλευµένων για Κυριακές και αργίες σε αρχαι-
οφύλακες που εργάστηκαν σε εφορείες προϊστορικών και κλα-
σικών αρχαιοτήτων. 

34) Οι Βουλευτές Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ, Αιτω-
λοακαρνανίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ, Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑ-
ΛΟΓΕΡΗ και Αχαΐας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος Υποστήριξης και Συνεργα-
σίας Μελών των Ενόπλων Δυνάµεων αιτείται την τροποποίηση
των σχετικών διατάξεων, ώστε οι στρατιωτικοί να εφοδιάζονται
µε πολιτικό δελτίο ταυτότητος ή να είναι δυνατή η χρήση του
υπηρεσιακού δελτίου ταυτότητος και ως ταξιδιωτικό έγγραφο
στις χώρες της Συνθήκης Σέγκεν.

35) Οι Βουλευτές, Α’ Πειραιώς κ. ΘΕΟΔΩΡΟΣ ΔΡΙΤΣΑΣ, Αιτω-
λοακαρνανίας κ. ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΒΑΡΕΜΕΝΟΣ, Σάµου κ. ΑΓΝΗ ΚΑ-
ΛΟΓΕΡΗ και Αχαΐας κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΧΑΤΖΗΛΑΜΠΡΟΥ κατέθεσαν
αναφορά µε την οποία  η Ένωση Στρατιωτικών Περιφέρειας Θεσ-
σαλίας αιτείται την εφαρµογή του προγράµµατος σίτισης και για
το στρατιωτικό προσωπικό που υπηρετεί σε µονάδες εκτός µό-
νιµης κατοικίας, ειδικά στην παραµεθόριο περιοχή και να του επι-
στρέφεται ποσό, µέχρι το ύψος των 5 ευρώ την ηµέρα.

36) Οι Βουλευτές Ηρακλείου κ. ΜΑΡΙΑ ΔΙΑΚΑΚΗ και κ. ΜΙΧΑΗΛ
ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία
Επαγγελµατιών Βιοτεχνών και Εµπόρων του Νοµού Ηρακλείου
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διαµαρτύρεται για τον τοκισµό των ρυθµιζόµενων οφειλών από
τα ασφαλιστικά ταµεία.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη διαθεσιµό-
τητα των εκπαιδευτικών, καθώς και στη δυσαρέσκειά τους για
τον εµπαιγµό τον οποίο υπέστησαν. 

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  το Ινστιτούτο Καταναλωτών της
Κορίνθου εκφράζει τη διαµαρτυρία του για την καθυστέρηση
πληρωµής των θέσεων στο κέντρο Διαφοροδιάγνωσης, Διάγνω-
σης και Υποστήριξης της Κορίνθου, µε αποτέλεσµα να µην µπο-
ρεί να συσταθεί επιτροπή αξιολόγησης σε αυτό.

39) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία  ο Σύλλογος Γονέων και
Κηδεµόνων του Λυκείου Νέου Σκοπού Σερρών αιτείται την άµεση
κάλυψη της θέσης Μαθηµατικού στο Γενικό Λύκειο Νέου Σκοπού
Σερρών.

40) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ
κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Ευστάθιος Κυριακόπουλος
διαµαρτύρεται διότι παρ’ όλο που προσελήφθη µέσω ΑΣΕΠ ως
Φύλακας του Πανεπιστηµίου Ιωαννίνων, λόγω  κατάργησης του
κλάδου ειδικότητας, ετέθη σε καθεστώς διαθεσιµότητας.

41) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο πρόεδρος του Πανελλήνιου
Συλλόγου Παραπληγικών εκφράζει τη διαµαρτυρία του  για την
οικονοµική επιβάρυνση των ατόµων µε αναπηρία από τον νέο ενι-
αίο φόρο ακινήτων.

42) Ο Βουλευτής Νοµού Αττικής κ. ΠΑΥΛΟΣ ΧΑΪΚΑΛΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Σωµατείων Πολιτικής
Αεροπορίας διαµαρτύρεται για την κατάργηση διακοσίων σα-
ράντα εννέα οργανικών και προσωποπαγών θέσεων στην Υπηρε-
σία Πολιτικής Αεροπορίας και αιτείται την κοινοποίηση της
έκθεσης αξιολόγησης-αναδιοργάνωσης της ΥΠΑ. 

43) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην τρά-
πεζα «Proton Bank» και τον κ. Λαυρεντιάδη.

44) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην έν-
ταξη της Αλβανίας στην Ευρωπαϊκή Ένωση και στην εξωτερική
πολιτική της Ελλάδας.

45) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων και η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αξιωµατικών
Αστυνοµίας εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους για τις αρνητικές
επικρίσεις που δέχθηκε ο αστυνοµικός θεσµός εξαιτίας των έκνο-
µων δραστηριοτήτων της Χρυσής Αυγής και αιτούνται τη στήριξη
του θεσµού του αστυνοµικού συνδικαλισµού.

46) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Οµοσπονδία Αστυ-
νοµικών Υπαλλήλων αιτείται την άµεση αριθµητική αύξηση
αστυνοµικού προσωπικού για την κάλυψη των αυξηµένων αναγ-
κών.

47) Οι Βουλευτές, Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ
και  Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ κατέθε-
σαν αναφορά µε την οποία  η πρόεδρος της Πανελλήνιας Ένω-
σης Κτηνιάτρων Δηµόσιων Υπαλλήλων  εκφράζει τη διαµαρτυρία
της, σχετικά µε το νεοφανές σχήµα του «ιδιώτη κτηνίατρου
εκτροφής» που προβλέπεται στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου
Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων.

48) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στην οµόφωνη
απόφαση της Συγκλήτου να τοποθετήσει προσωρινά τον ανα-
πληρωτή Πρύτανη Δηµοσίων και Διεθνών Σχέσεων, Εξωστρέ-
φειας, Καινοτοµίας και Επιχειρηµατικότητας τον καθηγητή του
Τµήµατος Βιοχηµείας κ. Δηµήτρη Κουρέτα στη θέση του Κοσµή-
τορα της Σχολής Θετικών Επιστηµών στη Λαµία.

49) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο κ.Ζώης Καλασκάνης καταγγέλ-
λει ότι κινδυνεύει να βρεθεί στο δρόµο τετραµελής οικογένεια
από τον Πύργο Ηλείας εξαιτίας οφειλών της, ύψους 200 ευρώ,
προς εταιρεία κινητής τηλεφωνίας.

50) Ο Βουλευτής Τρικάλων κ. ΗΛΙΑΣ ΒΛΑΧΟΓΙΑΝΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία αιτείται την ενίσχυση του ΑΤΕΙ Θεσ-
σαλίας µε διδακτικό προσωπικό.

51) Ο Βουλευτής Μεσσηνίας κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Αγροτικός Σύλλογος Φιλιατρών
αιτείται την απλοποίηση των διαδικασιών έκδοσης άδειας εργα-
σίας στους οικονοµικούς µετανάστες, καθώς επίσης και των δια-
δικασιών έκδοσης και είσπραξης του εργοσήµου. 

52) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά προβλή-
µατα στη λειτουργία του τµήµατος Ακτινοθεραπείας του
Πανεπιστηµιακού Νοσοκοµείου Ηρακλείου Κρήτης.

53) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  οι πρόεδροι της ΣΑΣΔΕΠ/ΔΕΗ και
ΣΕΣΟΕΠ/ΟΤΕ εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους σχετικά µε τη µεί-
ωση των συντάξεων των γονέων µε ανάπηρα παιδιά µε κριτήριο
το πότε συνταξιοδοτήθηκαν και όχι µε τη βαρύτητα και τις ανάγ-
κες της αναπηρίας τους. 

54) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΕΠΑΜΕΙΝΩΝΔΑΣ (ΝΟΤΗΣ) ΜΑ-
ΡΙΑΣ κατέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά το πρό-
βληµα της λειψυδρίας στο Δήµο Γόρτυνας του Νοµού Ηρακλείου
Κρήτης. 

55) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία οι σε διαθεσιµότητα δηµοτικοί
αστυνοµικοί που διορίστηκαν µέσω γραπτού διαγωνισµού ΑΣΕΠ
εκφράζουν τη διαµαρτυρία τους σχετικά µε την διαθεσιµότητα
στην  οποία περιήλθαν, σε αντίθεση µε τους υπόλοιπους δηµοτι-
κούς αστυνοµικούς που δεν έχουν αξιολογηθεί µε καµµία διαδι-
κασία κι όµως καταλαµβάνουν διοικητικές θέσεις στους δήµους
και αιτούνται να αποδοθεί δικαιοσύνη σε αυτήν τη άδικη διά-
κριση.

56) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην ανά-
γκη ολοκλήρωσης έργων οδοποιίας, όπως τονίζει ο Αντιπεριφε-
ρειάρχης Αχαΐας για την αποσυµφόρηση της κυκλοφορίας και
την αναβάθµιση του συγκοινωνιακού δικτύου.

57) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην στά-
ση ολοκλήρωσης των παραγλαύκειων αρτηριών της Ακτής Δυ-
µαίων ως την οδό Πατρών-Κλάους, έργο που ολοκληρώνει την
συγκοινωνιακή παρέµβαση στην Ευρεία Παράκαµψη Πατρών. 

58) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην αγα-
νάκτηση των κατοίκων των Καλαβρύτων εξαιτίας της υποβάθµι-
σης του Νοσοκοµείου Καλαβρύτων.

59) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στη δήλωση
του Υπουργού Εργασίας σχετικά µε τα χιλιάδες ρουσφέτια που
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στοιβάζονται στο Υπουργείο Εργασίας, χωρίς ωστόσο να ανα-
φέρει συγκεκριµένα ονόµατα.

60) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά την οικονοµική
δυσχέρεια ενός κατοίκου του Βαρθολοµιού, µε αποτέλεσµα να
µην µπορεί να καλύψει τις υποχρεώσεις του απέναντι στην Δη-
µόσια Επιχείρηση Ηλεκτροδότησης.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1.Στην µε αριθµό 509/02-08-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Κούζηλου Νικολάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 1927 β/25-10-2013
έγγραφο  από τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλι-
µατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 1344/05-09-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Βογιατζή Παύλου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 124/25-10-2013 έγ-

γραφο  από τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων η
ακόλουθη απάντηση:

2308 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«
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»



3. Στην µε αριθµό 1799/18-09-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κυρίων Κέλλα Χρήστου και Σιούφα Παύλου δόθηκε µε το υπ’

αριθµ. 167/25-10-2013 έγγραφο  από τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:

2310 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

«

»



4. Στην µε αριθµό 1960/24-09-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Καρασµάνη Γεωργίου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 196/25-10-2013

έγγραφο  από τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων
η ακόλουθη απάντηση:
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2312 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

»



5. Στην µε αριθµό 2234/01-10-2013 ερώτηση των Βουλευτών
κ.κ. Κωνσταντινίδη Θεοδόσιου και Γερασιµίδου Ελένης δόθηκε

µε το υπ’ αριθµ. 2/91131/0026/25-10-2013 έγγραφο  από τον Ανα-
πληρωτή Υπουργό Οικονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:
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2314 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

»



6. Στην µε αριθµό 2325/03-10-2013 ερώτηση του Βουλευτή κ.
Ξανθού Ανδρέα δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. 220/25-10-2013 έγ-

γραφο  από τον Αναπληρωτή Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων η ακόλουθη απάντηση:
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2316 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)
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»



7. Στην µε αριθµό 2533/10-10-2013 ερώτηση της Βουλευτού
κ. Μακρή Θεοδώρου Ελένης δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ12Α

1164985 ΕΞ 2013/25-10-2013 έγγραφο  από τον Υφυπουργό Οι-
κονοµικών  η ακόλουθη απάντηση:

2318 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

»)

«



ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι
συνάδελφοι, η Διάσκεψη των Προέδρων µε εξουσιοδότησε, µε
αφορµή τη συµπλήρωση σαράντα χρόνων από την εξέγερση του
Πολυτεχνείου, να αναφερθώ σύντοµα σε αυτόν το σηµαντικό
σταθµό της σύγχρονης ιστορίας µας. 

Η εξέγερση του Πολυτεχνείου υπήρξε, ασφαλώς, η κορύφωση
της µαχητικής αντίστασης της νεολαίας στο αυταρχικό δικτατο-
ρικό καθεστώς. Η εν λόγω εξέγερση εξέφρασε τον διακαή πόθο
ολόκληρου του λαού για ελευθερία, δηµοκρατία και κοινωνική
δικαιοσύνη. 

Το αίτηµα για «Ψωµί, Παιδεία, Ελευθερία» χαράχτηκε ανεξίτη-
λα στην ιστορική συνείδηση του λαού µας, αλλά και έµελλε να
αποτελέσει διαρκές πρόταγµα, τόσο των λαϊκών διεκδικήσεων,
όσο και µεγάλο ζητούµενο και στόχο της ελληνικής πολιτείας. Η
εξέγερση του Πολυτεχνείου δεν ήταν ασφαλώς η µόνη πράξη
αντίστασης του ελληνικού λαού. Ήταν, όµως, η αρχή του τέλους
του µισητού καθεστώτος. 

Σήµερα, µιλώντας για το Πολυτεχνείο, φέρνουµε στη µνήµη
όλους εκείνους που αντιστάθηκαν από την πρώτη στιγµή µε
ποικίλους τρόπους στην κατάλυση της δηµοκρατίας, τους Βου-
λευτές και όλους τους πολίτες που εξορίστηκαν, φυλακίστηκαν,
υπέστησαν διώξεις στην Ελλάδα και στο εξωτερικό, τα θύµατα
του αντιδικτατορικού αγώνα. 

Σήµερα ο αγώνας του Πολυτεχνείου, αλλά και τα κεντρικά του
αιτήµατα αποκτούν ένα επίκαιρο περιεχόµενο. Η οικονοµική
κρίση, αλλά και η εφαρµοζόµενη πολιτική έχουν καταβάλει τη
συντριπτική πλειοψηφία του ελληνικού λαού και την κοινωνία. Η
ανεργία, η φτώχεια, ακόµη και στις πιο ακραίες µορφές, είναι
βασικά προβλήµατα του παρόντος και αφορούν µεγάλα τµήµατα
της κοινωνίας. Σήµερα αµφισβητούνται όλα όσα ως χθες θεω-
ρούσαµε παγιωµένες κατακτήσεις στη σφαίρα των εργασιακών
δικαιωµάτων, της υγείας, της κοινωνικής ασφάλισης, του κοινωνι-
κού κράτους, της ίδιας της δηµοκρατίας.

Η κορυφαία, λοιπόν, πράξη αντίστασης κατά της δικτατορίας
αποτελεί σήµερα µια ευκαιρία για προβληµατισµό και αναστο-
χασµό, αφού το ζητούµενο πλέον δεν είναι η επιστροφή στο
όποιο παρελθόν, αλλά η διεκδίκηση ενός νέου µέλλοντος.  

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, τιµώντας σήµερα την επέτειο
του Πολυτεχνείου, θα συµφωνήσουµε, πιστεύω, πως ο καλύτε-
ρος τρόπος να τιµήσουµε τον αγώνα και τα θύµατά του είναι να
αναβαθµίσουµε το Κοινοβούλιο ως θεσµό της λαϊκής κυριαρχίας,
να καταστήσουµε την πολιτική όχηµα επίλυσης των κοινωνικών
προβληµάτων και ιδίως των προβληµάτων των πιο αδύνατων
στρωµάτων της κοινωνίας. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα)
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ(Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Πρώτα θα συζητηθεί η δεύτερη µε αριθµό 234/12-11-2013
επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Ηλείας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού Κοινωνικού
Μετώπου, κ. Ευσταθίας Γεωργοπούλου, προς τον Υπουρ-
γό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,σχετικά
µε την παύση λειτουργίας και αποκατάστασης του Χώρου
Ανεξέλεγκτης Διάθεσης Αποβλήτων (ΧΑΔΑ) στη θέση «Λίµνες»
του Δήµου Πύργου του Νοµού Ηλείας.

Στην ερώτηση αυτή θα απαντήσει ο Υπουργός Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, ο κ. Μανιάτης.

Η κ. Γεωργοπούλου έχει τον λόγο για δύο λεπτά, προκειµένου
να αναπτύξει την ερώτησή της. 

ΕΥΣΤΑΘΙΑ ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ-ΣΑΛΤΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε
Πρόεδρε.

Κύριε Υπουργέ, ένας από τους δεκατέσσερις Χώρους Ανεξέ-
λεγκτης Διάθεσης Απορριµµάτων –ΧΑΔΑ- που υπάρχουν εδώ και
χρόνια στο Νοµό Ηλείας για τους οποίους η Νοµαρχιακή Αυτο-
διοίκηση Ηλείας αποφάσισε την παύση λειτουργίας τους το 2010
είναι και ο ΧΑΔΑ πλησίον του φράγµατος Αλφειού ποταµού στη
θέση Λίµνες, στα όρια των τοπικών κοινοτήτων Αλφειούσας του
Δήµου Πύργου και Μακρισίων του Δήµου Ανδρίτσαινας-Κρέστε-
νας. 

Θα το καταθέσω στα Πρακτικά. 
Για την παράνοµη λειτουργία είχε επιβληθεί πρόστιµο τριάντα

τεσσάρων χιλιάδων ευρώ στον τότε Δήµο Βώλακος όπου υπαγό-
ταν, λόγω συνέχισης απόθεσης σκουπιδιών. 

Ο συγκεκριµένος ΧΑΔΑ εντάχθηκε σε πρόγραµµα του ΕΣΠΑ
στο επιχειρησιακό πρόγραµµα «Περιβάλλον, Αειφόρος Ανά-
πτυξη» µε προϋπολογισµό 76.000 ευρώ, για αποκατάσταση. 

Επίσης, θα το καταθέσω στα Πρακτικά. 
Όλο αυτό το διάστηµα γνωστοί και άγνωστοι εργολάβοι χρη-

σιµοποιούν το χώρο ανεξέλεγκτα τις νύχτες και αδειάζουν σκου-
πίδια κι άλλων δήµων. 

Από τον Απρίλιο του 2013 ξεκίνησε επισήµως να χρησιµοποι-
είται από τους καλλικρατικούς Δήµους Πύργου και Αρχαίας
Ολυµπίας µε πρώτη κήρυξη «εκτάκτου ανάγκης» στις 6 Οκτω-
βρίου 2012 και συνεχιζόµενες ανανεώσεις έως σήµερα, ενώ προ-
στίθεται κι άλλος ένας δήµος, αυτός της Ανδρίτσαινας-Κρέ-
στενας. 

Η κήρυξη εκτάκτου ανάγκης επικαλείται το ν.313/2012 και το
Σχέδιο «Ξενοκράτης». Η πρώτη κήρυξη, λοιπόν, εκτάκτου ανάγ-
κης είχε διάρκεια τριών µηνών και παρατάθηκε διαδοχικά τέσσε-
ρις φορές, µε την τελευταία παράταση να δίνεται στις 4
Οκτωβρίου 2013 µέχρι την 1η Νοεµβρίου 2013. Ακολούθησε, βέ-
βαια, και άλλη παράταση µέχρι το τέλος του 2013. 

Θα το καταθέσω στα Πρακτικά. 
Ο Δήµος Πύργου, αντί να αποκαταστήσει, ως όφειλε, τον ως

άνω ΧΑΔΑ αποφασίζει την εγκατάσταση δεµατοποιητή στον ίδιο
χώρο δίπλα από τον ΧΑΔΑ και προχωράει στην απευθείας ανά-
θεση του έργου µε θέµα «Κατασκευή εγκαταστάσεων και δια-
µόρφωσης χώρου για τη µεταφορά στη θέση Λίµνες Δηµοτικής
Ενότητας Βώλακος του συγκροτήµατος δεµατοποίησης προϋπο-
λογισµού 70.000 ευρώ» µε την υπ’ αριθµόν 260 απόφαση και
παίρνει έγκριση από την Περιφέρεια Δυτικής Ελλάδος η µελέτη
περιβαλλοντικών επιπτώσεων. 

Θα το καταθέσω στα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας της κυρίας Βουλευτού)
Ουσιαστικά, πρόκειται για τη µεταφορά του δεµατοποιητή από

τη θέση Ποτόκι του Πύργου, του οποίου η άδεια έχει λήξει µετά
από παρέλευση τεσσεράµισι χρόνων. Η περιοχή εκεί έχει χαρα-
κτηριστεί ως «κορεσµένη» και τα δέµατα έχουν σαπίσει, ενώ τα
λύµατα λιµνάζουν στη γύρω περιοχή. 

Η περίεργη αυτή διαδροµή του χαρακτηρισµού και αποχαρα-
κτηρισµού της συγκεκριµένης τοποθεσίας στη θέση Λίµνες από
τις αρµόδιες υπηρεσίες δικαίως έχει προκαλέσει την αντίδραση

των πολιτών της εγγύς και της ευρύτερης περιοχής. 
Ενδεικτικά αναφέρω ότι το Τµήµα Περιβάλλοντος της Νοµαρ-

χιακής Αυτοδιοίκησης Ηλείας συντάσσει έκθεση για την εν λόγω
χωµατερή, την οποία αποστέλλει µεταξύ άλλων και στις δικαστι-
κές αρχές. Στην έκθεση επισηµαίνεται ότι ο δασικός χαρακτήρας
της περιοχής και το µικρό βάθος του υδροφόρου ορίζοντα,
καθώς και η µικρή απόσταση από τη χωµατερή του ποταµού Αλ-
φειού υπολογίζεται σε µόλις διακόσια πενήντα µέτρα. Στην εν
λόγω έκθεση επιπροσθέτως επισηµαίνεται η ύπαρξη καλλιερ-
γειών, οι οποίες αρδεύονται από τα νερά του Αλφειού ποταµού,
γιατί είναι περιοχή που έχει αβαθή πηγάδια και αρδεύεται όλος
ο κάµπος. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, ολοκλη-
ρώστε για να ακούσουµε τον Υπουργό και µετά επανέρχεστε.

ΕΥΣΤΑΘΙΑ ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ - ΣΑΛΤΑΡΗ: Ακόµη, επισηµαίνει
ότι βρίσκεται σε ευαίσθητη, από πλευράς φυσικού και πολιτιστι-
κού περιβάλλοντος, περιοχή. 

Επίσης, κάνει µνεία για την επαφή που έχει µε τον αρχαιολο-
γικό χώρο της Ολυµπίας και σηµειώνεται ότι ανήκει στη Β’ Ζώνη
Προστασίας παραλιακής Ηλείας. 

Επίσης, έχουµε να παραθέσουµε µια σειρά από έγγραφα, τα
οποία ακριβώς καταδεικνύουν αυτή τη διαδροµή που κάνουν οι
περίεργοι χαρακτηρισµοί και αποχαρακτηρισµοί. 

Σύµφωνα, λοιπόν, µε το έγγραφο της Ζ’ Εφορείας Προϊστορι-
κών και Κλασικών Αρχαιοτήτων,…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Έχουµε υπερβεί
κατά πολύ το χρόνο. Αν έχετε την καλοσύνη, ολοκληρώστε.

ΕΥΣΤΑΘΙΑ ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ-ΣΑΛΤΑΡΗ:…φαίνεται ότι η πε-
ριοχή εφάπτεται των ορίων του κηρυγµένου αρχαιολογικού
χώρου µε την κοίτη του ποταµού. 

Θα επανέλθω µε τα υπόλοιπα στη δευτερολογία µου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο κύ-

ριος Υπουργός για τρία λεπτά. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας

και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου, µε αφορµή την επέτειο του

Πολυτεχνείου, να προσθέσω στα όσα πολύ σωστά προείπατε, ότι
πάντα διαχρονικά και για όλους τους λαούς του κόσµου έχουν
επικαιρότητα τα συνθήµατα για ψωµί, παιδεία, ελευθερία, κοινω-
νική συνοχή, κοινωνική αλληλεγγύη, δηµοκρατία, γιατί όλα αυτά
ουσιαστικά είναι τα ζητούµενα σε κάθε δηµοκρατική κοινωνία. 

Θέλω µόνο να σηµειώσω ότι αυτό που θα ήταν ουσιαστικά η
απότιση  του µεγαλύτερου φόρου τιµής απέναντι στους νεκρούς
και τους ήρωες του Πολυτεχνείου είναι η συλλογική και συνολική
προσπάθεια όλων µας να αναβαθµίσουµε την ποιότητα λειτουρ-
γίας του εθνικού Κοινοβουλίου ως βασικού θεσµικού πυλώνα της
ίδιας της δηµοκρατίας. 

Να περάσω τώρα στην απάντηση της ερώτησης της συναδέλ-
φου. Πρέπει να σας πω ότι εχθές το βράδυ είχαµε ένα επεισόδιο
στη συγκεκριµένη περιοχή, στις Λίµνες. Μετά από καταγγελίες
παρενέβησαν οι επιθεωρητές περιβάλλοντος του Υπουργείου,
προκειµένου να εντοπίσουν -και τελικά εντόπισαν- παράνοµη διά-
θεση νοσοκοµειακών αποβλήτων, τα οποία δεν έπρεπε να έχουν
πάει στη συγκεκριµένη χωµατερή. Ειδοποιήθηκε ο εισαγγελέας,
συνελήφθη ο διοικητής του νοσοκοµείου και σε σηµερινή επικοι-
νωνία που είχα, επίσης, µε τον γενικό επιθεωρητή περιβάλλοντος
για το συγκεκριµένο θέµα, φαίνεται ότι θα ακολουθηθεί η διαδι-
κασία που προβλέπεται για όλες τις συγκεκριµένες περιπτώσεις.

Να σας ενηµερώσω, επίσης, ότι υπάρχει µια στενή συνεργασία
των επιθεωρητών περιβάλλοντος του Υπουργείου µε το Συνή-
γορο του Πολίτη και τις τοπικές αρχές, προκειµένου να γίνει το
αυτονόητο, δηλαδή ταυτόχρονα να προστατευθεί η δηµόσια
υγεία, αλλά και να προστατευθεί το περιβάλλον. 

Η δεύτερη παρατήρηση, κύριε Πρόεδρε και κυρία συνάδελφε,
έχει να κάνει µε το ότι είµαι βέβαιος πως γνωρίζουµε όλοι µας
ότι τα ζητήµατα διαχείρισης απορριµµάτων είναι αποκλειστική
αρµοδιότητα της τοπικής αυτοδιοίκησης. Αυτό που αναλογεί στο
εθνικό Κοινοβούλιο και αναλογεί και στην κεντρική διοίκηση,
στην εκτελεστική εξουσία, είναι κάθε φορά να συναποφασίζουµε
σωστούς και αποτελεσµατικούς τρόπους συλλογικής, συνολικής
εθνικής διαχείρισης µε συγκεκριµένα σχέδια και ταυτόχρονα να
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διασφαλίζουµε όλους τους απαραίτητους πόρους, προκειµένου
οι θεσµικοί εκπρόσωποι των τοπικών κοινωνικών να παίρνουν τις
αντίστοιχες αποφάσεις.

Τρίτη παρατήρηση. Στη συγκεκριµένη περιοχή, στην χωµα-
τερή, στον ΧΑΔΑ έχει προβλεφθεί µε νόµιµες διαδικασίες, αδει-
οδοτηµένα, να τοποθετηθεί, ως προσωρινή λύση µόνο ενός
έτους, ο συγκεκριµένος δεµατοποιητής. Σε κάθε περίπτωση οι
δεµατοποιητές οπουδήποτε καθίστανται δεν πρέπει παρά να
αποτελούν προσωρινή λύση, που δεν πρέπει να ξεπερνά τον ένα-
ενάµιση χρόνο κι έτσι είναι και ο σχεδιασµός.

Η οριστική λύση του συγκεκριµένου προβλήµατος είναι απο-
λύτως βέβαιο ότι θα ολοκληρωθεί, ελπίζουµε, σύµφωνα µε την
πληροφόρηση που έχουµε από το Υπουργείο Ανάπτυξης που πα-
ρακολουθεί το πρόγραµµα των ΣΔΙΤ, των συγχρηµατοδοτούµε-
νων έργων δηµόσιου και ιδιωτικού τοµέα και θα έχουµε οριστικό
ανάδοχο για την τελική λύση του προβλήµατος το Φεβρουάριο
του 2014.

Επιτρέψτε µου µόνο να σηµειώσω το εξής, ότι όπως γνωρίζετε
και το γνωρίζουµε όλοι, η χώρα έχει παραπεµφθεί στο Ευρω-
παϊκό Δικαστήριο και πιθανόν στη διάρκεια της Ελληνικής Προ-
εδρίας θα έχουµε την εξέλιξη του δικαστηρίου, µε εφάπαξ
πρόστιµο και ηµερήσιο πρόστιµο. Είναι απολύτως ξεκάθαρο νο-
µίζω προς όλους µας ότι δεν πρέπει να επιτρέψουµε να συµβεί
αυτό. Για να µην συµβεί, πρέπει να κάνουµε δύο βασικά πράγ-
µατα: Πρώτον να αποκαταστήσουµε τους κλειστούς ΧΑΔΑ και
έχουµε εντάξει όλους τους ΧΑΔΑ και έχουµε χρήµατα για να
τους αποκαταστήσουµε, πλην πέντε -αποµένουν τριακόσιοι
τριάντα ένας, αν θυµάµαι καλά- και ταυτόχρονα, να αποφασί-
σουµε, να εντοπίσουµε, να χωροθετήσουµε οριστικές λύσεις,
προκειµένου να κλείσουν και οι ΧΑΔΑ που είναι ακόµη ανοιχτοί. 

Πόσοι είναι ανοιχτοί σήµερα; Στην Περιφέρεια Δυτικής Ελλά-
δας έχουµε δεκαεννιά ΧΑΔΑ, πέντε ενεργούς και τους υπόλοι-
πους ανενεργούς. Από αυτούς έχουν αποκατασταθεί πέντε και
στη συνέχεια έχουµε εντάξει όλους τους υπολοίπους. Όλοι οι
ενεργοί ΧΑΔΑ της Περιφέρειας Δυτικής Ελλάδας εντοπίζονται
στην Ηλεία και συγκεκριµένα στους Δήµους Πύργου, Ανδραβί-
δας, Κυλλήνης, Πηνειού και Ζαχάρως. Στην περιοχή της Ηλείας
δεν λειτουργεί σήµερα καµµία από τις προβλεπόµενες στον αν-
τίστοιχο περιφερειακό σχεδιασµό υποδοµές. Άρα έχουµε ουσια-
στική υποχρέωση όλοι να βοηθήσουµε ώστε να γίνουν οι
εγκεκριµένες, χρηµατοδοτηµένες, µόνιµες εγκαταστάσεις προ-
κειµένου να λυθεί το συγκεκριµένο θέµα. Η µεταβατική λύση
είναι αυτή η οποία προτείνεται και έχει πάρει συγκεκριµένη αδει-
οδότηση. 

Θέλω, κλείνοντας την πρωτολογία µου, να σηµειώσω το εξής:
Βρισκόµαστε ήδη σε πολλαπλή παράταση για καταστάσεις έκτα-
κτης ανάγκης. Στις 31 Δεκεµβρίου λήγει η τέταρτη ή πέµπτη πα-
ράταση της κατάστασης έκτακτης ανάγκης. Πρέπει να
αποφασίσουµε ότι θα υπάρξει σε δύο στάδια η επίλυση του προ-
βλήµατος: Πρώτον, προσωρινή λύση µέσω δεµατοποιητή και
δεύτερον, δροµολόγηση διαδικασιών για την εξεύρεση µε βάση
το Εθνικό Δίκαιο και όλες τις απαραίτητες, αυστηρότατες ευρω-
παϊκές περιβαλλοντικές προδιαγραφές και οριστικοποίηση της
µόνιµης λύσης.

Τα χρήµατα υπάρχουν, η πολιτική βούληση στήριξης υπάρχει.
Νοµίζω ότι πρέπει όλοι να βάλουµε τις δυνάµεις µας, προκειµέ-
νου να προωθήσουµε σ’ αυτήν την κατεύθυνση την επίλυση του
θέµατος.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η κ. Γεωργοπούλου
έχει τον λόγο για τρία λεπτά.

ΕΥΣΤΑΘΙΑ ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ-ΣΑΛΤΑΡΗ: Κύριε Υπουργέ, όλοι
γνωρίζουµε ότι είναι ευθύνη της Τοπικής Αυτοδιοίκησης η δια-
χείριση των απορριµµάτων.

Ωστόσο, εδώ βλέπουµε µία περίεργη και ύποπτη διαδροµή και
µε τις υπηρεσίες, οι οποίες εµπλέκονται, όσον αφορά -αυτό που
ανέφερα στην αρχή και δεν το ολοκλήρωσα- την πορεία των εγ-
γράφων των υπηρεσιών από το 2003, όταν ήταν να χρησιµοποι-
ηθεί ως ΧΑΔΑ, ως σκουπιδότοπος κοινώς, η περιοχή, και το πώς
το 2013 αυτές οι υπηρεσίες αλλάζουν άρδην τον χαρακτηρισµό
της περιοχής από δασική, ως περιοχή που µπορεί να δεχθεί
σκουπίδια. Από την άλλη µεριά, η Αρχαιολογική Υπηρεσία, η Ζ’

Εφορεία, είχε χαρακτηρίσει την περιοχή ότι γειτνιάζει µε τον αρ-
χαιολογικό χώρο και από την άλλη µεριά λέει ότι µπορεί να γίνει
χρήση, βέβαια προσωρινά. Το «προσωρινά» το ξέρουµε πολύ
καλά, γιατί στο Ποτόκι, στον Δήµο Πύργου, υπάρχει δεµατοποι-
ητής, όπου, όπως σας είπα, επί τεσσεράµισι χρόνια σαπίζουν τα
δέµατα εκεί και τρέχουν τα λύµατα.

Τώρα τι γίνεται; Είναι πάρα πολύ κοντά στην κοίτη του Αλ-
φειού. Θα καταθέσω φωτογραφίες όπου καταδεικνύεται τα
στραγγίδια πού πηγαίνουν. Οι άνθρωποι είναι ανάστατοι, γιατί
πάσχουν από νοσήµατα και από αλλεργίες, γιατί όχι απλώς χρη-
σιµοποιούν το νερό, αλλά και αρδεύουν τις καλλιέργειες. Αυτό
σηµαίνει ότι αυτές οι καλλιέργειες πάνε όχι µόνο στον Νοµό
Ηλείας, αλλά σ’ όλη την Ελλάδα.

Εν πάση περιπτώσει, οι ευθύνες είναι πάρα πολύ µεγάλες,
γιατί τα ποσά, όπως είπατε, υπήρχαν και για την αποκατάσταση
ουδέποτε χρησιµοποιήθηκαν. Θεωρώ ότι την ανικανότητα εις όλο
της το µεγαλείο της τοπικής, της πρωτοβάθµιας και της δευτε-
ροβάθµιας αυτοδιοίκησης δείχνει αυτό ακριβώς το γεγονός.
Όταν φτάνει «στο και πέντε» η υπόθεση και όταν τα σκουπίδια
πια στις πόλεις δεν µπορούν να µαζευτούν, χρησιµοποιούν ξανά
έναν ΧΑΔΑ, ο οποίος είχε σταµατήσει να λειτουργεί, και συνεχί-
ζουν να κάνουν αυτήν την εναπόθεση.

Είναι, λοιπόν, πραγµατικά δασική έκταση ο χώρος που θέλουν
να φέρουν τον δεµατοποιητή από το Ποτόκι και να τον εγκατα-
στήσουν εκεί. Το πλάνο είναι όταν θα γίνει το εργοστάσιο στην
Τριανταφυλλιά της Αµαλιάδας να πάνε εκεί τα δέµατα. Δηλαδή,
θα πάνε για καύση. Για τι άλλο θα πάνε; Βέβαια, είναι ένα θέµα,
στο οποίο εµείς είµαστε κάθετα αντίθετοι.

Εν πάση περιπτώσει, αυτός είναι ο σχεδιασµός και πραγµατικά
θα βρεθούµε πάλι µετέωροι, «στον αέρα». Είναι ανεδαφικός
αυτός ο προγραµµατισµός, γιατί ούτε σε δέκα µήνες, ούτε σε
ένα χρόνο, αλλά σε παραπάνω από δύο χρόνια, αν θα µπει σε
διαδικασία, θα υλοποιηθεί αυτό το εργοστάσιο.

Η επιστολή του Συνηγόρου του Πολίτη ήταν καταπέλτης και
αναφέρει όλα αυτά τα στοιχεία, τα οποία έχω κι εγώ συλλέξει.
Μπήκε αυτή η διαδικασία και κατέβηκαν εκεί οι Επιθεωρητές Πε-
ριβάλλοντος, οι οποίοι είδαν αυτό το φαινόµενο που βλέπαµε
εµείς µέχρι τώρα: τα νοσοκοµειακά απόβλητα.  Όµως, αυτό το
τελευταίο είναι υπεράνω πάσης περιγραφής. Πρόκειται για σω-
ρεία -έχω φωτογραφίες, τις οποίες θα τις καταθέσω εδώ στη
Βουλή- νοσοκοµειακών αποβλήτων επικίνδυνων για την υγεία.

Εν πάση περιπτώσει, και η υγεία των κατοίκων κινδυνεύει, αλλά
και γενικότερα όλης της περιοχής. Νοµίζω ότι η δική σας παρέµ-
βαση θα είναι καθοριστική στο να λυθεί αυτό το χρόνιο πρό-
βληµα.

Ευχαριστώ.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Ευσταθία Γεωργοπούλου –

Σαλτάρη καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα και τις προαναφερθείσες φωτογραφίες, οι οποίες βρί-
σκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι
εµείς.

Ο κύριος Υπουργός έχει τον λόγο.
ΙΩΑΝΝΗΣ ΜΑΝΙΑΤΗΣ (Υπουργός Περιβάλλοντος, Ενέργειας

και Κλιµατικής Αλλαγής): Κυρία συνάδελφε, νοµίζω ότι συµφω-
νούµε όλοι στα προφανή. Αυτό που, κατά την άποψή µου -γιατί
είναι η πολλοστή φορά που απαντώ σε σχετικές ερωτήσεις για
τη διαχείριση απορριµµάτων- είναι το µεγάλο πρόβληµα είναι το
δια ταύτα, δηλαδή η τελική πρόταση.

Συµφωνούµε όλοι ότι η χώρα πρέπει να καταβάλλει κάθε δυ-
νατή προσπάθεια, κυρίως η τοπική και η περιφερειακή αυτοδιοί-
κηση, αλλά και η κεντρική διοίκηση, ώστε να πάψει αυτό το άθλιο
φαινόµενο των ανεξέλεγκτων χωµατερών.

Επίσης, η χώρα δεν επιτρέπεται, για λόγους πατριωτισµού, για
λόγους εθνικής περηφάνιας, να υποστεί και δεύτερο πρόστιµο
στο επερχόµενο δικαστήριο.

Συµφωνούµε, επίσης, ότι υπάρχουν όλα τα απαραίτητα κον-
δύλια. Η πολιτεία τα έχει διασφαλίσει όλα.

Συµφωνούµε ακόµη ότι οι δεµατοποιητές δεν µπορεί παρά να
είναι µόνο προσωρινή λύση.
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Συµφωνούµε –φαντάζοµαι- επίσης όλοι ότι η χωροθέτηση και
η αδειοδότηση µιας τέτοιας µονάδας δεν µπορεί να γίνεται από
εµάς ούτε από την εκτελεστική εξουσία ούτε από τη νοµοθετική
εξουσία. Πρέπει να γίνεται από τις αρµόδιες υπηρεσίες και σε
κάθε περίπτωση να αποφαίνονται τελεσίδικα τα ελληνικά δικα-
στήρια.

Όµως, κάθε φορά παραµένει το µεγάλο ζητούµενο. Αφού συµ-
φωνούµε σε όλα, γιατί δεν ενώνουµε τις δυνάµεις µας, ώστε να
κάνουµε προτάσεις χωροθέτησης, προκειµένου και τα χρήµατα
να επενδυθούν και η προστασία του περιβάλλοντος να βελτιωθεί
και η υγεία των κατοίκων να προστατευθεί;

Θεωρώ –και το λέω µε κάθε σεβασµό προς όλους τους συνα-
δέλφους- ότι χρειάζεται ακόµη και εµείς ως µέλη του Εθνικού
Κοινοβουλίου να συµβάλουµε βοηθώντας τις περιφερειακές αυ-
τοδιοικήσεις και τις τοπικές αυτοδιοικήσεις, τους τοπικούς και
περιφερειακούς εκλεγµένους άρχοντες, προκειµένου να ξεπε-
ράσουµε το συγκεκριµένο πρόβληµα. 

Βεβαίως, µπορώ να σας δώσω –και θα σας δώσω- τις λεπτο-
µέρειες της συγκεκριµένης δράσης. 

Όµως, θεωρώ αδιανόητο να έχουµε διασφαλίσει, σύµφωνα µε
τα στοιχεία που δίνουν οι υπηρεσίες, σχεδόν 30.000.000 ευρώ
για επίλυση του προβλήµατος διαχείρισης αστικών αποβλήτων
στην Ηλεία και να µην έχουµε δροµολογήσει, επιτέλους, την ορι-
στική επίλυση. 

Πιστεύω ότι πραγµατικά η ερώτησή σας βοηθάει, αλλά θα πρέ-
πει να προχωρήσουµε ένα βήµα παραπέρα, να στηρίξουµε τις
αυτοδιοικήσεις που είναι εκλεγµένες από τον ίδιο το λαό, ώστε
να υπάρξει οριστική επίλυση. 

Το Υπουργείο, ως κεντρική διοίκηση, καθώς επίσης και το
Σώµα Επιθεωρητών Περιβάλλοντος να είστε απολύτως βέβαιοι
ότι θα κάνουν πλήρως το καθήκον τους. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς, κύριε Υπουργέ. 
Προχωρούµε στην τρίτη µε αριθµό 243/12-11-2013 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του πρώην Προέδρου της Βουλής
και  Βουλευτή  Β’ Αθηνών του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος κ. Απόστολου Κακλαµάνη προς τον Υπουργό Υγείας, σχε-
τικά µε τη διαδικασία αντικατάστασης και τοποθέτησης νέων
διοικήσεων στα νοσοκοµεία.

Θα απαντήσει ο Υπουργός Υγείας κ. Γεωργιάδης. 
Ορίστε, κύριε Πρόεδρε, έχετε τον λόγο για να αναπτύξετε την

ερώτησή σας. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Πριν αναφερθώ στην ερώτησή

µου, κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να προσυπογράψω όσα ανα-
φέρατε στην έναρξη της συνεδρίασης για την ιστορική επέτειο
της 17ης Νοέµβρη, την εξέγερση των νέων στο Πολυτεχνείο και
ολόκληρου του ελληνικού λαού, κατά της δικτατορίας. 

Θα ήθελα, αν µου επιτρέπετε, να προσθέσω ότι τιµούµε εθνι-
κούς αγώνες, δηµοκρατικούς αγώνες, κοινωνικούς αγώνες επί-
σης του λαού µας, ιδιαίτερα σε αυτήν την κρίσιµη καµπή που
διέρχεται η χώρα µας, καλλιεργώντας το πνεύµα της συναίνεσης
των πολιτικών και κοινωνικών δυνάµεων, της ενότητας του λαού
µας. Τιµούµε τους αγώνες καλλιεργώντας το πνεύµα της εγρή-
γορσης απέναντι σε απειλές και κινδύνους ακόµα και για την ίδια
την ακεραιότητα της χώρας, εάν δεν κατορθώσουµε να κρατή-
σουµε όρθια την οικονοµία, εάν δεν κατορθώσουµε µε πνεύµα
αλληλεγγύης προς τους ασθενέστερους να συνδράµουµε όσοι
δεν βρισκόµαστε στην εξαιρετικά δύσκολη κατάσταση που βρί-
σκεται ένα µεγάλο τµήµα του λαού µας. 

Πάντοτε, όπως αναφέρατε στην κατακλείδα της οµιλίας σας
και εσείς, ιδιαίτερα εµείς, οι αντιπρόσωποι του έθνους, πρέπει
να προσπαθούµε να ενδυναµώνουµε τους θεσµούς της δηµο-
κρατίας και όχι µε τη γενικότερη στάση και συµπεριφορά µας να
τους αφυδατώνουµε και να τους κάνουµε κενούς περιεχοµένου.
Νοµίζω ότι αυτό είναι το πρώτιστο καθήκον σήµερα για όλους
µας. 

Σε ό,τι αφορά την ερώτησή µου προς τον κύριο Υπουργό
Υγείας,  κύριε Πρόεδρε, θέλω να ληφθεί υπ’ όψιν ότι από τον
χώρο του Υπουργείου Υγείας είχα δυο φορές την τιµή να προ-
σφέρω τις υπηρεσίες µου στην πολιτική ηγεσία του Υπουργείου:

Για πρώτη φορά στην κυβέρνηση του Γεωργίου Παπανδρέου,
του Γέρου της Δηµοκρατίας, όπως έχει παραµείνει στη µνήµη
των Ελλήνων, και στη δεύτερη κυβέρνηση του ΠΑΣΟΚ, του Αν-
δρέα Παπανδρέου. 

Πιστεύω, κύριε Υπουργέ, παρακολουθώντας τις εξελίξεις στην
επιλογή των διοικητών και των αναπληρωτών τους στις νοσοκο-
µειακές µονάδες, ότι υπήρξαν και αδιαφάνεια και παρασκήνιο και
ο µικροκοµµατικός παράγων. 

Είµαι απολύτως αντίθετος σε οποιαδήποτε κοµµατική συναλ-
λαγή µεταξύ των δύο κοµµάτων που συµµετέχουν στην Κυβέρ-
νηση και εάν συµβαίνει αυτό δεν απηχεί την αντίληψη του λαού
που ακολουθεί τα δύο αυτά κόµµατα. Εν ονόµατι αυτού του λαού
-του λαού που εψήφισε τη Νέα Δηµοκρατία, του λαού που εψή-
φισε το ΠΑΣΟΚ- εγώ τουλάχιστον ως αντιπρόσωπος αυτού του
λαού σάς λέγω καθαρά -και διά της ψήφου µου το έχω αποδείξει
και επί της κυβερνήσεως του Γιώργου Παπανδρέου, καταψηφί-
ζοντας προτάσεις που έκρινα ότι δεν είναι αυτές που έπρεπε,
αλλά και τώρα καταψηφίζοντας προτάσεις προσώπων που έρ-
χονται στην Επιτροπή των ΔΕΚΟ, τα οποία κρίνω ότι δεν έχουν
εκείνα τα προσόντα και εκείνη τη δυνατότητα να προσφέρουν
στο χώρο για τον οποίο επιλέγονται. Δεν ζούµε πια στη δεκαετία
του ’50. Το επαναλαµβάνω –γιατί το έχω πει πολλές φορές εις
«ώτα µη ακουόντων»- ότι η χώρα βρίσκεται επί «ξυρού ακµής».

Τι να πω για επιλογές που γίνονται; Αίφνης, από το «Σισµανό-
γλειο» Νοσοκοµείο αποµακρύνεται ένας άνθρωπος µε πολλά προ-
σόντα: Τίτλους σπουδών, διδακτορικά, προϋπηρεσία, άσκηση
διοίκησης, σωστή διαχείριση του «περίφηµου» ελλείµµατος. Εσείς
ο ίδιος πολύ σωστά τονίζετε ότι έχει περιοριστεί κατά τα 2/3 σχε-
δόν η φαρµακευτική δαπάνη, η δαπάνη των διαφόρων προµηθειών
που γίνονταν. Κανείς, όµως, ακόµα δεν ξέρει, διότι τελικά µε διά-
φορες διατάξεις περισσότερο έχουµε συγκαλύψει παρά επιβάλει
κυρώσεις σε όσους επωφελήθηκαν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Πρόεδρε, εάν
έχετε την καλοσύνη, ολοκληρώστε σας παρακαλώ, για να ακού-
σουµε και τον Υπουργό.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ζήτησα τα βιογραφικά αυτών
που επελέγησαν. Θα προέκυπτε αίφνης ότι για το «Σισµανό-
γλειο», όπου ενώθηκαν µε την ευθύνη της αποµακρυνοµένης δι-
οικητού, πέντε νοσοκοµεία, ολοκληρώθηκε η ιστορία της διαθε-
σιµότητας και πηγαίνει, κύριε Πρόεδρε ως διοικητής, ένας πολι-
τευτής της Πολιτικής Άνοιξης, στις εκλογές του 1993.

Αυτό είναι ένα απαράδεκτο φαινόµενο είτε αφορά το ΠΑΣΟΚ
είτε αφορά τη Νέα Δηµοκρατία. Δεν µε ενδιαφέρει εµένα αυτό,
µε ενδιαφέρει τι προσόντα έχουν. Γι’ αυτό παρακάλεσα να φέ-
ρετε τα βιογραφικά όλων όσοι εκρίθησαν, στοιχεία της διαχείρι-
σης του χρέους κάθε νοσοκοµείου και τους ισολογισµούς των
ετών 2009, 2010, 2011 και 2012. Για να δούµε αν θα είστε υπε-
ρήφανος λέγοντας: «έκανα αυτές τις επιλογές, και όχι αυτές που
µου στείλανε σε ένα φάκελο µέσα για να τις ανακοινώσω». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ,
έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε
Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε να σας πω, µε πάρα πολύ µεγάλο
σεβασµό, ότι αδικείτε πάρα πολύ τη διαδικασία επιλογής των δι-
οικητών. 

Πρώτα απ’ όλα, είµαι βέβαιος ότι όπως εσείς κατά την εποχή
των δικών σας θητειών, τόσο στο Υπουργείο Υγείας, όσο και στα
άλλα Υπουργεία που ήσασταν Υπουργός, όσο και κατά τη διάρ-
κεια της θητείας σας εδώ στη Βουλή των Ελλήνων, δεν δεχθή-
κατε ποτέ να κάνετε οποιουδήποτε είδους επιλογή ή οποιουδή-
ποτε είδους διορισµό κατά προτροπή του κόµµατος στο οποίο
συµµετείχατε, γιατί είµαι βέβαιος ότι όλες οι επιλογές ήταν απο-
λύτως εκτός οποιαδήποτε κοµµατικής –ας το πούµε έτσι- προ-
τροπής, θα ήθελα να σας παρακαλέσω την ίδια βεβαιότητα που
έχω εγώ για εσάς, να διατηρήσετε εσείς για εµένα.

Τα παίρνω λίγο µε τη σειρά. Ίσως έχει διαλάθει της προσοχής
σας ότι µαζί έχουµε ψηφίσει ως Βουλευτές το ν. 4052, το ΦΕΚ
του οποίου θα καταθέσω στη Βουλή των Ελλήνων, κύριε Πρό-
εδρε.

Εδώ θα διαπιστώσετε ότι στο άρθρο 2 ο νόµος προβλέπει τη
διαδικασία ορισµού των διοικητών. Διαβάζω για τα Πρακτικά: «Οι
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Διοικητές και Αναπληρωτές Διοικητές των νοσοκοµείων πρέπει
να είναι πτυχιούχοι ΑΕΙ ή ΑΤΕΙ ή αντιστοίχου αναγνωρισµένου
τίτλου του εξωτερικού. Συνεκτιµώνται µεταπτυχιακοί τίτλοι, µε
έµφαση τη διοίκηση, τα οικονοµικά, την πληροφορική µονάδων
υγείας, η εµπειρία διοίκησης, µε έµφαση µονάδες υγείας, καθώς
και γενικότερη κοινωνική και επαγγελµατική αναγνώριση. 

Ο Υπουργός Υγείας και Κοινωνικής Αλληλεγγύης συστήνει επι-
τροπή αποτελούµενη από τον αρµόδιο Γενικό Γραµµατέα, τον
Πρόεδρο του ΚΕΣΥ, έναν αναπληρωτή καθηγητή της ΕΣΔΥ ή ΑΕΙ,
έναν αντιπρόεδρο του ΑΣΕΠ και ένα υψηλόβαθµο στέλεχος του
ιδιωτικού τοµέα κ.λπ.».

Καταθέτω το σχετικό ΦΕΚ για τα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γε-

ωργιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν ΦΕΚ, το
οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Προφανώς, αξιότιµε κύριε Πρόεδρε, η διαδικασία ετηρήθη
µέχρι κεραίας. Αυτό σηµαίνει ότι κατά τη διαδικασία της επιλο-
γής, ο Υπουργός Υγείας έρχεται να επιλέξει διοικητές στο πέρας
της διαδικασίας και αφού όλες οι αιτήσεις που έχουν κατατεθεί,
έχουν περάσει από την αρµόδια επιτροπή µε τη συµµετοχή
αυτών που σας προανέφερα και του ΑΣΕΠ. Άρα, όλοι όσοι βρί-
σκονταν στη λίστα, από την οποία εγώ µπορούσα να επιλέξω δι-
οικητές, είχαν προηγουµένως περάσει από τη σχετική επιτροπή.
Και µάλιστα, για να είµαι συγκεκριµένος, έγιναν…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Κύριε Πρόεδρε, θα χρειαστώ ενάµιση λεπτό ακόµα, σας πα-
ρακαλώ. Το θέµα είναι σοβαρό. 

Κατέθεσαν χίλιες εξακόσιες εβδοµήντα πέντε αιτήσεις και η
επιτροπή επέλεξε, σύµφωνα µε το νόµο, τριπλάσιο αριθµό προ-
σώπων που πληρούσαν τις προϋποθέσεις του νόµου, τις οποίες
σας ανέφερα προηγουµένως.

Αναφέρατε τη διοίκηση του «Σισµανογλείου». Πρέπει να κατα-
θέσω και τα στοιχεία των νοσοκοµείων. Όπως µου γράφει εδώ η
αρµόδια υπηρεσία, όλα τα βιογραφικά δεν µπορούµε να σας τα
αποστείλουµε. Πρώτον, γιατί είναι πάρα πολλά, και δεύτερον και
κυριότερο, γιατί πάρα πολλοί από όσους έστειλαν, έχουν γράψει
ότι σε περίπτωση µη επιλογής τους δεν θέλουν να δηµοσιοποι-
ηθούν τα βιογραφικά τους. Υπάρχουν πάρα πολλοί που δεν θέ-
λουν να διαρρεύσει ότι πήγαν σε µία επιτροπή και για τους χι
λόγους η επιτροπή δεν τους ενέκρινε.

Το καταθέτω για τα Πρακτικά. 
(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γε-

ωργιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγ-
γραφα, τα οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµ-
µατείας της Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βου-
λής)

Παρά ταύτα, για να µη µένουν αµφιβολίες, εγώ έχω δώσει εν-
τολή στις Υπηρεσίες να συγκεντρωθούν τα βιογραφικά αυτών
που τελικώς, όταν ολοκληρωθεί η διαδικασία, θα διοριστούν.
Αυτά θα κατατεθούν. Είναι αρκετά κι αυτά. Θα κατατεθούν τα
βιογραφικά των συγκεκριµένων ατόµων που επελέγησαν, γιατί
οι άλλοι έχουν θέµατα προσωπικών δεδοµένων και δεν θα ήθελα,
χωρίς την άδεια της αρχής, να προχωρήσω σε µία τέτοια δηµο-
σιοποίηση. 

Θα µου επιτρέψετε, όµως, κύριε Πρόεδρε –και το λέω µε πολύ
σεβασµό, γιατί σας σέβοµαι και λόγω κοινής καταγωγής- να σας
πω και κάτι που εµένα προσωπικά µε ενόχλησε. 

Κάνατε µία ερώτηση πολύ σωστή στο πλαίσιο του κοινοβου-
λευτικού ελέγχου, όπως είχατε κάθε δικαίωµα. Νοµίζω ότι το έλ-
λειµµα εµπιστοσύνης στην Κυβέρνηση και στον τρόπο που επι-
λέξαµε και για το αν κυρίως τηρήσαµε το νόµο –που επίσης έχετε
κάθε δικαίωµα να αναφέρετε, αλίµονο!- δεν θα έπρεπε να συν-
δυαστεί µε την παρουσία σας στην εκποµπή του κ. Κώστα Βαξε-
βάνη, όπου αναφέρατε τις σχετικές κατηγορίες. Αν κάνω λάθος
και δεν έχετε πάει, σας ζητώ συγγνώµη εκ των προτέρων. Μου
είπαν ότι έχετε πάει, εγώ δεν το έχω ακούσει. 

Θα σας πω γιατί. Εσείς είστε ένας άνθρωπος πολύ υψηλού κύ-
ρους. Ο κ. Βαξεβάνης είναι ένας άνθρωπος που από την αρµόδια
επιτροπή της Βουλής κατηγορήθηκε ότι αλλοίωσε τη λίστα Λαγ-

κάρντ. Ο κ. Βαξεβάνης κατηγορεί τον κ. Βενιζέλο και θέλει να τον
κλείσει φυλακή. Αν δεν πήγατε, σας ζητώ και πάλι συγγνώµη. 

Δεν µπορεί, λοιπόν, ο Απόστολος Κακλαµάνης, να πηγαίνει
στον Κώστα Βαξεβάνη και µάλιστα να κατηγορεί την Κυβέρνηση.
Αν αυτά που λέτε είναι αληθή, αυτό θα σήµαινε ότι η Νέα Δηµο-
κρατία, το δικό µου κόµµα, όπως και το ΠΑΣΟΚ, το δικό σας
κόµµα, θα µου είχαν ασκήσει πιέσεις για την επιλογή των διοικη-
τών, και µάλιστα πιέσεις που εγώ θα είχα κάνει δεκτές. Είµαι βέ-
βαιος ότι αντιλαµβάνεστε ότι αυτό δεν θα µπορούσε να έχει
συµβεί. 

Ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς. 
Ο πρώην Πρόεδρος της Βουλής κ. Κακλαµάνης έχει τον λόγο.
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, εκτός θέµα-

τος, ο κύριος Υπουργός εκφράζει περίπου τη δυσαρέσκειά του
διότι ανταποκρίθηκα σε πρόσκληση σε µία ραδιοφωνική εκ-
ποµπή, ενώ γνωρίζει –και µε έχει ακούσει πολλές φορές εδώ να
το λέω- την απέχθειά µου γι’ αυτό το παιχνίδι που παίζεται στην
τηλεόραση, στην οποία έχω εδώ και πάρα πολλά χρόνια αποφα-
σίσει να µην εµφανίζοµαι. 

Άλλωστε ήταν, αν θέλετε, δική µου η τιµή που εισηγήθηκα εδώ
στη Βουλή το ν.1730/1987, το νόµο που κατήργησε τώρα η Κυ-
βέρνηση για να κάνει αυτό τον περίεργο νέο φορέα. Αυτόν εγώ
δεν το εψήφησα γιατί επιµένω ότι τα κόµµατα δεν είναι «στρού-
γκα». Οι Βουλευτές έχουν συνείδηση και ο πολίτης πρέπει να πα-
ρακολουθεί αν έρχονται στο Βήµα της Βουλής ή περιφέρονται
στα διάφορα κανάλια. 

Λοιπόν, αγαπητέ κύριε Υπουργέ, στο ραδιόφωνο µπορεί κά-
ποιος να πει την άποψή του. Στην τηλεόραση παίζει θέατρο. Άλ-
λωστε, ο πολίτης δεν είναι τηλεακροατής ούτε τηλεαναγνώστης,
είναι τηλεθεατής εκεί. Αυτό σηµαίνει ότι θεάται απλώς και πρέπει
µάλιστα όσοι εµφανίζονται εκεί να κινούνται σαν νευρόσπαστα
αλλιώς ο τηλεθεατής όπως ξέρετε, θα κάνει «ζάπινγκ». Λοιπόν
µη µε ψέγετε γιατί µίλησα σε ραδιόφωνο. 

Δεν είµαι επίσης, απόλυτος. Και απόλυτος δεν είναι ούτε ο
Πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ, ο κ. Βενιζέλος. Δεν έχει τίποτε το προ-
σωπικό µε κανέναν απολύτως. Ενοχλείται -κι είχατε προχθές ένα
δείγµα εδώ στον διάλογο που προηγήθηκε µε τον κ. Τσίπρα-
όταν κάποιος απευθύνει µία κατηγορία και ταυτόχρονα δεν προ-
σκοµίζει τα στοιχεία της κατηγορίας.

Όπως κι εγώ, όταν όπως µου είπαν, η εγκύκλιός σας για τους
υποψηφίους, προβλέπει µεταξύ άλλων να µην έχουν τελεσίδικη
καταδίκη –λάθος!- διότι αυτό µπορεί να µην είναι εις ψόγον πριν
υπάρξει τελεσίδικη καταδίκη εναντίον ενός υποψηφίου, αλλά αν
έχει εµπλακεί σε µία ποινική υπόθεση είναι στοιχείο που θα
έπρεπε να σταθµίζεται. 

Εκείνο όµως που µου κάνει εντύπωση είναι ότι είχατε ,ήδη, δι-
πλάσιο αριθµό προτεινοµένων, για να επιλέξετε από την προκή-
ρυξη του προηγουµένου Υπουργού του κ. Λυκουρέντζου. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επί ένα χρόνο αυτή η εκκρεµότητα στα νοσοκοµεία σε τι τα
βοήθησε;

Ποιος λόγος υπήρχε, κι έρχεστε εσείς πριν από τρεις µήνες
και στέλνετε πάλι µία νέα εγκύκλιο; Και ζητάτε τριπλάσιο αριθµό;
Ωραία, αυτό ήταν το πρόβληµα ο διπλάσιος αριθµός;

Για να µην πω ότι όταν συγκροτεί κανείς µία επιτροπή την εµ-
πιστεύεται αρκεί να τηρεί τους κανόνες της διαφάνειας -το περί-
φηµο OpenGov, Ανοιχτή Διακυβέρνηση- δηλαδή να βλέπουν οι
πάντες τα προσόντα καθενός. Αυτό δεν έχει καµµία σχέση µε την
προστασία στα προσωπικά δεδοµένα. Γι’ αυτόν που κρίνεται θα
πρέπει να είναι σε θέση κάθε πολίτης να ξέρει τι προσόντα δη-
λώνει. 

Θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι όλα τα βιογραφικά πρέπει
να τα καταθέσετε. 

Έχω περιπτώσεις υπ’ όψιν µου νοσοκοµείων εκτός από το «Σι-
σµανόγλειο» , που είναι πραγµατικά απαράδεκτες αρκεί µόνο να
δείτε τα προσόντα του ενός και του άλλου, το έργο τους. Όπως
στο Νοσοκοµείο Θώρακος στην Πάτρα, ή το «Καραµανδάνειο».
Είναι πάµπολλες αυτές οι περιπτώσεις.
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Έχω περίπτωση στη Θεσσαλονίκη όπου στέλνει κάποιος ευ-
χαριστήριο τηλεγράφηµα στον Πρωθυπουργό, γιατί επελέγη για
τη Δ’ περιφέρεια. Μάλιστα είχε επιλεγεί για άλλη περιφέρεια, την
ΣΤ. Και διώχνετε άλλον µε ειδικές σπουδές στη Διοίκηση Νοσο-
κοµείων, µε προϋπηρεσία στη διοίκηση νοσοκοµείων στη Γερµα-
νία, από όπου ήλθε στην Ελλάδα.

Ευτυχώς γι’ αυτόν, αλλά δυστυχώς για τον τόπο µας, αφού τον
διώχνουµε, επέστρεψε εκεί και έχει εγκατασταθεί πάλι σε νοσο-
κοµείο της Γερµανίας. Εδώ δεν τον θέλαµε. Βάλαµε κάποιον που
ενδεικτικό τού πώς αντιλαµβάνεται το ρόλο του ως δηµόσιου λει-
τουργού, είναι ότι σπεύδει να στείλει τηλεγράφηµα στον Πρω-
θυπουργό που τον τοποθέτησε στην Δ’ περιφέρεια, που δεν το
ξέρει καν, διότι τοποθετήθηκε σε άλλη περιφέρεια.

Αλλά είναι πράγµατα τα οποία εγώ δεν αντέχω. Είπατε κάτι.
Δεν είµαι ούτε εγώ αλάθητος. Έκανα και εγώ τα λάθη µου. Οκτώ
χρόνια Υπουργός ήµουν, έντεκα χρόνια Πρόεδρος της Βουλής.
Είναι δυνατόν να µην έκανα λάθη; Όµως, θέλω από τα λάθη µου
να µαθαίνω και να µην επικροτώ, άµα βλέπω τα ίδια λάθη. Εδώ,
στη Βουλή έντεκα χρόνια από επτακόσια είκοσι έξι άτοµα που
παρέλαβα, παρέδωσα οκτακόσια σαράντα, εκατόν δέκα τέσσερα
άτοµα µόνο παραπάνω.

Όµως, ο καθένας µας στα ζητήµατα αρχής πρέπει να αντιστα-
θεί και ξέρω τι λέω, κύριε Υπουργέ. Δεν ζητώ να γίνετε ήρωας,
αλλά ζητώ αντίσταση. Έχετε µία ευθύνη σε έναν τεράστιας ση-
µασίας χώρο. Αν δεν έχετε ο ίδιος την αίσθηση ότι επιλέξατε τα
κατάλληλα πρόσωπα, πώς µπορείτε να κάνετε τη δουλειά σας;
Ξέρω τι λέω.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Ο κύριος Υπουργός έχει τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχα-

ριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Θα προσπαθήσω να απαντήσω στα συγκεκριµένα. Ίσως µε πα-

ρεξηγήσατε. Δεν θα έκανα υποδείξεις σε εσάς όσον αφορά στο
αν θα πρέπει να βγαίνετε στο ραδιόφωνο ή όχι ή οπουδήποτε
αλλού θέλετε. Δικαίωµά σας είναι να πηγαίνετε όπου θέλετε. Δεν
είναι δική µου δουλειά αυτή. Απλώς έκανα αναφορά στην επι-
λογή του συγκεκριµένου δηµοσιογράφου, ο οποίος από τη Βου-
λή µας, από την επιτροπή κατηγορήθηκε και δεν προσήλθε να
απαντήσει γιατί έκανε αλλοίωση της λίστας…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Δεν είναι το θέµα
µας, κύριε Υπουργέ.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ναι,
αυτό είναι, όµως, το µείζον, κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ, µε
συγχωρείτε πολύ! Απαντήστε στο ερώτηµα!

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Αφού
µου απήντησε ως προς αυτό. Να µην απαντήσω;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Θα ασχοληθεί η
Βουλή µε έναν Υπουργό ο οποίος αναλύει τι είναι ή τι δεν είναι
ένας δηµοσιογράφος;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε
Πρόεδρε, µε συγχωρείτε. Προηγουµένως µου απήντησε γιατί
έκανε την επιλογή αυτού του ραδιοφώνου. Δεν µπορώ να απαν-
τήσω κατά τη διαδικασία της ερωταπαντήσεως…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κάντε ό,τι θέλετε,
κύριε Υπουργέ. Ό,τι λέτε θα γραφεί στα Πρακτικά, πάντως.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μα,
µην ενοχλείσθε κάθε φορά που απαντάω, κύριε Πρόεδρε. Δια-
κόπτεται και ο ειρµός των σκέψεών µου. Σας θερµοπαρακαλώ!

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κάνετε ένα λάθος. Πετάτε τη
µπάλα έξω από το γήπεδο!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Μισό λεπτό, κύριε
Πρόεδρε. Με συγχωρείτε πολύ.

Ολοκληρώσατε, κύριε Υπουργέ;
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Όχι,

θέλω να πάρω τον λόγο κανονικά, χωρίς να διακόπτοµαι.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Να πάρετε τον λόγο,

λοιπόν, αλλά επιτρέψτε µου να σας διευκρινίσω ότι εδώ προ-
εδρεύω των Βουλευτών, της Βουλής και καλείται ο Υπουργός να

απαντήσει στο ερώτηµα του Βουλευτή. Αν θέλετε εσείς να έρχε-
σθε εδώ και να αναλύετε τι είναι ο άλφα δηµοσιογράφος, ποιο
ραδιόφωνο προτιµάει ο κάθε Βουλευτής ή τι µέσο προτιµά, µε
συγχωρείτε πάρα πολύ αλλά το θεωρώ εντελώς εκτός θέµατος.

Προχωρήστε, λοιπόν.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Είναι

δικαίωµά σας, αλλά θέλω να αναπτύξω το επιχείρηµά µου, κύριε
Πρόεδρε και θέλω να µου το επιτρέψετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Εντάξει, κύριε Γεωρ-
γιάδη. Έχετε τρία λεπτά για να πείτε ό,τι θέλετε, εν τοιαύτη πε-
ριπτώσει.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ξεκα-
θαρίσαµε, λοιπόν, ως προς τη συζήτηση ότι, κατά τη γνώµη µου,
ο Απόστολος Κακλαµάνης δεν έπρεπε να πάει στον κ. Βαξεβάνη,
έτσι; Αυτό για να είµαστε συνεννοηµένοι.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Ωραία! Έλεος!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Να απαντήσει και η

Ολοµέλεια! Για όνοµα του Θεού!
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Πάω

τώρα στα νοσοκοµεία. Όσον αφορά τη διοίκηση του «Σισµανο-
γλείου», την οποία αναφέρατε για δεύτερη φορά, πράγµατι η
κυρία διοικήτρια του «Σισµανογλείου» είναι εξαιρετικά επιτυχη-
µένη.

Όµως, κύριε Πρόεδρε, έµεινε σε αυτό το νοσοκοµείο τέσσερα
χρόνια. Δεν µπορεί να µένει κάποιος σε µία θέση για πάντα. Πι-
στεύω ότι σε αυτό µπορούµε να συµφωνήσουµε. Μάλιστα, εγώ
ο ίδιος έχω µιλήσει µαζί της, γιατί όντως έκανε πολύ καλή δου-
λειά και στην κινητικότητα, όπως είπατε, και πρότεινα να αξιο-
ποιηθεί σε θέση στην υγειονοµική περιφέρεια. Κανένας από ό-
σους προσφέρουν και έχουν ικανότητες δεν πρόκειται να µείνει
έξω από το σύστηµα, αλλά χρειάζεται και µία ανακατανοµή των
ρόλων, γιατί η παραµονή ενός ανθρώπου σε µία θέση για πολύ
µεγάλο χρονικό διάστηµα δηµιουργεί παρερµηνείες.

Στη δεύτερή σας καταγγελία για εκείνον τον κύριο που έστειλε
τηλεγράφηµα στον Πρωθυπουργό και που είπε ότι από τη µία
περιφέρεια πήγε στην άλλη, δεν πήγε σε καµµία. Δεν µπαίνει σε
κανένα νοσοκοµείο, έτσι;

Απαντώ στα συγκεκριµένα, τα οποία µου είπατε, γιατί θέλω να
ξέρετε ότι λαµβάνω σοβαρά υπ’ όψιν την κριτική που µπορεί να
δεχτώ.

Τώρα, όσον αφορά στη διαδικασία επιλογής, τηρήθηκε η νο-
µιµότητα επακριβώς και µέχρι κεραίας. Αλλά, για την αγωνία σας
για το αν θα λειτουργήσουν ή όχι οι διοικήσεις -που είναι σωστή,
κύριε Πρόεδρε και εγώ τη συµµερίζοµαι- πρέπει να σας πω ποια
είναι η διαδικασία από δω και µπρος: Μια φορά το µήνα όλες οι
διοικήσεις των νοσοκοµείων θα βρίσκονται στο Υπουργείο Υγείας
και θα παρακολουθούµε την εξέλιξη των δεικτών, των δαπανών,
της πληρωµής των ληξιπροθέσµων, της εξυπηρετήσεως των
ασθενών, της καλύψεως των κενών κ.ο.κ των νοσοκοµείων. Οι δι-
οικητές είναι διαρκώς υπό κρίση και όποιος διοικητής δεν επι-
τυγχάνει τους στόχους θα αντικαθίσταται, κύριε Πρόεδρε σε
πρώτο χρόνο, όπως ορίζει ο νόµος και αζηµίως για το δηµόσιο,
στην περίπτωση που η αντικατάσταση γίνεται γιατί έχει πέσει έξω
από τους στόχους που έχει θέσει το νοσοκοµείο. 

Κλείνοντας, να σας πω ως προς τα βιογραφικά, για τα οποία
επιµένατε. Είναι άλλη η διαδικασία του ΟpenGov, κύριε Πρό-
εδρε, όπου κάποιος ο οποίος συµµετέχει γνωρίζει εκ των προτέ-
ρων και έχει αποδεχθεί τη διαδικασία δηµοσιοποιήσεως των
προσωπικών του στοιχείων και άλλο πράγµα η διαδικασία που
ακολουθήθηκε και στην οποία δεν έχουµε λάβει την έγκρισή τους
για τη δηµοσιοποίηση των προσωπικών τους δεδοµένων.

Κλείνοντας, γιατί εδώ έγινε και µια παρεξήγηση που ίσως να
οφείλεται σε εµένα: Δεν υπήρξε διπλασιασµός από την εποχή
Λυκουρέντζου µέχρι την εποχή Γεωργιάδη. Εγώ παρέλαβα χίλιες
τετρακόσιες ογδόντα αιτήσεις και τελικώς φτάσαµε στις χίλιες
εξακόσιες εβδοµήντα πέντε. Υπήρχαν εκατόν ενενήντα πέντε για
την ακρίβεια επιπλέον αιτήσεις. Γιατί έγινε αυτό; Γιατί όταν πή-
γαµε να κάνουµε την επιλογή τον Ιούλιο, για να µην µένει σε εκ-
κρεµότητα το ζήτηµα των νοσοκοµείων, διαπιστώσαµε ότι το κρι-
τήριο της εντοπιότητας σε συνδυασµό µε τη µεγάλη µείωση του
µισθού του διοικητή νοσοκοµείου, οδήγησε πάρα πολλούς αν-
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θρώπους οι οποίοι είχαν κάνει αίτηση, όταν τους προτείναµε να
πάνε στην Κάλυµνο, στη Σύρο, στη Νάξο –λέω σε συγκεκριµένες
θέσεις στις οποίες διορίσαµε και παραιτήθηκαν, µε τα νέα οικο-
νοµικά δεδοµένα που εν τω µεταξύ διαµορφώθηκαν ένα χρόνο
µετά, πολλοί να πουν ότι δεν πάνε. Είπαµε, λοιπόν, να βγάλουµε
το στοιχείο εντοπιότητας, ώστε ο µειωµένος µισθός να φθάνει
σε κάποιον να είναι ντόπιος και να πάει ως διοικητής σε ένα απο-
µακρυσµένο νοσοκοµείο. 

Τέλος, όσον αφορά στην εγκύκλιο για το θέµα της τελεσιδίκου
αποφάσεως, εγώ θα επιµείνω, κύριε Πρόεδρε. Για µένα το τεκ-
µήριο της αθωότητας είναι σπουδαίο πράγµα. Ας πούµε, αν εγώ
κάνω τώρα µήνυση σε εσάς για συκοφαντική δυσφήµιση, θα σας
ασκηθεί µια δίωξη. Εάν το κριτήριο της εγκυκλίου είναι ότι όποιος
έχει δίωξη βγαίνει έξω, ο οποιοσδήποτε θα ήθελε να κόψει κά-
ποιον δεν θα είχε παρά να του κάνει µια ψευδή µήνυση και θα
τον έθετε εκτός διαδικασίας. Άρα, τηρούµε το τεκµήριο της
αθωότητας και αφήνουµε στο δικαστήριο να κρίνει αν είναι
αθώος ή ένοχος. Αν είναι αθώος παραµένει στη θέση του, αν
είναι ένοχος φεύγει. Αυτό είναι το πνεύµα της εγκυκλίου.

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Θα ήθελα να τοποθετηθώ επί

προσωπικού.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Επί προσωπικού, βε-

βαίως, έχετε τον λόγο. 
ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Ο κύριος Υπουργός επέµεινε

και αυτό ενέχει µια αιχµή για εµένα, να µου απευθύνει σύσταση
ότι ένας Απόστολος Κακλαµάνης –και υποθέτω ότι αυτό αφορά
οποιονδήποτε- δεν µπορεί να δίνει συνέντευξη στο δηµοσιο-
γράφο κ. Βαξεβάνη.

Θέλω να πω ότι υποστηρίζω πως καλώς άσκησα σαράντα χρό-
νια τη δικηγορία, καλώς υπήρξα Υπουργός Δικαιοσύνης -άλλοι
όµως, µπορεί να µε κρίνουν, ίσως, αρνητικά. Είναι όµως ορι-
σµένα ζητήµατα, για τα οποία όταν απευθύνονται κάποιες ενστά-
σεις, έστω -όχι αιχµές- σε κάποιο πρόσωπο το θίγουν εξ αντι-
κειµένου. Δηλαδή, δεν πρόκειται και δεν είναι δυνατό να τίθεται
-και αλίµονο αν έθετα και εγώ στον κ. Γεωργιάδη- θέµα. Δεν προ-
χωρώ πιο πέρα, να βάλω δηλαδή όρους σε ποια κανάλια, σε ποια
ραδιόφωνα θα εµφανίζεται. Αλίµονο! 

Από εκεί και πέρα, κακώς θεωρεί ότι υπάρχει θέµα µεταξύ Βα-
ξεβάνη και Βενιζέλου. Ο Βαξεβάνης είχε µία κακή εντύπωση ότι
ο Βενιζέλος τάχα δεν τον ήθελε κάπου να είναι. Από εκεί και
πέρα, δεν υπάρχει κανένα άλλο ζήτηµα. 

Όµως, τα βιογραφικά, κύριε Πρόεδρε, είναι µία υπόθεση τε-
ράστια.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Μην επανερχόµεθα,
όµως, κύριε Πρόεδρε. Καταγράφηκε. Εντάξει.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Εκείνο το OpenGov ήταν ασφα-
λώς καλύτερο από το να γυρίσουµε στη δεκαετία του 1950. Εγώ
δεν µίλησα για µία συκοφαντική δυσφήµιση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Αναφέρθηκα –και ίσως ο Υπουργός να τη γνωρίζει- σε περί-
πτωση που εκκρεµεί υπόθεση για οικονοµικές ατασθαλίες σε
συγκεκριµένο νοσοκοµείο. Δεν θέλω να αναφερθώ περαιτέρω,
γιατί δεν θέλω να αγγίξω την ουσία αυτής της αρχής…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Πρόεδρε, προ-
τείνω να ολοκληρώσουµε εδώ, διότι δεν θα µπορέσω να δώσω
τον λόγο ξανά στον Υπουργό…

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Επίσης, επειδή κατάγεστε κι
εσείς από τη Λευκάδα, σας επισηµαίνω όσον αφορά το Νοσοκο-
µείο Λευκάδας –θα αφήσω για τα Πρακτικά τα έγγραφα κι ελπίζω
να δείτε τι έργο έχει συντελεστεί εκεί, όπου ξεκινάµε το νέο νο-
σοκοµείο- τι κακό θα γίνει στη Λευκάδα, σ’ αυτό το µικρό νησί,
διώχνοντας τη διοικητή του νοσοκοµείου, η οποία δεν ήθελε και
αύξηση µισθού, γιατί δεν την ενδιέφερε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Πρόεδρε, προ-
τείνω να ολοκληρώσουµε εδώ.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, παρακαλώ
αυτά τα έγγραφα να τα εγκρίνετε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Βεβαίως, κύριε Πρό-
εδρε. Απλώς, δεν θέλω να επανέλθουµε στην ερώτηση. Ισχύει
ό,τι είπατε στην ανάπτυξη της ερώτησής σας. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Τα καταθέτω για τα Πρακτικά,
κύριε Πρόεδρε.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Απόστολος Κακλαµάνης κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία
βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κυρίες και κύριοι συ-

νάδελφοι, ως Προεδρεύων του Σώµατος θα ήθελα να εκφράσω
τη δυσφορία µου για το γεγονός ότι ένας Υπουργός αξιοποιεί
την Αίθουσα της Βουλής, για να εκφράζει αξιολογικές κρίσεις για
έναν Έλληνα πολίτη που δεν είναι εδώ να υπερασπιστεί τον
εαυτό του. Εγώ αυτό το θεωρώ σοβαρό θέµα. Ο κ. Κακλαµάνης
ορθώς ζήτησε το λόγο επί προσωπικού να πει αυτά που έχει να
πει. Ένας Έλληνας πολίτης, όποιος κι αν είναι αυτός, ο οποίος
εδώ σχολιάζεται µε αξιολογικές κρίσεις, τι δικαίωµα έχει να υπε-
ρασπιστεί τον εαυτό του;

Θα ήθελα, λοιπόν, τη συνηγορία σας –όχι σήµερα βεβαίως- να
τεθεί το θέµα στη Διάσκεψη των Προέδρων και να κάνουµε όλοι
µία προσπάθεια να θέσουµε κανόνες και όρους, διότι αν ο κάθε
Υπουργός ή ακόµα και Βουλευτής έρθει εδώ και αρχίζει και κα-
θυβρίζει ή κάνει αξιολογικές κρίσεις για έναν Έλληνα πολίτη, µε
ποιον τρόπο αυτός ο πολίτης θα υπερασπιστεί τον εαυτό του ή
θα µας πει τη δική του γνώµη;

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Με αγωγή.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Θεωρώ, λοιπόν, µε-

γάλο ατόπηµα αυτό το οποίο έκανε σήµερα ο Υπουργός και πα-
ρακαλώ να µην επαναληφθεί…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε
Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο επί προσωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Υπουργέ, ξανά
προσωπικό;

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ναι,
κύριε Πρόεδρε. Ζητώ το λόγο επί προσωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Μισό λεπτό, κύριε
Υπουργέ. Προσπαθήστε λίγο να κατανοήσετε τους ρόλους. Εκ-
προσωπείτε την εκτελεστική εξουσία σ’ αυτό το χώρο που είναι
ο χώρος της νοµοθετικής εξουσίας. Έρχεστε εδώ, για να ελεγχ-
θείτε.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε
Πρόεδρε, θα ήθελα τον λόγο επί προσωπικού.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Είπατε κάτι. Εγώ, ως
Προεδρεύων, διατυπώνω µία άποψη προς το Σώµα, όχι προς
εσάς. Προσπαθήστε, λοιπόν, να δείτε τους ρόλους και κάντε
εσείς µε το δικό σας ρόλο ό,τι θέλετε. Όµως, µην προσπαθείτε
να εµποδίσετε και τη δική µου λειτουργία εδώ.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Κύριε
Πρόεδρε, µπορώ να έχω τώρα τον λόγο επί προσωπικού;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Δεν θεωρώ ότι υπάρ-
χει προσωπικό ζήτηµα, κύριε Υπουργέ.

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ανα-
φερθήκατε στον Υπουργό, κύριε Πρόεδρε. Αν δεν είναι αυτό
προσωπικό, τότε ποιο είναι; Με συγχωρείτε, αλλά δεν είναι αυτό
προσωπικό;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Είναι προσωπικό το
ότι ο Πρόεδρος της Βουλής, απευθυνόµενος προς το Σώµα, εκ-
φράζει την άποψή του…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Μί-
λησε για συγκεκριµένο πρόσωπο, για µένα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε Γεωργιάδη,
αντιλαµβάνοµαι ότι η επικοινωνία µας είναι δύσκολη…

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Εντά-
ξει. Τι να κάνουµε; Θα συµβιώσουµε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Αξιοποιείστε, λοιπόν,
το λεπτό που µου ζητάτε –κάτι για το οποίο δεν έχετε δικαίωµα
ως Υπουργός να µιλάτε για προσωπικό- και πείτε ό,τι θέλετε να
πείτε, για να προχωρήσουµε στη διαδικασία παρακάτω. Έχουµε
και σοβαρότερα θέµατα να ασχοληθούµε.
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Ορίστε, έχετε τον λόγο.
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θα

δεχόµουν απολύτως την ένστασή σας για τον πολίτη που δεν
είναι παρών στο Κοινοβούλιο, κύριε Πρόεδρε, αν αυτό το κάνατε
κάθε φορά που αναφερόταν το όνοµα κάποιου πολίτη που δεν
είναι παρών. Για παράδειγµα, όταν συνάδελφοι της Αξιωµατικής
Αντιπολιτεύσεως ανεβαίνουν στο Βήµα και αναφέρονται στη γυ-
ναίκα µου και στο αν είναι ή δεν είναι στη λίστα Λαγκάρντ, δεν
σας είδα να λέτε «απαράδεκτο, γιατί αυτή η κυρία δεν είναι στο
Σώµα να υπερασπιστεί τον εαυτό της». Όταν ο Αρχηγός της
Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης ανεβαίνει και κάνει καταγγελία για
διάφορα θέµατα και αναφέρει ονόµατα επιχειρηµατιών, δεν σας
είδα να λέτε «σταµατήστε, γιατί δεν είναι εδώ αυτοί οι επιχειρη-
µατίες να προασπίσουν τον εαυτό τους». 

Άρα, λοιπόν, συχνά στο Κοινοβούλιο –για να µην σας πω, συ-
νεχώς- αναφέρουµε ονόµατα προσώπων που δεν είναι παρόντα.
Κατά συνέπεια το συγκεκριµένο επιχείρηµα είναι απολύτως
αίολο και προσβλητικό.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Συνεχίστε, λοιπόν,
να κάνετε κάτι το οποίο θεωρείτε ότι είναι λανθασµένο, στο
όνοµα του συµψηφισµού.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι η  διαρκής Επιτροπή Μορφωτικών Υποθέσεων κα-
ταθέτει την έκθεσή της στο σχέδιο νόµου του Υπουργείου Πολι-
τισµού και Αθλητισµού: «Ενσωµάτωση της Οδηγίας 2011/77/ΕΕ
του Ευρωπαϊκού Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 27ης Σε-
πτεµβρίου 2011 και της Οδηγίας 2012/28/ΕΕ του Ευρωπαϊκού
Κοινοβουλίου και του Συµβουλίου της 25ης Οκτωβρίου 2012 στο
ελληνικό δίκαιο και τροποποίηση του νόµου 2121/1993 – Πνευ-
µατική Ιδιοκτησία, συγγενικά δικαιώµατα και πολιτιστικά θέµατα
– ΦΕΚ/Α/25/1993».

Επίσης, ο Υπουργός Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, ο
Αντιπρόεδρος της Κυβέρνησης και Υπουργός Εξωτερικών και οι
Υπουργοί Οικονοµικών και Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του
Πολίτη κατέθεσαν σχέδιο νόµου: «Κύρωση της Συµφωνίας µε-
ταξύ της Κυβέρνησης της Ελληνικής Δηµοκρατίας και τη Κυβέρ-
νησης της Δηµοκρατίας της Βουλγαρίας για συνεργασία στον
τοµέα της Τεχνολογίας Πληροφοριών, Τηλεπικοινωνιών και Τα-
χυδροµικών Υπηρεσιών».

(Παραπέµπεται στην αρµόδια Διαρκή Επιτροπή)
Η τέταρτη µε αριθµό 248/12-11-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώ-

του κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή
Αυγή κ. Μιχαήλ Αρβανίτη προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης, Δια-
φάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την άρνηση
άσκησης Κοινοβουλευτικού Ελέγχου από τον Υπουργό Δηµόσιας
Τάξης σε Βουλευτές του Λαϊκού Συνδέσµου – Χρυσή Αυγή δεν
θα συζητηθεί λόγω αναρµοδιότητας και διαγράφεται.

Έχετε ζητήσει τον λόγο, κύριε Αρβανίτη;
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ- ΑΒΡΑΜΗΣ: Βεβαίως, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Παρακαλώ, κάντε το

σχόλιό σας.
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Κατ’ αρχάς σας ευχαριστώ

θερµώς, κύριε Πρόεδρε, διότι παρά το γεγονός της απουσίας
του κυρίου Υπουργού και παρά το γεγονός ότι δεν έχετε τυπική
υποχρέωση σύµφωνα µε τον Κανονισµό της Βουλής να µου δώ-
σετε το λόγο, είχατε την καλοσύνη να µου τον δώσετε και σας
ευχαριστώ πάρα πολύ γι’ αυτό.

Συνέβη το εξής. Η υπ’ όψιν του Προεδρείου σας ερώτηση που
έθεσα έχει θέµα το οποίο αφορά απολύτως τις αρµοδιότητες του
Υπουργού της Δικαιοσύνης. Χθες τηλεφωνικώς µε ειδοποίησε ότι
είναι αναρµόδιος να απαντήσει εις το αντικείµενο αυτό του θέ-
µατος. Εν όψει του γεγονότος ότι αφορά εκ παραλλήλου και τον
Υπουργό Δηµοσίας Τάξεως, αντιλαµβάνοµαι, από µία πλευρά,
ότι σ’ αυτό είχε δίκιο -είναι δείγµα λεπτότητος- ενδεχοµένως ο
Υπουργός Δικαιοσύνης. 

Όµως, έχει δηλώσει, κατά τα γνωστά, ο Υπουργός Δηµοσίας
Τάξεως ότι δεν απαντά στις ερωτήσεις των Βουλευτών της Χρυ-
σής Αυγής -αυτό, κύριε Πρόεδρε, µε την άδειά σας θα το κατα-
θέσω και για τα Πρακτικά- µε την εξής διατύπωση, ότι «ευρισκό-
µεθα σε αδυναµία να υπεισέλθουµε σε θέµατα τιθέµενα διαµέ-
σου κοινοβουλευτικού ελέγχου υποβαλλοµένων από Βουλευτές

της οµώνυµης Κοινοβουλευτικής Οµάδας, καθόσον η διεκπεραί-
ωσή τους ενόσω εκκρεµεί η ποινική υπόθεση και αυτοί παραµέ-
νουν στην εν λόγω Οµάδα και κόµµα, θα ερχόταν σε αντίθεση µε
τα συνταγµατικά και κοινοβουλευτικά θέσµια».

Αυτό βεβαίως εγώ δεν το αντιλαµβάνοµαι. Γι’ αυτό το λόγο,
λοιπόν, και αφού έχει ήδη δηλώσει ο Υπουργός Δηµόσιας Τάξης
ότι αρνείται να απαντήσει –κακώς για εµένα, και αν και δεν είναι
του παρόντος να το σχολιάσω, πιστεύω όµως ότι κατά παράβαση
βασικών συνταγµατικών διατάξεων και των διατάξεων του Κανο-
νισµού της Βουλής ωσαύτως δε και του Ποινικού ακόµη αυτού
νόµου πράττει κατά τον τρόπο αυτό και ενεργεί γενικότερα ο
Υπουργός Δηµόσιας Τάξης- κατέφυγον –για να χρησιµοποιήσω
τον όρο αυτόν- εις τον Υπουργό της Δικαιοσύνης, τον απολύτως
αρµόδιο να µου είπη αν συννόµως πράττει ή όχι ο Υπουργός της
Δηµοσίας Τάξεως.

Αυτός ήταν ο λόγος, κύριε Πρόεδρε, και θα καταθέσω στα
Πρακτικά και την ερώτηση και τη στερεότυπη απάντηση που µας
δίνει πάντοτε ο κ. Δένδιας.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Μιχαήλ Αρβανίτης-Αβράµης
καταθέτει για τα Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα
οποία βρίσκονται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Δι-
εύθυνσης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Και πάλι σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστώ κι εγώ. Η

παρατήρησή σας καταγράφεται και θεωρώ ότι είναι θέµα που
πρέπει να το δει η  Διάσκεψη των Προέδρων.  Είναι θέµα που ξε-
φεύγει από τη δική µου αρµοδιότητα. 

Προχωρούµε στην τέταρτη µε αριθµό 245/12-11-2013 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Αιτωλοακαρνανίας του
Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Νικολάου Μωραϊτη προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τα προβλήµατα λειτουργίας του
Νοσοκοµείου Άρτας. 

Στην επίκαιρη ερώτηση αυτή θα απαντήσει ο Υπουργός
Υγείας κ. Γεωργιάδης.

Κύριε συνάδελφε, έχετε τον λόγο για δύο λεπτά για να ανα-
πτύξετε την επίκαιρη ερώτηση.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα να ανα-
φερθώ, εκ µέρους του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδος, στην
επέτειο του Πολυτεχνείου. Το ΚΚΕ καλεί τους νέους, τις νέες,
τους εργαζόµενους να τιµήσουν τους νεκρούς του Πολυτεχνείου
του 1973 και τους χιλιάδες αλύγιστους αγωνιστές, µαθαίνοντας
την αλήθεια και παίρνοντας στα δικά τους χέρια τη σηµαία της
πάλης για τα δικαιώµατα, το δίκαιο και την απελευθέρωση της
εργατικής τάξης, του λαού και της χώρας από τα δεσµά των µο-
νοπωλίων, της Ευρωπαϊκής Ένωσης και του ΝΑΤΟ.

Ο λαός µπορεί να γίνει ισχυρός µόνο όταν είναι οργανωµένος
και παλεύει αποφασιστικά για το δίκιο του, όταν γνωρίζει την
ιστορία και έχει βγάλει τα συµπεράσµατα, όταν έχει χειραφετηθεί
από την ιδεολογία και την πολιτική των κοµµάτων του συστήµα-
τος. 

Συνεχίζουµε την πάλη για να ανατρέψουµε τη δικτατορία των
µονοπωλίων µε όποια µορφή κι αν αυτή εµφανίζεται, για να κα-
τακτήσει ο λαός τη δική του εξουσία και να γίνει κυρίαρχος του
πλούτου που παράγει. 

Τώρα σε ό,τι αφορά την ερώτηση, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα
να σας πω ότι έχει καταστεί πραγµατικά επικίνδυνη η λειτουργία
του Νοσοκοµείου της Άρτας εξαιτίας των τεράστιων ελλείψεων
που υπάρχουν και σε ιατρικό αλλά και σε νοσηλευτικό προσω-
πικό. Όλη αυτή η κατάσταση έχει σαν αποτέλεσµα ασθενείς να
µην µπορούν να βρουν τη γιατρειά τους και να αναγκάζονται να
µετακοµίζουν σε άλλα πλησιέστερα νοσοκοµεία όµορων νοµών.
Βέβαια, και εκεί η κατάσταση δεν είναι καλύτερη. 

Χαρακτηριστικές είναι οι σοβαρές ελλείψεις που υπάρχουν
στο ιατρικό προσωπικό. Μάλιστα, το πρόγραµµα που έχει ανα-
κοινωθεί εκ µέρους του νοσοκοµείου δεν καλύπτει τις εφηµερίες
σε κλινικές και σε εργαστήρια του νοσοκοµείου. 

Πιο συγκεκριµένα, όσον αφορά την ψυχιατρική κλινική, υπάρ-
χει ουσιαστικά ένας επιµελητής, µε αποτέλεσµα να λειτουργεί
µόνο στο πρωινό ωράριο. Προβλήµατα, βέβαια, υπάρχουν και
στο ακτινοδιαγνωστικό, µε αποτέλεσµα να µην εφηµερεύει το
απόγευµα για όσους ασθενείς υπάρχουν και να µην µπορούν
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πραγµατικά να κάνουν εξετάσεις. 
Επιπλέον, στο µικροβιολογικό εργαστήριο υπάρχουν σοβαρά

προβλήµατα, µε αποτέλεσµα και εκεί οι ασθενείς να αντιµετωπί-
ζουν τεράστιο πρόβληµα. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Επίσης, κύριε Υπουργέ, είναι τεράστια τα προβλήµατα και στα
τρία κέντρα υγείας του νοµού και ιδιαίτερα στα δύο κέντρα
υγείας που βρίσκονται στον ορεινό όγκο, όπου έχουµε ένα δύ-
σβατο οδικό δίκτυο και αποκλεισµούς το χειµώνα, µε αποτέλε-
σµα και αυτό να δηµιουργεί επιπλέον τεράστια προβλήµατα
στους ασθενείς αυτών των περιοχών.

Κύριε Υπουργέ, οι ελλείψεις είναι επίσης σοβαρές και στα ανα-
λώσιµα του νοσοκοµείου. Και µιλάµε για ένα νοσοκοµείο που
όταν εφηµερεύει, έχει µία πληρότητα που αγγίζει το 90%. Επο-
µένως, όλα αυτά τα προβλήµατα που συσσωρεύονται αποτελούν
τεράστιο πρόβληµα για τους κατοίκους της περιοχής και βάζουν
πραγµατικά σε κίνδυνο τη ζωή των ασθενών. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κύριε συνάδελφε,
σας παρακαλώ να ολοκληρώσετε. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε. 
Ζητάµε να ληφθούν και µέτρα σε ό,τι αφορά τον πλήρη εξο-

πλισµό του νοσοκοµείου και µε ιατρικό αλλά και µε νοσηλευτικό
προσωπικό και να δοθεί η απαραίτητη χρηµατοδότηση και για τα
αναλώσιµα, ώστε να υπάρχει µια σωστή λειτουργία και να προ-
σφέρονται υπηρεσίες στον κόσµο της περιοχής. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

συνάδελφε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, επειδή ξεφύγαµε λίγο από τα

προβλεπόµενα πλαίσια του χρόνου, θα σας παρακαλούσα να εί-
µαστε όσο γίνεται πιο κοντά στα όρια του χρόνου. 

Τον λόγο έχει τώρα ο Υπουργός Υγείας κ. Σπυρίδων-Άδωνις
Γεωργιάδης. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχα-
ριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε συνάδελφε, διαβάζω τις ερωτήσεις σας, προκειµένου να
τις απαντήσω µία προς µία συγκεκριµένα. 

Η πρώτη ερώτηση, λοιπόν, αφορά το σε ποια άµεσα µέτρα θα
προβεί η Κυβέρνηση για τη γενναία χρηµατοδότηση του νοσο-
κοµείου, ούτως ώστε να αντιµετωπιστούν οι ελλείψεις σε υγει-
ονοµικό και άλλο υλικό και για την αναβάθµιση των υποδοµών
του. 

Το νοσοκοµείο, λοιπόν, πήρε πέρυσι 18 εκατοµµύρια ευρώ.
Αυτός ήταν ο περσινός προϋπολογισµός. Όµως, κύριε συνά-
δελφε, θα πρέπει να σας εξηγήσω την κατάσταση στην οποία
βρισκόµαστε ακριβώς. Ο περσινός στόχος ήταν 1 δισεκατοµµύ-
ριο 900 εκατοµµύρια για τα λειτουργικά έξοδα όλων των νοσο-
κοµείων, ενώ ο στόχος για το 2014 είναι 1 δισεκατοµµύριο 600
εκατοµµύρια. Ο στόχος, δηλαδή, για το 2014 είναι να είµαστε
300 εκατοµµύρια πιο κάτω στο σύνολο απ’ όσο ήµασταν το 2013.
Όπως αντιλαµβάνεστε, λοιπόν, υπό τις παρούσες συνθήκες το
να έρθω στη Βουλή και να σας πω ότι θα κάνουµε δεκτό το αί-
τηµα και ότι θα αυξήσουµε -και µάλιστα κατά γενναίο τρόπο- τη
χρηµατοδότηση του Νοσοκοµείου της Άρτας, θα ήταν εκ µέρους
µου µία µη ειλικρινής δήλωση. 

Αυτό που προσπαθούµε να κάνουµε είναι µε τα µέσα τα οποία
διαθέτουµε να µειώσουµε τις σπατάλες, να αυξήσουµε τον
έλεγχο και να µειώσουµε περαιτέρω το κόστος λειτουργίας των
νοσοκοµείων µε κεντρικούς διαγωνισµούς, έτσι ώστε υπό το νέο
µειωµένο στόχο να µπορούν τα νοσοκοµεία να συνεχίσουν την
εύρυθµη λειτουργία τους. Μάλιστα, πιστεύω ότι θα τα καταφέ-
ρουµε, γιατί βρισκόµαστε, ήδη, σε πολύ καλό δρόµο και ως προς
την κωδικοποίηση των ιατρικών υπηρεσιών και των ιατρικών υλι-
κών –κάτι που πιστεύω ότι θα επιφέρει πολύ µεγάλη µείωση δα-
πανών- ενώ και µε µια σειρά άλλων µέτρων –όπως είναι, για πα-
ράδειγµα, οι κεντρικές προµήθειες κ.λπ.- πιστεύω ότι θα µπο-
ρούµε να καλύψουµε αυτήν τη διαφορά των 300 εκατοµµυρίων. 

Πάντως, σίγουρα σε κάθε περίπτωση αύξηση του προϋπολο-
γισµού στο νοσοκοµείο από το 2013 στο 2014 είναι παντελώς
αδύνατη. 

Το δεύτερο που µε ρωτάτε είναι το εξής: Σε ποια µέτρα θα
προβεί η Κυβέρνηση για την άµεση και πλήρη κάλυψη του Νο-
σοκοµείου Άρτας και των Κέντρων Υγείας µε το απαραίτητο µό-
νιµο ιατρικό, νοσηλευτικό, παραϊατρικό και άλλο αναγκαίο
προσωπικό, ώστε να εξασφαλιστεί η πλήρης στελέχωση όλων
των τµηµάτων και των κλινικών του, µε βάση τις ανάγκες των κα-
τοίκων της περιοχής, να µην απολυθεί κανένας εργαζόµενος ή
να µπει σε διαθεσιµότητα ή κινητικότητα και να µονιµοποιηθούν
όλοι όσοι εργάζονται σ’ αυτό µε οποιαδήποτε σχέση εργασίας:
επικουρικοί, συµβασιούχοι, εργολαβικοί;

Όσον αφορά τα κενά –και θα σας καταθέσω εδώ τα στοιχεία
που µου δόθηκαν από την υπηρεσία για τα κενά που έχει το νο-
σοκοµείο- δηλαδή για δύο θέσεις Νευρολογίας, δύο θέσεις Ια-
τρικής Βιοπαθολογίας, µία θέση Ψυχιατρικής, µία θέση Πνευµο-
νολογίας, µία θέση Παθολογίας, δύο θέσεις Ουρολογίας και µία
θέση Νευροχειρουργικής, πρέπει να σας πω ότι έχουµε ήδη συµ-
περιλάβει την κάλυψή τους στην πρόσληψη των τετρακοσίων µο-
νίµων ιατρών που θα κάνουµε µέχρι τις 31 Δεκεµβρίου 2013 και
των πεντακοσίων µονίµων ιατρών που θα κάνουµε τους πρώτους
µήνες του 2014. Εκτιµούµε, δηλαδή, ότι τα κενά θα έχουν καλυ-
φθεί πλήρως µέχρι την άνοιξη του 2014. 

(Στο σηµείο αυτό ο Υπουργός Υγείας κ. Σπυρίδων-Άδωνις Γε-
ωργιάδης καταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο,
το οποίο βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της
Διεύθυνσης Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Να σας πω, όµως, επικουρικά σ’ αυτό ότι αλλάζουµε τον τρόπο
προσλήψεως επικουρικών ιατρών, κάνουµε το σύστηµα πιο ευέ-
λικτο, ώστε να µπορεί η υγειονοµική περιφέρεια εκεί που βλέπει
ότι η τρέχουσα διαδικασία στις καλύψεις των θέσεων µε µόνιµο
προσωπικό καθυστερεί, να µπορεί να πάει πιο γρήγορα η υγει-
ονοµική περιφέρεια και να καλύψει τα κενά µε επικουρικούς ια-
τρούς. 

Θα απαντήσω στα υπόλοιπα ερωτήµατα στη δευτερολογία
µου, για να µην καταχραστώ το χρόνο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο κύ-
ριος συνάδελφος για τη δευτερολογία του.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Κύριε Γεωργιάδη, ή έχετε λάθος πλη-
ροφόρηση ή  συνειδητά προσπαθείτε να παραποιήσετε την αλή-
θεια. 

Εγώ θα σας καταθέσω την ανακοίνωση του Διοικητικού Συµ-
βουλίου του Νοσοκοµείου –που δεν είναι ανακοίνωση του ΚΚΕ,
γιατί µπορεί να ισχυριστείτε κάτι τέτοιο- όπου πραγµατικά εκεί
φαίνονται οι τεράστιες ελλείψεις που υπάρχουν στο Νοσοκοµείο
της Άρτας. Τώρα, αν θα καλυφθούν στο µέλλον, αυτό δεν µας
λέει απολύτως τίποτα. 

Εδώ και αρκετά µεγάλο χρονικό διάστηµα το Νοσοκοµείο της
Άρτας υπολειτουργεί. Έχω προσωπική εµπειρία. Το έχω επισκε-
φθεί για δικό µου ασθενή και πραγµατικά η κατάσταση είναι
εκρηκτική. 

Ακούστε, κύριε Υπουργέ, το πρόγραµµα εφηµεριών για το
µήνα Νοέµβριο: Η ψυχιατρική κλινική δεν θα εφηµερεύει στις 3,
4, 5, 6, 7, 8, 9, 10 του Νοέµβρη. Η αιµοδοσία έχει µόνο δύο για-
τρούς. Το ακτινοδιαγνωστικό κέντρο του νοσοκοµείου δεν θα
εφηµερεύει στις 2, 5, 8, 9, 15, 21, 24, 27 και 28 του Νοέµβρη.
Αυτά είναι από τη διοίκηση του νοσοκοµείου, τα οποία θα κατα-
θέσουµε για τα Πρακτικά. Το µικροβιολογικό εργαστήριο δεν θα
εφηµερεύει στις 28, 29 και 30 του Νοέµβρη. Και αυτό επίσης,
είναι από τη διοίκηση του Νοσοκοµείου Άρτας. 

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Νικόλαος Μωραΐτης καταθέ-
τει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρίσκε-
ται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και  Πρακτικών της Βουλής)

Κύριε Υπουργέ, όσο και να προσπαθείτε, δεν µπορείτε να κρύ-
ψετε τις τεράστιες και εγκληµατικές ευθύνες τις οποίες έχετε,
ευθύνες οι οποίες οδηγούν κόσµο ακόµη και στο θάνατο. Γιατί
έχουµε και τέτοια περιστατικά. 

Τώρα, σε ό,τι αφορά το πού θα βρείτε τα χρήµατα, εµείς θα
σας πούµε ότι έχουµε και πρόταση για το πού θα βρεθούν τα
χρήµατα. Όµως καταγγέλλουµε την πολιτική σας, η οποία συνει-
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δητά µετατρέπει τα νοσοκοµεία σε επιχειρήσεις και τους ασθε-
νείς σε πελάτες, γιατί απλά προωθεί τα συµφέροντα των επιχει-
ρηµατιών στο χώρο της υγείας. Βέβαια, δεν είναι µία κατάσταση
που επικρατεί µόνο στη χώρα µας αλλά είναι κατεύθυνση της Ευ-
ρωπαϊκής Ένωσης. 

Το Κοµµουνιστικό Κόµµα Ελλάδας προτείνει ένα δηµόσιο και
δωρεάν σύστηµα υγείας που µπορεί αυτό να γίνει. Βέβαια, εµείς
µιλάµε για άλλη εξουσία. Όµως επειδή σας άκουσα σε ερώτηση
άλλου Βουλευτή στη Βουλή να λέτε για το αν µπορούµε να κό-
ψουµε χρήµατα από την εθνική άµυνα, εµείς σας λέµε: «Ναι, µπο-
ρούµε». Μπορούµε να κόψουµε χρήµατα από οπλικά συστήµατα
που προµηθεύεστε όχι για την άµυνα της χώρας, αλλά κάτω από
την απαίτηση του ΝΑΤΟ. Ή µπορείτε να κόψετε τις αποστολές
ελληνικών στρατευµάτων εκεί όπου σας προτείνουν οι ιµπερια-
λιστές. 

Ωστόσο εµείς δεν έχουµε καµµία ψευδαίσθηση ότι αυτό θα
γίνει. Καλούµε, λοιπόν, το λαό να παλέψει για ένα σύστηµα υ-
γείας το οποίο θα προσφέρει αυτές τις υπηρεσίες. Βέβαια, όσο
επικρατεί αυτό το βάρβαρο σύστηµα, οι υπηρεσίες υγείας δεν
θα είναι κοινωνικό αγαθό, αλλά θα είναι πανάκριβο και απλησία-
στο εµπόρευµα για τις εργατικές, λαϊκές οικογένειες. Μπορεί να
γίνει κοινωνικό αγαθό όταν ο πλούτος που παράγει ο λαός µας
περάσει στα χέρια του. Και σε µία τέτοια κατεύθυνση καλούµε
το λαό µας να παλέψει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Τελειώνοντας, σας λέω ότι η κατάσταση στο Νοσοκοµείο της
Άρτας είναι πραγµατικά εκρηκτική. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο κύ-
ριος Υπουργός για τη δευτερολογία του. 

ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ευχα-
ριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 

Κύριε συνάδελφε, στην πρωτολογία µου κατέθεσα και για τα
Πρακτικά και σας είπα ότι όντως έχει κενά το νοσοκοµείο. Και
σας ανέφερα και ποια είναι αυτά τα κενά. Μετά µου είπατε ότι
ψεύδοµαι και αναφέρατε από τη διοίκηση του νοσοκοµείου τα
ίδια κενά. Το ίδιο χαρτί διαβάσαµε εγώ κι εσείς. Δεν σας είπα ότι
δεν έχει κενά, για να µου πείτε ότι ψεύδοµαι. Σας είπα ότι έχει
κενά, είναι αυτά τα κενά θα καλυφθούν σε δύο φάσεις: τα περισ-
σότερα µέχρι τις 31 Δεκεµβρίου, διότι έχει εγκρίνει ο Υπουργός
Διοικητικής Μεταρρύθµισης προσλήψεις µονίµων γιατρών -ενός
αριθµού αυτών, περίπου τετρακοσίων- µέχρι το τέλος αυτού του
χρόνου και τα υπόλοιπα µέσα στον επόµενο χρόνο, όπου έχουµε
το δικαίωµα για άλλες πεντακόσιες προσλήψεις µόνιµου προσω-
πικού. Σας είπα, όµως, επιπλέον αυτού, ότι αλλάζουµε τη διαδι-
κασία προσλήψεως επικουρικών γιατρών, για να γίνει πιο ευέ-
λικτη και να µπορούµε να καλύψουµε τα κενά γρηγορότερα. Άρα
πού εψεύσθην; Αυτό που είπατε εσείς, αυτό σας είπα κι εγώ. 

Τώρα θα µου επιτρέψετε, ως προς τη γενική σας τοποθέτηση
ότι θα καλύψουµε τα κενά στο Νοσοκοµείο της Άρτας, εάν απο-
φασίσουµε να βγούµε από το ΝΑΤΟ και να µη συµµετέχουµε στις
ειρηνευτικές αποστολές, θέλω να σας πω -  για να µη χαλάµε τις
καρδιές µας- ότι η Ελλάδα θα µείνει στο ΝΑΤΟ, γιατί αυτή είναι
η βασική γεωστρατηγική επιλογή της µεγάλης πλειοψηφίας του
ελληνικού λαού. Διαφωνούµε, λοιπόν. Τι να κάνουµε; Θα µείνει,
λοιπόν, και στο ΝΑΤΟ και στην Ευρωπαϊκή Ένωση και θα τιµήσει
τις διεθνείς υποχρεώσεις. Βεβαίως, έχετε κάθε δικαίωµα να ονει-
ρεύεστε τη δική σας εγκαθίδρυση, αλλά αυτό δεν έχει να κάνει
µε την ερώτηση. 

Συνεχίζω, λοιπόν, µε την απάντηση στη συγκεκριµένη ερώτηση
που µου έχετε κάνει. 

Μου λέτε να µην απολυθεί κανένας εργαζόµενος ή να µπει σε
διαθεσιµότητα ή κινητικότητα και να µονιµοποιηθούν όλοι όσοι
εργάζονται σ’ αυτό,  µε οποιαδήποτε σχέση εργασίας: επικουρι-
κοί, συµβασιούχοι, εργολαβικοί.

Προφανώς καταλαβαίνετε ότι αυτό δεν µπορεί να γίνει υπό το
παρόν σύστηµα. Να µην αντιδικήσουµε στο προφανές. Εις το
παρόν σύστηµα αυτό δεν µπορεί να γίνει. Στο σύστηµα που ονει-
ρεύεστε εσείς πιθανόν όλοι να είναι κρατικοί υπάλληλοι. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Εκεί υπήρχε. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Ναι.

Θυµάµαι, όµως, ότι δεν πήγε και τόσο καλά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΩΡΑΪΤΗΣ: Στον τοµέα της υγείας πήγε πολύ

καλά. 
ΣΠΥΡΙΔΩΝ-ΑΔΩΝΙΣ ΓΕΩΡΓΙΑΔΗΣ (Υπουργός Υγείας): Θυ-

µάµαι ότι δεν πήγε και τόσο καλά. Αφήστε να το θυµάµαι κι εγώ.
‘Εχω καλή µνήµη. Άρα δεν είναι τόσο απλά τα πράγµατα, διότι
δεν πήγε τόσο καλά. 

Ασφαλώς θα υπάρξει κινητικότητα και διαθεσιµότητα και στα
νοσοκοµεία της επαρχίας. Αυτό το έχω εξηγήσει. Σε λίγο θα γίνει
στο Υπουργείο Υγείας η συνεδρίαση του ΚΕΣΥΠΕ για να κατα-
τεθούν οι σχετικές προτάσεις. Κατά συνέπεια, ναι, θα υπάρξει
και κινητικότητα και διαθεσιµότητα, όχι απολύσεις, γιατί τα κενά
είναι περισσότερα απ’ αυτά που έχουµε υπό διαθεσιµότητα ή κι-
νητικότητα. Και πάντα οµιλώ για τη διαθεσιµότητα και την κινητι-
κότητα µεταξύ των νοσοκοµείων -το τονίζω- γιατί µου λένε
διαρκώς: «Είπατε όχι απολύσεις γενικά». Δεν είπα γενικά, είπα
για το συγκεκριµένο. Στο γενικό θα δούµε, όταν ολοκληρωθεί η
αξιολόγηση του ΕΟΠΥΥ, για να µην ανοίγω µεγάλη κουβέντα. 

Το τελευταίο που µου λέτε είναι να µην πληρώνει κανένας
ασθενής που προσέρχεται για να εξετασθεί ή να νοσηλευτεί στο
νοσοκοµείο, ασφαλισµένος, ανασφάλιστος, Έλληνας ή µετανά-
στης. Αντιλαµβάνεστε ότι αυτό επίσης δεν µπορεί να γίνει. Ο
νόµος υπάρχει. Να πω ότι στο πλαίσιο του νόµου για τα 5 ευρώ,
που είναι η αµοιβή για τα εξέταστρα, έχουν εκδοθεί διαφηµιστι-
κές εγκύκλιοι που αναφέρουν ότι απαλλάσσονται της καταβολής
του εξετάστρου τα επείγοντα περιστατικά, οι κάτοχοι βιβλιαρίου
οικονοµικής αδυναµίας ή πιστοποιητικού κοινωνικής προστασίας,
οι πολιτικοί πρόσφυγες και οι αιτούντες άσυλο αλλοδαποί, οι
χρόνια πάσχοντες, κλπ. Δηλαδή και από τα 5 ευρώ εξαιρούνται
οι πραγµατικά οικονοµικά και κοινωνικά αδύναµοι. Οι υπόλοιποι
το πληρώνουµε. Γιατί το πληρώνουµε; Για να συµβάλουµε µε
αυτό το εξέταστρο και µε πιθανόν άλλες εναλλακτικές πηγές
χρηµατοδοτήσεως του Εθνικού Συστήµατος Υγείας στα αδύναµα
οικονοµικά του Εθνικού Συστήµατος Υγείας σε αυτήν την κρίσιµη
στιγµή. Επειδή, αγαπητέ κύριε συνάδελφε, παρά τις περί αντιθέ-
του φήµες, λεφτά δεν υπάρχουν. 

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό. 
Προχωρούµε στην πέµπτη µε αριθµό 238/12-11-2013 επίκαιρη

ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Αττικής της Δηµοκρατι-
κής Αριστεράς κ. Βασιλείου Οικονόµου προς τον Υπουργό Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, σχετικά µε τα προβλήµατα στα ειδικά
σχολεία της χώρας.

Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός κ. Συ-
µεών Κεδίκογλου. 

Κύριε Οικονόµου, έχετε τον λόγο για να αναπτύξετε την ερώ-
τησή σας. 

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, το
θέµα που φέρνω σήµερα στον κοινοβουλευτικό έλεγχο είναι ένα
πολύ κρίσιµο, κοινωνικά ευαίσθητο θέµα, όπως και να το προ-
σεγγίσεις. Τριάντα έξι χιλιάδες παιδιά, που χρήζουν ειδικής
φροντίδας στα ειδικά σχολεία, δεν έχουν και δεν απολαµβάνουν
της φροντίδας και της µέριµνας της πολιτείας στο κοµµάτι της
σχολικής τους εκπαίδευσης, γιατί υπάρχουν δύο χιλιάδες οκτα-
κόσια κενά σε ειδικό εκπαιδευτικό και βοηθητικό προσωπικό δια-
φόρων ειδικοτήτων: φυσικοθεραπευτές, λογοθεραπευτές, σχολι-
κοί νοσοκόµοι, συνοδοί µαθητών.

Το καταγγέλλει και ο κ. Λυµβαίος -τον γνωρίζετε- που είναι ο
Πρόεδρος της Οµοσπονδίας Γονέων και Κηδεµόνων Ατόµων µε
Αναπηρία. Αυτό είναι ένα ζήτηµα, πρώτον, εντυπωσιακό και, δεύ-
τερον, καθοριστικό για το πώς προσεγγίζει η Κυβέρνησή σας το
θέµα της κοινωνικής πολιτικής. 

Όµως για να µη µιλάµε γενικά και αόριστα, αν δεν µπορεί να
εξασφαλίσει η Κυβέρνηση στις ιεραρχήσεις που κάνει και στις
προτεραιότητες που βάζει τη σχολική εκπαίδευση στα παιδιά µε
ειδικές ανάγκες, γιατί να συζητάµε όλα τα άλλα; Ξέρετε, η συζή-
τηση για το µνηµόνιο, η συζήτηση για τη διαπραγµάτευση, η συ-
ζήτηση για τα µεσοπρόθεσµα, η συζήτηση για την οικονοµική
πολιτική ή για οτιδήποτε θέλετε, αν περιορίζεται στα οικονοµικά
µεγέθη και στους µακροπρόθεσµους στόχους που βάζει µια κυ-
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βέρνηση, είναι εντελώς αδιάφορη γι’ αυτό που λέµε «ψυχή της
κοινωνίας», δηλαδή για τα άτοµα τα οποία πρέπει πρώτα απ’ όλα
µία συντεταγµένη πολιτεία να φροντίζει να διατηρούν ένα στοι-
χειώδες επίπεδο ζωής.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Θα ήθελα παρακαλώ να αναλύσετε εδώ και να πείτε ενώπιον
της Αιθούσης αλλά και προς τον ελληνικό λαό, αν αληθεύουν
αυτά τα δηµοσιεύµατα. Εγώ πήρα αφορµή ένα ολοσέλιδο δηµο-
σίευµα της εφηµερίδας «REAL NEWS» της περασµένης εβδοµά-
δος. Μίλησα µε τον Πρόεδρο της Οµοσπονδίας των Γονέων και
Κηδεµόνων Ατόµων µε Αναπηρία. Μου επιβεβαίωσε ότι υπάρ-
χουν τροµακτικά κενά στο κοµµάτι αυτό. Πραγµατικά, εδώ πρέ-
πει να δώσετε  µια εξήγηση.

Θα επανέλθω στη δευτερολογία µου. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Οικονόµου.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε τον λόγο για τρία λεπτά.
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρη-

σκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Πράγµατι το κοµµάτι που αφορά την ειδική αγωγή είναι ένα

ιδιαίτερα ευαίσθητο θέµα, το οποίο πρέπει να το προσεγγίζουµε
µε ιδιαίτερη προσοχή. Γι’ αυτό και στο Υπουργείο αποτελεί θέµα
πρώτης γραµµής και καλά κάνετε και το αναδεικνύετε εδώ σή-
µερα.

Θέλω να αναφερθώ στο δηµοσίευµα. Θα ξεκινήσω από εκεί.
Θα δώσω µετά τα αναλυτικά στοιχεία. 

Θα ήθελα να πω ότι αναφέρετε ότι πάνω από τριάντα έξι χιλιά-
δες παιδιά µε ειδικές ανάγκες δεν παρακολουθούν µαθήµατα.
Λίγο πιο κάτω στο κείµενο της ερώτησής σας ουσιαστικά αυτο-
αναιρείστε, γιατί αναφέρετε ότι το 80% των τριάντα έξι χιλιάδων
ατόµων µε ειδικές ανάγκες είναι αποκοµµένο. Είναι τριάντα έξι
χιλιάδες; Είναι το 80% των τριάντα έξι χιλιάδων; Ούτε το ένα ούτε
το άλλο είναι όµως. 

Θα σας δώσω τα στοιχεία. Τα παιδιά που είναι στην ειδική
αγωγή –και µιλάω µε τα στοιχεία του 2011-2012, αλλά ουσιαστικά
αυτό δεν αλλάζει από χρόνο σε χρόνο- δεν είναι τριάντα έξι χι-
λιάδες. Άρα ουσιαστικά θα έπρεπε να µιλάµε ότι αυτήν τη στιγµή
είναι κενά τα σχολεία και ότι δεν υπάρχει ούτε ένα παιδί που
κάνει µάθηµα. Είναι δηλαδή, αν µη τι άλλο, τουλάχιστον υπερβο-
λικός ο αριθµός. Είναι όλα τα παιδιά τα οποία απασχολεί η ειδική
αγωγή. Τώρα το να πούµε ότι τριάντα έξι χιλιάδες παιδιά είναι
εκτός σχολείων σηµαίνει πως ό,τι µαθήµατα κάνουµε αυτήν τη
στιγµή γίνονται µε άδειες αίθουσες!

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Πείτε µας ένα νούµερο. Πόσα
είναι;

ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων): Από εκεί και πέρα θέλω να σας πω ότι πράγµατι,
επειδή αυτά τα στοιχεία αναφέρεται στο δηµοσίευµα ότι τα είπε
ο κ. Γιάννης Λυµβαίος, που όπως είπατε είναι ο Πρόεδρος της
Οµοσπονδίας Σωµατείων Γονέων και Κηδεµόνων Ατόµων µε Ανα-
πηρία, επικοινωνήσαµε µαζί του και µας είπε ότι: «Εγώ δεν έδωσα
τέτοια νούµερα, γιατί δεν έχω νούµερα. Είπα ενδεχοµένως ότι
µπορεί να υπάρχουν προβλήµατα ή κενά, αλλά δεν έδωσα νού-
µερα στην εφηµερίδα».

Συνεπώς µπορεί να είναι η οποιαδήποτε έγκριτη εφηµερίδα,
αλλά να ξέρετε ότι τα δηµοσιεύµατα δεν είναι ευαγγέλια. Θα
πρέπει να ελέγχουµε από πριν το πόσο πραγµατικά είναι τα στοι-
χεία και οι αριθµοί που δίνονται ή αν είναι κάποια στοιχεία που
δίνονται χάριν εντυπωσιασµού.

Έτσι, λοιπόν, το δηµοσίευµα µε τίτλο «Χωρίς δασκάλους τα ει-
δικά σχολεία» είναι ψευδές και ως προς το εκπαιδευτικό προσω-
πικό έχουµε από το Σεπτέµβριο πολύ µεγάλη κάλυψη σε όλες τις
περιφέρειες, αν δεν είµαστε και πλήρεις σε όλη την επικράτεια.
Εποµένως δεν µπορούµε να λέµε ότι είναι χωρίς δασκάλους και
χωρίς εκπαιδευτικούς τα ειδικά σχολεία.

Τώρα έρχοµαι λιγάκι στους αριθµούς, γιατί από το στόµα µου
δεν θα ακούσετε ποτέ ότι δεν υπάρχουν προβλήµατα. Σε αυτές
τις περιπτώσεις, όπως είναι η ειδική αγωγή, θεωρώ ότι εχθρός
του καλού είναι το καλύτερο και πάντα έχουµε περιθώριο για
βελτίωση. 

Θα σας πω τα εξής: Φέτος το Υπουργείο Παιδείας και Θρη-
σκευµάτων έχει δροµολογήσει έξι χιλιάδες πεντακόσιες πενήντα
προσλήψεις σε σχολεία ειδικής αγωγής -τα λέω για να βάλουµε
στην κουβέντα και τα ψύχραιµα αριθµητικά στοιχεία- οι οποίες
µαζί µε το Πρόγραµµα Κοινωφελούς Εργασίας του ΟΑΕΔ θα
ανέλθουν στις οκτώ χιλιάδες πεντακόσιες. Ήδη από τις 30 Σε-
πτεµβρίου έχουν πραγµατοποιηθεί τέσσερις χιλιάδες οκτώ προσ-
λήψεις. Για να σας δώσω λίγο τη σύγκριση, τα αντίστοιχα περυ-
σινά στοιχεία ήταν, µέχρι τον Απρίλιο που κάναµε προσλήψεις,
τρεις χιλιάδες τετρακόσιες εξήντα επτά. 

Φέτος, λοιπόν, µε δύο χιλιάδες τετρακόσιες τριάντα παρα-
πάνω προσλήψεις απ’ ό,τι την περυσινή χρονιά για την ειδική
αγωγή, θα λειτουργήσουν έγκαιρα περισσότερα τµήµατα έντα-
ξης και θα έχουµε πολύ καλύτερη κάλυψη στις σχολικές µονάδες
ειδικής αγωγής και εκπαίδευσης. Ειδικότερα, φέτος µέχρι τις 30-
09-2013 είχαν προσληφθεί δύο χιλιάδες πεντακόσιοι σαράντα
δύο εκπαιδευτικοί αναπληρωτές στις σχολικές µονάδες ειδικής
αγωγής και τµήµατα ένταξης, όταν πέρυσι µέχρι και τον Δεκέµ-
βριο γίνονταν προσλήψεις, οι οποίες έφθασαν τις χίλιες οκτακό-
σιες εβδοµήντα δύο συνολικά για όλη τη χρονιά. 

Για παράλληλη στήριξη έχουν δροµολογηθεί οι προσλήψεις
δύο χιλιάδων εκατό εκπαιδευτικών, µε χίλιους τετρακόσιους
εξήντα έξι απ’ αυτούς στα σχολεία ήδη από τις 30 Σεπτέµβρη.
Ξέρετε πόσοι είχαν προσληφθεί πέρυσι; Μόλις εξακόσιοι το Σε-
πτέµβριο, συν οκτακόσιοι πενήντα που πήγαν στα σχολεία το
Μάρτιο. Και µιλάµε για ένα θεσµό που ξεκίνησε το 2009 µε πεν-
τακόσιες πιστώσεις και µέσα σε τρία χρόνια έχουµε φθάσει τις
δύο χιλιάδες εκατό πιστώσεις και ακόµα περισσότερες θα είναι
την επόµενη χρονιά! Όλα αυτά έγιναν µέσα σε όλη αυτήν την κα-
τάσταση των µειώσεων και των περικοπών. 

Θα συνεχίσω µε τα υπόλοιπα στοιχεία επί του θέµατος στη
δευτερολογία µου.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ. 
Τον λόγο έχει ο κ. Οικονόµου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Κύριε Πρόεδρε, εγώ δεν ήρθα εδώ

για να πω ότι τριάντα έξι χιλιάδες παιδιά µε ειδικές ανάγκες δεν
κάνουν το µάθηµά τους. Δεν χρειάζεται εδώ, µεταξύ µας -γιατί
µας ακούνε, δεν είναι ένας µοναχικός διάλογος- να πούµε ποιος
έχει πιο πολύ δίκιο ή ποιος ξέρει καλύτερα τα νούµερα. Κάθε οι-
κογένεια που έχει ένα παιδί µε ειδικές ανάγκες ή κάθε τέτοιο
παιδί ξέρει το πρόβληµά του και δεν περιµένει εσάς ή εµένα να
το διαφωτίσουµε. 

Μιλώντας, παραδείγµατος χάριν, στο Ειδικό Σχολείο του Λαυ-
ρίου, µε την  υπεύθυνη, µου είπε πως έχουν δύο δασκάλες, αλλά
µόλις εννέα τετραγωνικά µέτρα αίθουσα για δύο τµήµατα δέκα
παιδιών. Για δύο τµήµατα, δηλαδή, ειδικού σχολείου έχουν εννέα
τετραγωνικά µέτρα αίθουσα, ένα κλουβί! Πείτε µου, σας παρα-
καλώ, πληρούνται οι προϋποθέσεις στοιχειώδους εκπαιδεύσεως;
Όχι. Σηµειώστε, σας παρακαλώ, την περίπτωση του Λαυρίου,
γιατί είναι  ενδεικτική. Το λέω γιατί είναι δίπλα σας και ο κατάλ-
ληλος και αρµόδιος Υπουργός, ο κ. Μητσοτάκης, που ασχολείται
µε τα θέµατα της διοικητικής αναδιοργάνωσης και της µεταρ-
ρύθµισης. 

Μας αναφέρατε τα νούµερα των προσλήψεων και καταλα-
βαίνω ότι είναι πιο πολλές, αφού από δύο-τρεις χιλιάδες πήγαν
στις τέσσερις χιλιάδες. Το δέχοµαι και δεν έρχοµαι να αµφισβη-
τήσω το δικό σας λόγο, αλλά δεν σας ρωτάω αυτό. Σας ρωτάω
αν χρειάζονται έξι χιλιάδες για να πληρούνται οι προϋποθέσεις
στοιχειώδους λειτουργίας, γιατί µου λένε ότι τα κενά είναι δύο
χιλιάδες οκτακόσια. Εγώ δεν λέω να προσφέρουν «παντεσπάνι»
σε αυτά τα παιδιά. 

Ξέρετε, αυτήν την αλυσίδα της εκπαιδευτικής προσφοράς σε
αυτά τα παιδιά, δεν την καλύπτει µόνο ο φιλόλογος. Είναι κι ο
συνοδός, είναι και ο φυσιοθεραπευτής. Σας λέω ειδικότητες οι
οποίες δεν είναι οι κλασικές ειδικότητες της εκπαιδεύσεως. Αν
λείπει κάποιο µέλος αυτής της αλυσίδας, καταρρέει όλο το σύ-
στηµα. Το παιδί, δηλαδή, δεν θα µπορέσει να πάει από τις πέντε
συνολικά ηµέρες τις τρεις ηµέρες στο σχολείο και θα είναι µέσα
στην εκπαιδευτική διαδικασία µόνο τυπικά και όχι ουσιαστικά. 
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Θα ήθελα, παρακαλώ, να µπείτε στην ουσία του θέµατος. Εγώ
συµφωνώ ότι δεν είναι δυνατόν όλα τα παιδιά -τριάντα έξι χιλιά-
δες- να είναι εκτός της εκπαιδευτικής διαδικασίας. Όµως πείτε
µου, σας παρακαλώ, είµαστε ικανοποιηµένοι αν έστω και χίλια
παιδιά είναι εκτός της εκπαιδευτικής διαδικασίας; Αν, δηλαδή,
εκατό τέτοια παιδιά δεν µπορούν να προσεγγίσουν τα σχολεία
και αν άλλα δύο χιλιάδες πληµµελώς τα προσεγγίζουν, είµαστε
ικανοποιηµένοι; Μη µένετε στα νούµερα. 

Εγώ σας έφερα ένα ενδεικτικό δηµοσίευµα, το οποίο µας δίνει
την ευκαιρία να κάνουµε τη συζήτηση. Οι γονείς που ζουν και
βιώνουν το τραγικό αυτό πρόβληµα, το οποίο είναι ένας «Γολγο-
θάς» γι’ αυτούς, φανταστείτε να έχουν και το πρόβληµα του να
µην µπορεί το παιδί να πάει στο σχολείο ή να πηγαίνει πληµµε-
λώς, δηλαδή τη Δευτέρα να πηγαίνει, την Τρίτη να µην πηγαίνει
γιατί λείπει ο φυσιοθεραπευτής, την Τετάρτη να πηγαίνει, την
Πέµπτη να µην πηγαίνει γιατί λείπει ο λογοθεραπευτής. Αυτό το
παιδί είναι στην εκπαιδευτική διαδικασία ή δεν είναι; Θα ανακα-
λύψουµε, δηλαδή, εδώ τον τροχό, το 2013; Ουσιαστικά δεν είναι
στην εκπαιδευτική διαδικασία, τυπικά όµως είναι. Θέλω παρα-
καλώ να δείτε την ουσία, αφήστε τα νούµερα. Εγώ, ό,τι και να
µου πείτε, θα συµφωνήσω. Πήρατε πιο πολλούς. Μην προσεγγί-
ζετε όµως έτσι το ζήτηµα. Πόσοι πρέπει να βρίσκονται, ειδικά γι’
αυτήν την κατηγορία; 

Ο κύριος Υπουργός που κάθεται δίπλα σας, ο κ. Μητσοτάκης,
θα πρέπει να πει ότι στην κατηγορία της σχολικής ειδικής αγω-
γής δεν πειράζουµε ούτε έναν, ίσα-ίσα τους ενισχύουµε. Ας κό-
ψουµε από αλλού, δεν ξέρω. Θα µου πείτε ότι ο καθένας λέει το
ίδιο, «ας κόψουµε από αλλού». Όµως προσέξτε εδώ για τι συζη-
τάµε. Μιλάµε για παιδιά µε ειδικές ανάγκες, µε αναπηρία. Εκεί
νοµίζω ότι µία πολιτεία δείχνει την ευαισθησία της, τον πολιτισµό
της και την αξιοπρέπειά της.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον κ.

Οικονόµου.
Τον λόγο έχει ο κύριος Υφυπουργός.
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρη-

σκευµάτων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Έχετε δίκιο ότι πάντα µπορούµε να κάνουµε τα πράγµατα κα-

λύτερα. Αναφέροµαι όµως µε αριθµούς, ώστε να µπορέσω να
δώσω κάποια στοιχεία. Δεν είναι δυνατόν να κάνουµε µία συζή-
τηση και να µη δώσω αριθµούς για να αποδείξω ότι φέτος
έχουµε πολλούς περισσότερους εκπαιδευτικούς στην ειδική
αγωγή.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΟΙΚΟΝΟΜΟΥ: Τα κενά πόσα είναι;
ΣΥΜΕΩΝ ΚΕΔΙΚΟΓΛΟΥ (Υφυπουργός Παιδείας και Θρη-

σκευµάτων): Αναφερθήκατε στο θέµα της αίθουσας στο Λαύριο.
Το ακούω µε προσοχή, αλλά καταλαβαίνετε ότι προβλήµατα σχο-
λικών αιθουσών και προσβασιµότητας στην ελληνική εκπαιδευ-
τική ζωή δυστυχώς έχουµε σε πολλά σηµεία της Ελλάδας. Η
χώρα µας δεν ήταν πάντα από τις πιο προηγµένες στη Δυτική
Ευρώπη και αυτά τα θέµατα θα πρέπει να τα κοιτάµε µε ιδιαίτερο
ενδιαφέρον επειδή είναι θέµατα πολιτισµού. 

Επίσης, γιατί παρουσιάζονται πολλά προβλήµατα κάθε χρόνο
στην ειδική αγωγή; Διότι οι περισσότεροι απ’ αυτούς τους αν-
θρώπους, όπως ξέρετε, είναι µέσω ΕΣΠΑ, η διαδικασία είναι
αργή και φτάνουµε στο µήνα Νοέµβριο µέχρι να πάνε στα σχο-
λεία. Μακάρι να έχουµε αργότερα τη δυνατότητα σαν ελληνικό
κράτος –µιας και αναφερθήκατε και στον Υπουργό που είναι
δίπλα µου- να κάνουµε µόνιµες προσλήψεις προσωπικού γι’ αυτό
το θέµα της ειδικής αγωγής που είναι τόσο καίριο.

Θέλω, όµως, να πω για το θέµα του ειδικού βοηθητικού προ-
σωπικού ότι οι τριακόσιοι πενήντα αναπληρωτές που καλύπτουν
τις αιτήσεις των γονέων καλύφθηκαν πλήρως, ενώ πέρσι ήταν
τριακόσιοι για όλη τη διάρκεια της χρονιάς και δεν κάλυψαν όλες
τις αιτήσεις. Στο ειδικό βοηθητικό προσωπικό και στο ειδικό εκ-
παιδευτικό προσωπικό πράγµατι έχουµε ελλείψεις. Εγώ δεν θέλω
να τα παρουσιάσω όλα ρόδινα, όµως έχουµε δώσει ήδη µέχρι
τώρα τριακόσιες πιστώσεις και είναι σε εξέλιξη µία διαδικασία
όπου τα αριθµητικά δεδοµένα µεταβάλλονται διαρκώς, δηλαδή
αν συζητούσαµε αυτήν την επίκαιρη ερώτηση την άλλη εβδο-
µάδα, θα ήταν διαφορετικός ο αριθµός που θα σας έδινα.

Για τις περαιτέρω ενέργειες που προχωράµε, θα ήθελα να σας
πω ότι βρισκόµαστε σε διαρκή φάση προσλήψεων για το βοηθη-
τικό προσωπικό και το επόµενο διάστηµα πρόκειται να γίνουν
πεντακόσιες πενήντα προσλήψεις ειδικού εκπαιδευτικού προσω-
πικού για τη λειτουργία της ΕΔΕΑΥ, δηλαδή της Επιτροπής Δια-
γνωστικής Εκπαιδευτικής Αξιολόγησης και Υποστήριξης και για
τη στελέχωση των ΚΕΔΥ.

Επίσης, µέσω του προγράµµατος κοινωφελούς εργασίας προ-
βλέπεται η πρόσληψη µέσω ΟΑΕΔ δύο χιλιάδων επτακοσίων ατό-
µων, ειδικού βοηθητικού προσωπικού και άλλων ειδικοτήτων, εκ
των οποίων οι οκτακόσιοι πενήντα είναι ειδικό βοηθητικό προσω-
πικό. 

Συγκεκριµένα, αναµένεται η προκήρυξη από τον ΟΑΕΔ εντός
των ηµερών, ενώ οι περιφερειακές διευθύνσεις εκπαίδευσης
έχουν ήδη πάρει τις οδηγίες από το Υπουργείο και έχουν κάνει
την κατανοµή αυτού του προσωπικού. Επίσης, έχουν σταλεί οδη-
γίες στις περιφερειακές διευθύνσεις για να συγκροτηθούν τα
σχολικά δίκτυα εκπαίδευσης και υποστήριξης και στις διευθύν-
σεις εκπαίδευσης να συγκροτήσουν τις ΕΔΕΑΥ. Ποτέ δεν ισχυ-
ριστήκαµε ότι λύσαµε το θέµα διά παντός, απλά τη σχολική
χρονιά 2013-2014 σχεδόν διπλασιάσαµε τους εκπαιδευτικούς και
το ειδικό προσωπικό, αλλά δεν φτάνουν και πάλι, γι’ αυτό και
ακολουθούν και άλλα βήµατα προς αυτήν την κατεύθυνση.

Τέλος, θέλω να σας ενηµερώσω ότι µέχρι την άνοιξη θα φέ-
ρουµε στη Βουλή το νοµοσχέδιο για την ειδική αγωγή, το οποίο
επεξεργαζόµαστε αυτό το διάστηµα στο Υπουργείο, προκειµέ-
νου η ειδική αγωγή να ενισχυθεί σε στέρεες βάσεις και θεωρώ
ότι θα είναι ένα ακόµα µεγάλο βήµα προς την κατεύθυνση της
επίλυσης πολλών προβληµάτων της ειδικής αγωγής.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον

κύριο Υπουργό.
Κύριοι συνάδελφοι, ανακοινώνω στο Σώµα ότι ο Πρόεδρος της

Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανεξαρτήτων Ελλήνων µάς γνω-
στοποιεί ότι Γενικός Γραµµατέας της Κοινοβουλευτικής Οµάδας
των Ανεξάρτητων Ελλήνων εξελέγη ο Βουλευτής Ηµαθίας κ.
Κωνσταντίνος Γιοβανόπουλος µε αναπληρώτρια αυτού τη Βου-
λευτή Μαγνησίας κ. Μαρίνα Χρυσοβελώνη.

Συνεχίζουµε µε τις επίκαιρες ερωτήσεις. 
Θα συζητηθεί τώρα η πρώτη µε αριθµό 231/12-11-2013 επί-

καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Πέλλας της
Νέας Δηµοκρατίας κ. Διονυσίου Σταµενίτη προς τον Υπουργό Δι-
οικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης,
σχετικά µε τα προβλήµατα από την αναδιάρθρωση των δηµοσίων
υπηρεσιών στην καθηµερινότητα των πολιτών.

Στην επίκαιρη ερώτηση του κ. Σταµενίτη θα απαντήσει ο
Υπουργός κ. Μητσοτάκης.

Τον λόγο έχει ο κ. Σταµενίτης για να αναπτύξει την επίκαιρη
ερώτησή του.

ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΣΤΑΜΕΝΙΤΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ,
είναι κοινώς παραδεκτό ότι το δηµόσιο υφίσταται για να εξυπη-
ρετεί τις ανάγκες του πολίτη, να παρέχει υπηρεσίες όπως η παι-
δεία, η υγεία, η δικαιοσύνη, η ασφάλεια και εν γένει τα βασικά
κοινωνικά αγαθά που χρειάζεται κάθε άνθρωπος για να ζει µε
αξιοπρέπεια. Μάλιστα σε καιρούς όπως οι σηµερινοί είναι ανα-
γκαίο, από πλευράς πολιτείας, αυτό να εξασφαλιστεί παράλληλα
µε την προσπάθεια για βέλτιστη αποδοτικότητα, χρησιµότητα και
αξιολόγηση των δηµοσίων υπαλλήλων και των υπηρεσιών. Αυτό
το αντιλαµβανόµαστε όλοι αν αναλογιστούµε ότι ένα πολύ µε-
γάλο κοµµάτι της διαπραγµάτευσης µε τους εταίρους σχετίζεται
και αφορά το Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης και τις δο-
µικές αλλαγές του δηµοσίου τοµέα που πρέπει να προχωρή-
σουµε ως κράτος.

Το πρόβληµα που προκύπτει και το οποίο θίγω µε την κατά-
θεση αυτής της επίκαιρης ερώτησης προς εσάς είναι ότι η ανα-
διάρθρωση που επιχειρείται, ουσιαστικά αναιρεί τη λογική της
αποκέντρωσης, καθώς συγκεντρώνει όλες τις υπηρεσίες στην
ανύπαρκτη πλέον «πρωτεύουσα» του τέως νοµού. Ταυτόχρονα,
αγνοεί σηµαντικές παραµέτρους όπως γεωγραφικές ιδιαιτερό-
τητες, πληθυσµιακές κατανοµές, τον ακριτικό χαρακτήρα, τα ήδη
υπάρχοντα αστικά κέντρα και τις υποχρεωτικές µετακινήσεις πο-
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λιτών για να διεκπεραιωθούν οι υποθέσεις τους. 
Η κατανοµή των υπηρεσιών στις χωρικές ενότητες των δήµων

των περιφερειακών ενοτήτων και της περιφέρειας οφείλει να
είναι ισοβαρής και δίκαιη. Αυτός είναι ο µόνος τρόπος µε τον
οποίο αποκτούν ουσιαστικό νόηµα έννοιες όπως αυτές τις απο-
κέντρωσης, της περιφερειακής ανάπτυξης και της τοπικής βιω-
σιµότητας. Με αυτόν τον τρόπο θα υπάρξει στήριξη της τοπικής
οικονοµίας και σταδιακά ανάκαµψη του αισθήµατος της εµπιστο-
σύνης προς την πολιτεία και τους φορείς της.

Επειδή η απάντηση στην πολύπλευρη κρίση που αντιµετωπίζει
η χώρα µπορεί να δοθεί µόνο µε δοµικές αλλαγές και τη ριζική
ανασύσταση του κράτους, επειδή η ραγδαία επιδείνωση της λει-
τουργίας και της αποτελεσµατικότητας του κράτους τα τελευ-
ταία χρόνια είναι ο κύριος λόγος της γιγάντωσης του δηµοσιο-
νοµικού προβλήµατος και εµπόδιο στην ανάπτυξη, επειδή η επι-
χειρούµενη αναδιάρθρωση των δηµοσίων υπηρεσιών αποδει-
κνύεται στην πράξη ως πηγή ταλαιπωρίας και ανασφάλειας για
τον πολίτη και πηγή δυσχερειών για την επιχειρηµατικότητα, σας
ρωτώ, µε ποια µελέτη και ποια κριτήρια αξιοποιήθηκαν για την
αναδιάρθρωση των δηµοσίων υπηρεσιών µε τον τρόπο που αυτή
εκφράζεται σήµερα και δείχνει µάλλον ότι δεν είναι τόσο αποτε-
λεσµατική και αν είναι στις προθέσεις σας ένας κεντρικός σχε-
διασµός για την οργάνωση των δηµοσίων υπηρεσιών σε επίπεδο
καλλικρατικών δήµων, ώστε να καταστούν αυτές βασικός συντε-
λεστής της τοπικής ανάπτυξης ως βάση για την ανάπτυξη της
χώρα ή τουλάχιστον να µην αποτελούν εµπόδιο για την ανάπτυξη
οποιασδήποτε ιδιωτικής πρωτοβουλίας. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ο κύριος Υπουργός

έχει τον λόγο. 
ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Υπουργός Διοικητικής Μεταρ-

ρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Ευχαριστώ, κύριε
συνάδελφε, που µου κάνατε µία πολύ ενδιαφέρουσα αλλά και
αρκετά γενική ερώτηση ως προς το ρόλο του κράτους και τον
τρόπο µε τον οποίο το κράτος παρέχει τις υπηρεσίες του στους
πολίτες. 

Επιτρέψτε µου να ξεκινήσω µε µία διατύπωση την οποία χρη-
σιµοποιήσατε στην ερώτησή σας και µε την οποία δεν συµφωνώ
ακριβώς.

Λέτε ότι το κράτος τα τελευταία χρόνια είναι κύριος λόγος γι-
γάντωσης του δηµοσιονοµικού προβλήµατος και αναφέρεστε ως
προς τη λειτουργία του κράτους. Το µέγεθος του κράτους ήταν
ένας από τους βασικούς λόγους που η χώρα χρεοκόπησε. Δια-
κρίνω το µέγεθος από τη λειτουργία. 

Ως προς το µέγεθος του κράτους θα ήθελα απλά –µιας και µου
δίνετε την ευκαιρία να επανέλθω σε αυτό το θέµα- να θυµίσω
στην Εθνική Αντιπροσωπεία, ότι το 2009, κύριε Πρόεδρε και κύ-
ριοι συνάδελφοι, είχαµε εννιακόσους δεκατρείς χιλιάδες υπαλ-
λήλους εκ των οποίων σχεδόν επτακόσιες χιλιάδες ήταν µόνιµοι
υπάλληλοι και το κόστος της µισθοδοσίας του δηµοσίου ήταν
24,5 δισεκατοµµύρια ευρώ. 

Σήµερα, µετά από τέσσερα χρόνια δύσκολης προσαρµογής,
το µέγεθος του κράτους έχει µειωθεί στους επτακόσιους χιλιά-
δες υπαλλήλους, από τους οποίους κάτι παραπάνω από εξακό-
σιες χιλιάδες είναι µόνιµοι. Το δε κόστος του κράτους έχει µειω-
θεί από τα 24,5 δισεκατοµµύρια ευρώ στα 15,9 δισεκατοµµύρια
ευρώ. Ένας από τους βασικούς λόγους που καταφέραµε να πε-
τύχουµε πρωτογενές πλεόνασµα, ήταν ακριβώς διότι µαζεύτηκε
το µέγεθος του κράτους. 

Όσον αφορά το ερώτηµά σας: Αυτό το µάζεµα του κράτους
είχε επιπτώσεις στην ποιότητα των παρεχόµενων υπηρεσιών; Σε
ένα βαθµό ναι, σε ένα βαθµό όχι. Το λέω αυτό γιατί είναι πάρα
πολύ δύσκολο κάποιος να βγάζει γενικά συµπεράσµατα, εάν δεν
εγκύψει µε προσοχή στους διαφορετικούς τοµείς που το κράτος
παρέχει υπηρεσίες.

Ένα παράδειγµα είναι οι ΔΟΥ. Με αφορµή την ερώτηση που
µου κάνατε, ανέτρεξα να δω λίγο τα δεδοµένα τα οποία ισχύουν
στο δικό σας Νοµό, στο Νοµό Πέλλας. Το Υπουργείο Οικονοµι-
κών –και σωστά κατά την άποψη µου- ξεκίνησε και υλοποίησε µια
πολιτική συρρίκνωσης των ΔΥΟ, έτσι ώστε αυτές να καταστούν
πιο µεγάλες, πιο αποτελεσµατικές αλλά και σε ένα βαθµό πιο

απρόσωπες. Διότι καλή είναι η προσωπική επικοινωνία, η εύκολη
επικοινωνία του πολίτη µε τις υπηρεσίες, αλλά πίσω από αυτή
µερικές φορές δηµιουργούνται και άλλα φαινόµενα τα οποία θέ-
λουµε να αποτρέψουµε. 

Ισχύει, λοιπόν, αυτό το οποίο λέτε, ότι σε κάθε πρωτεύουσα
παλιάς νοµαρχίας συγκεντρώνονται υπηρεσίες; Στην περίπτωση
των ΔΟΥ, από την πληροφόρηση που έχω, ειδικά για τη δικιά σας
περίπτωση, δεν ισχύει. Διότι είχαµε τέσσερεις ΔΟΥ µέχρι το
2011, έγιναν τρεις και αντί να έχουµε µία ΔΟΥ στην παλιά πρω-
τεύουσα του νοµού, έχουµε δύο, διότι τα Γιαννιτσά είναι σηµαν-
τικό εµπορικό κέντρο του νοµού και το Υπουργείο Οικονοµικών
έκρινε ότι στην περίπτωση αυτήν έπρεπε να χρησιµοποιήσει
αυτήν τη διάταξη δυνάµεων για να εξυπηρετηθούν καλύτερα οι
πολίτες. 

Κύριε Πρόεδρε, θα επανέλθω στη δευτερολογία µου µε περισ-
σότερες πληροφορίες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ. 

Τον λόγο έχει ο κ. Σταµενίτης. 
ΔΙΟΝΥΣΙΟΣ ΣΤΑΜΕΝΙΤΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υπουργέ, θα σας απαντήσω για τις ΔΟΥ, για το τι συµ-

βαίνει. Και έχει αξία αυτό, γιατί εκεί δείχνουµε πώς µαζεύετε το
κράτος. Σαφέστατα συµφωνούµε ότι το κράτος έπρεπε να µει-
ωθεί, να συµµαζευτεί και να µη δηµιουργούµε σε κάθε στοιχείο
µια συγκεκριµένη υπηρεσία. 

Για τις ΔΟΥ, όµως, συµβαίνει το εξής: Εµείς στο Νοµό Πέλλας
έχουµε τέσσερις δήµους. Ο ένας δήµος, η Έδεσσα έχει τριάντα
χιλιάδες πολίτες, η Αριδαία έχει είκοσι εννιά χιλιάδες πολίτες, η
πόλη των Γιαννιτσών έχει εβδοµήντα χιλιάδες πολίτες και η Σκύ-
δρα, που είναι το µεγάλο παραγωγικό και εµπορικό κέντρο όχι
µόνο του νοµού, άλλα όλης της κεντρικής Μακεδονίας, έχει εί-
κοσι µία χιλιάδες πολίτες.  

Τι κάναµε µε τις συγκεντρώσεις των ΔΟΥ; Δηµιουργήσαµε µια
ΔΟΥ µε εβδοµήντα επτά υπαλλήλους στην Έδεσσα και δεκαέξι
στα Γιαννιτσά. Ενώ τα ΑΦΜ στην πόλη των Γιαννιτσών είναι δέκα
χιλιάδες, ταλαιπωρούνται πάρα πολύ οι αγρότες και οι επιχειρη-
µατίες στη συναλλαγή µε το κράτος. Αυτό ακριβώς εννοώ.

Σαφέστατα, πρέπει αυτό το πράγµα να µαζευτεί, πρέπει να δη-
µιουργήσουµε έναν ορθολογικότερο τρόπο. Κανείς δεν αµφιβάλ-
λει ότι είχαµε ένα τεράστιο, σπάταλο και αναποτελεσµατικό κρά-
τος, που ήταν βασικά ο λόγος που οδηγήθηκε η χώρα στη δύ-
σκολη οικονοµική συγκυρία. Επίσης, είναι κατανοητό ότι δεν µπο-
ρούµε να συνεχίσουµε µε υπηρεσίες και οργανισµούς οι οποίοι
δεν προσφέρουν και δεν λειτουργούν, σε βάρος των φορολο-
γούµενων πολιτών. 

Τι λέω, όµως. Σε µια εποχή που η φορολογία είναι αυξηµένη,
τα έσοδα των Ελλήνων πολιτών είναι µικρότερα, η ανεργία έχει
αυξηθεί θα πρέπει η πολιτεία να µεριµνήσει ώστε να µην επιβα-
ρύνονται επιπλέον οι πολίτες µε συγκεκριµένες επιβαρύνσεις
στην καθηµερινότητα από τη συναλλαγή. Το να µετακινείσαι κα-
θηµερινά πενήντα χιλιόµετρα για να κάνεις µια εξυπηρέτηση, όχι
ένας, όχι δύο, αλλά πενήντα χιλιάδες άνθρωποι, είναι ένα πρό-
βληµα. 

Έτσι, λοιπόν, πρέπει να βρούµε έναν κοινό τόπο, ώστε να µπο-
ρέσουµε όλα αυτά να τα βάλουµε σε µια διαδικασία. Μιλάω συγ-
κεκριµένα για το Νοµό Πέλλας, µιας και αναφερθήκατε. Εµείς
διαθέτουµε, όπως είπα, τρία µεγάλα αστικά κέντρα και δύο µι-
κρότερα. Ο νοµός µας έχει µια µεγάλη γεωγραφική ιδιαιτερό-
τητα. Παρουσιάζει µια µεγάλη κατανοµή πληθυσµού σε µικρό-
τερα και σε µεγαλύτερα δηµοτικά διαµερίσµατα. 

Τι συµβαίνει; Έχουν κλείσει οι ΔΟΥ στην Αριδαία και στη Σκύ-
δρα, δεν υπάρχει ούτε ένα φορολογικό ΚΕΠ για να µπορούν οι
πολίτες να εξυπηρετούνται. Άλλη είναι η διαδικασία του ελέγχου,
άλλη του διαδικαστικού. Έχει κλείσει το ΙΚΑ, έχει κλείσει ο ΟΑΕΔ
στην Αριδαία και στη Σκύδρα και προτίθενται τώρα οι υπηρεσίες
να κλείσουν τη Διεύθυνση Γεωργίας Ζωικής και Φυτικής Παρα-
γωγής και το Δασαρχείο και το Κτηνιατρείο στις πόλεις που ου-
σιαστικά εκεί παράγονται. Αυτό εννοώ. 

Δηλαδή, ένας Δήµος Πέλλας, εξήντα οκτώ χιλιάδων κατοίκων,
δεν θα πρέπει να έχει ένα ΚΕΠΑ, για να µπορούν να εξυπηρε-
τούνται οι πολίτες; Δεν θα πρέπει να έχει αυτές τις υπηρεσίες
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φυτικής και ζωικής παραγωγής, που είναι το κέντρο παραγωγής
του νοµού; 

Ο Δήµος Αριδαίας, ένας ακριτικός νοµός, αποµονωµένος
δήµος ή η Σκύδρα που αποτελεί ένα µεγάλο αγροτικό και εξα-
γωγικό κέντρο, δεν θα πρέπει να έχουν κάποια σηµεία που να
εξυπηρετούνται οι κάτοικοι, ώστε να µη µετακινούνται; Αυτό
εννοώ και τίποτα παραπάνω.

Προφανώς, αντιλαµβάνεστε, ότι πρέπει να υπάρχουν κάποια
συγκεκριµένα κριτήρια, τα οποία να µη βασίζονται σε επίπεδο
νοµού. Έτσι, λοιπόν, σας ζητώ να αναλάβετε πρωτοβουλίες ώστε
η αναδιάρθρωση των δηµόσιων υπηρεσιών, οι δοµές του κρά-
τους να γίνουν βάσει κανόνων και κριτηρίων που να έχουν σκοπό
και την ενίσχυση των καλλικρατικών δήµων. 

Αυτό είναι το κύτταρο της κοινωνίας µας. Εκεί πρέπει να το
στηρίξουµε, ώστε οι πολίτες να µην µπαίνουν σε µια επιπρόσθετη
ταλαιπωρία, για να µπορέσουµε να βοηθήσουµε και την καθηµε-
ρινότητά τους, αλλά και την ανάπτυξη της ιδιωτικής πρωτοβου-
λίας και της επιχειρηµατικότητας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο Υ-

πουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυ-
βέρνησης κ. Κυριάκος Μητσοτάκης.

ΚΥΡΙΑΚΟΣ ΜΗΤΣΟΤΑΚΗΣ (Υπουργός Διοικητικής Μεταρ-
ρύθµισης και Ηλεκτρονικής Διακυβέρνησης): Πράγµατι, κύριε
συνάδελφε, έχετε δίκιο να λέτε ότι ο δικός σας νοµός, η εκλογική
σας περιφέρεια είναι µια αποκεντρωµένη περιφέρεια. Έχει την
ιδιαιτερότητα να µην έχει ένα µεγάλο αστικό κέντρο, αλλά είναι
αρκετά διάσπαρτη και αυτό, όπως σας είπα, προφανώς ελήφθη
υπ’ όψιν όταν τα αρµόδια Υπουργεία σχεδίασαν την κατανοµή
των υπηρεσιών στο πλαίσιο  του «µαζέµατος», το οποίο όλοι συµ-
φωνήσαµε ότι είναι απαραίτητο.

Η πραγµατικότητα είναι ότι υπάρχουν υπηρεσίες, κύριε συνά-
δελφε, στις οποίες η φυσική παρουσία του πολίτη είναι απολύ-
τως απαραίτητη. Εάν κάποιος είναι άρρωστος, πρέπει ο ίδιος να
πάει σε ένα κέντρο υγείας ή πρέπει να πάει σε ένα νοσοκοµείο.
Υπάρχουν όµως και µια σειρά από άλλες υπηρεσίες, όπου το ελ-
ληνικό γραφειοκρατικό κράτος, µε την περιπλοκότητα των δια-
δικασιών που έχει εφεύρει, ταλαιπωρεί τον πολίτη. Θα ήταν
δυνατόν, όταν θα µπορούσε υπό προϋποθέσεις, πολλές από
αυτές τις επαφές να µην είναι πραγµατικά απαραίτητες ή πολλές
να γίνονται µέσα από το σπίτι µε απλή χρήση ηλεκτρονικού υπο-
λογιστή.

Η τελική, λοιπόν, απάντηση στο ερώτηµα το οποίο θέτετε προ-
φανώς έχει να κάνει µε την οργάνωση, την οποία κάθε Υπουργείο
προκρίνει για τις δικές του υπηρεσίες ανά νοµό, αλλά έχει να
κάνει και µε µια κεντρική προσπάθεια, την οποία αναλαµβάνει το
Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης, να περιορίσει στο µέτρο
του δυνατού τα σηµεία επαφής του πολίτη µε το κράτος, ειδικά
για διαδικασίες οι οποίες είτε είναι περιττές είτε είναι επαναλαµ-
βανόµενες.

Έχουµε στη διάθεσή µας για να το κάνουµε αυτό ένα πολύ µε-
γάλο όπλο, ένα όπλο το οποίο είναι καταξιωµένο στη συνείδηση
του πολίτη, αλλά ένα όπλο το οποίο δεν έχει έως σήµερα πλήρως
αξιοποιηθεί και αναφέροµαι στα κέντρα εξυπηρέτησης πολιτών.
Εσείς στο δικό σας νοµό έχετε δώδεκα τον αριθµό, δώδεκα ΚΕΠ
µε τριάντα τρεις υπαλλήλους, τα οποία αποτελούν το φυσικό ση-
µείο επικοινωνίας του πολίτη µε τη διοίκηση για µια σειρά από
διοικητικές εξυπηρετήσεις.

Εµείς στο Υπουργείο Διοικητικής Μεταρρύθµισης έχουµε δρο-
µολογήσει έναν ουσιαστικό σχεδιασµό αναδιοργάνωσης και ενί-
σχυσης των κέντρων εξυπηρέτησης πολιτών, έτσι ώστε να
µπορούν να επιτελέσουν πραγµατικά το ρόλο για τον οποίο σχε-
διάστηκαν, σε συνδυασµό µε µία σύνθετη διαδικασία απλοποί-
ησης διαδικασιών, που θα περιορίσει τις ευκαιρίες, τις δυνατό-
τητες επαφής του πολίτη µε το κράτος. 

Άρα, ως προς το διοικητικό κοµµάτι, για το οποίο εγώ είµαι αρ-
µόδιος, η λύση είναι περισσότερες ψηφιακές υπηρεσίες µέσα
από την πύλη Ermis και περισσότερες δυνατότητες στα ΚΕΠ,
ώστε διοικητικές πράξεις να διεξάγονται µέσα απ’ αυτά.

Ως προς το υπόλοιπο κοµµάτι του τρόπου λειτουργίας του
κράτους, η παροχή της κάθε υπηρεσίας προφανώς και ξεφεύγει,

κύριε Πρόεδρε, από την αρµοδιότητα του Υπουργείου Διοικητι-
κής Μεταρρύθµισης, αλλά και πάλι και εκεί ο σχεδιασµός πρέπει
να γίνεται µε συγκεκριµένα κριτήρια ορθολογικά. Αντιλαµβάνο-
µαι, για παράδειγµα, ότι ένα κριτήριο µε το οποίο ανασχεδιάστη-
καν οι ΔΟΥ ήταν ο όγκος της δουλειάς που διεκπεραίωναν ή και
άλλα κριτήρια, τα οποία θα εξασφαλίζουν ότι θα έχουµε δοµές
και µονάδες µε κρίσιµη µάζα τέτοια, ώστε να µπορούν να παρέ-
χουν ποιοτικές υπηρεσίες στους πολίτες. 

Τι προτιµούµε; Τρία ή τέσσερα νοσοκοµεία τα οποία λειτουρ-
γούν πληµµελώς µέσα σε ακτίνα πενήντα χιλιοµέτρων ή ένα νο-
σοκοµείο ενισχυµένο, το οποίο θα µπορεί να παρέχει πραγµατική
ποιοτική δευτεροβάθµια περίθαλψη, µε ένα σύστηµα πρωτοβάθ-
µιας φροντίδας, το οποίο θα µπορεί να καλύπτει τις βασικές
ανάγκες των πολιτών;

Αυτά είναι τα ερωτήµατα τα οποία πρέπει να απαντήσουµε και
σε αυτήν την κατεύθυνση κινούµαστε. 

Σας ευχαριστώ για την ανοχή σας, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς. 
Η πρώτη µε αριθµό 230/12-11-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου της Βουλευτού Β’ Αθηνών της Νέας Δηµοκρατίας κ. Αι-
κατερίνης Παπακώστα-Σιδηροπούλου προς τoυς Υπουργούς  Δι-
καιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων και
Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την
εφαρµογή του θεσµικού πλαισίου των υιοθεσιών και της προστα-
σίας των παιδιών, δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται. 

Η έκτη µε αριθµό 244/12-11-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του Κοµµουνιστικού Κόµµα-
τος Ελλάδας κ. Αθανασίου Παφίλη προς τον Υπουργό Δικαιοσύ-
νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την
ένταση των διώξεων και των καταδικών σε βάρος του εργατικού
και λαϊκού κινήµατος, δεν θα συζητηθεί µετά από συνεννόηση
του αρµοδίου Υπουργού µε τον ερωτώντα Βουλευτή και διαγρά-
φεται. 

Σειρά έχει η δεύτερη µε αριθµό 235/12-11-2013 επίκαιρη ερώ-
τηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Μαγνησίας του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου
κ. Αλέξανδρου Μεϊκόπουλου προς τον Υπουργό Πολιτισµού και
Αθλητισµού, σχετικά µε την απόκτηση ειδικότητας προπονητή
ποδοσφαίρου από τους απόφοιτους των ΤΕΦΑΑ.

Στην ερώτηση του κ. Μεϊκόπουλου θα απαντήσει ο Υφυπουρ-
γός Πολιτισµού και Αθλητισµού κ. Ιωάννης Ανδριανός. 

Κύριε Μεϊκόπουλε, έχετε τον λόγο για να αναπτύξετε την επί-
καιρη ερώτησή σας. 

ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρό-
εδρε.

Κύριε Υφυπουργέ, συζητάµε σήµερα ένα αρκετά σοβαρό ζή-
τηµα το οποίο αφορά πάρα πολλούς αποφοίτους και φοιτητές
πανελλαδικά.

Η συνεχιζόµενη υποβάθµιση των Τµηµάτων Επιστήµης της Φυ-
σικής Αγωγής και Αθλητισµού (ΤΕΦΑΑ) και των επαγγελµατικών
δικαιωµάτων των αποφοίτων, από τις µνηµονιακές πολιτικές,
µπορεί να έχει σοβαρές επιπτώσεις στον Ελληνικό Αθλητισµό και
την Αθλητική Παιδεία. 

Χαρακτηριστική, κύριε Υφυπουργέ, είναι η περίπτωση των
αποφοίτων ΤΕΦΑΑ µε ειδικότητα το ποδόσφαιρο. Παρά το γεγο-
νός ότι στα τέσσερα χρόνια φοίτησης έχουν τέσσερις χιλιάδες
πεντακόσιες ώρες διδασκαλίας και επτακόσιες πενήντα ώρες ει-
δικότητας και την εκπόνηση διπλωµατικής εργασίας, παρ’ ότι
έχει πιστοποιηθεί η επάρκειά τους µε εξετάσεις από πανεπιστη-
µιακούς, σε θεµελιώδεις τοµείς της αθλητικής επιστήµης, απα-
ραίτητους για να σχεδιαστεί η αθλητική προπόνηση, ειδική για
παιδιά, δεν έχουν το δικαίωµα να ασκήσουν το επάγγελµα του
προπονητή  ποδοσφαίρου µε δίπλωµα UEFA B’ και UEFA A’,
πράγµα που δεν  ισχύει για τα άλλα αθλήµατα. 

Από την άλλη µεριά, κύριε Υφυπουργέ, οι σχολές που έχουν
ιδρυθεί από την ΕΠΟ καταρτίζουν άτοµα ως προπονητές σε χρο-
νικό διάστηµα µόλις εκατόν είκοσι ωρών, δύο έως τέσσερις εβδο-
µάδες, ενώ δεν παραδίδονται µαθήµατα, όπως εργοφυσιολογία,
αθλητιατρική, αθλητική ψυχολογία, µέθοδοι διδασκαλίας και
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άλλα. 
Να σηµειωθεί, κύριε Υφυπουργέ, ότι οι απόφοιτοι των ΤΕΦΑΑ,

για να µπορέσουν να ασκήσουν την προπονητική, θα πρέπει να
παρακολουθήσουν τα σεµινάρια της ΕΠΟ, αφού, µε βάση την
ισχύουσα νοµοθεσία, δεν θεωρούνται επαρκείς για να εργαστούν
ως προπονητές. 

Η αποκλειστικότητα έκδοσης αδειών άσκησης επαγγέλµατος
προπονητή ποδοσφαίρου µέσω των ενώσεων ποδοσφαιρικών
σωµατείων, έχει ως αποτέλεσµα να µετατρέπεται η έκδοση σε
βιοµηχανία και µηχανισµό εκµετάλλευσης, εισπράττοντας παρά-
βολα για την έκδοση αδειών που ξεκινούν από 375 ευρώ και φτά-
νουν έως τα 1.300 ευρώ. 

Κύριε Υφυπουργέ, επειδή οι κοινωνίες σε καιρούς κρίσης οφεί-
λουν να δίνουν βαρύτητα στην παιδεία, τον πολιτισµό και τον
αθλητισµό, επειδή η συγκεκριµένη τακτική, εκµεταλλευόµενη το
κακώς εννοούµενο αυτοδιοίκητο της ΕΠΟ, στην ουσία καταστρα-
τηγεί το δηµόσιο και δωρεάν χαρακτήρα της τριτοβάθµιας εκ-
παίδευσης, εξισώνοντας µε αυτόν τον τρόπο ένα σεµινάριο λίγων
ωρών µε ένα πανεπιστηµιακό πτυχίο, επειδή µε βάση το ν.
4186/2013 (άρθρο 39 παράγραφος 25) για την έκδοση άδειας
άσκησης επαγγέλµατος απαιτείται ως προσόν η κατοχή πτυχίου
ΤΕΦΑΑ, επειδή η συνέλευση των προέδρων των ΤΕΦΑΑ µε σχε-
τικά ψηφίσµατα διεκδικεί το συνταγµατικά κατοχυρωµένο δι-
καίωµα του δηµόσιου πανεπιστήµιου να ορίζει τα της αθλητικής
εκπαίδευσης, επειδή η πληρωµή για σεµινάρια και η µη αναγνώ-
ριση της ειδικότητας οδηγούν όλο και λιγότεροι φοιτητές να επι-
λέγουν την κατεύθυνση του ποδοσφαίρου, σας ρωτάµε σε τι
ενέργειες θα προβείτε και πότε, ώστε επιτέλους να αποσαφηνι-
στεί το νοµικό πλαίσιο χορήγησης αδειών άσκησης επαγγέλµα-
τος σε προπονητές ποδοσφαίρου και να αποκατασταθεί µε
αυτόν τον τρόπο η αδικία σε βάρος των αποφοίτων ΤΕΦΑΑ µε ει-
δικότητα το ποδόσφαιρο. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε συνάδελφε. 
Ο κύριος Υφυπουργός έχει τον λόγο. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Ευχαρι-

στώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε συνάδελφε, µε την επίκαιρη ερώτηση που καταθέσατε

ουσιαστικά υπογραµµίζετε έναν ακόµη λόγο από τους πολλούς
λόγους που υπάρχουν και οι οποίοι καθιστούν επιτακτικά ανα-
γκαία τη σύνταξη ενός νέου αθλητικού νόµου, ο οποίος όπως
σας έχω πει και σας έχω ενηµερώσει, ήδη δροµολογείται από τη
συσταθείσα νοµοπαρασκευαστική επιτροπή. 

Πρώτα απ’ όλα, όµως, θα ήθελα να µου επιτρέψετε να κάνω
µια διόρθωση. Το ζήτηµα που συζητάµε σήµερα καµµία απολύ-
τως σχέση δεν έχει µε το µνηµόνιο, όπως αναφέρεται στην εισα-
γωγή του κειµένου της επίκαιρης ερώτησης. 

Σαφώς δεν υπάρχει αµφιβολία πως η κρίση πλήττει σκληρά
κάθε πτυχή της κοινωνίας µας και βεβαίως και τον πολιτισµό και
τον αθλητισµό και αυτό που θέλουµε όλοι µας είναι να βγούµε
µια ώρα αρχύτερα και από την κρίση και από τα µνηµόνια. Το
συγκεκριµένο ζήτηµα όµως καµµία σχέση, όπως σας προανέ-
φερα, δεν έχει ούτε µε την κρίση ούτε µε το µνηµόνιο. 

Σχετικά µε το θέµα µας, σε όλες τις πενήντα τέσσερις ευρω-
παϊκές χώρες που µετέχουν στην UEFA την εκπαίδευση πιστο-
ποίησης και επιµόρφωσης των προπονητών τη διαχειρίζεται η
UEFA, µέσω του πρωτοκόλλου της σύµβασης για την αµοιβαία
αναγνώριση προπονητικών προσόντων. Σε όλες αυτές τις χώρες,
προκειµένου κάποιος να εκδώσει άδεια ασκήσεως επαγγέλµατος
προπονητή ποδοσφαίρου, πρέπει να διαθέτει και δίπλωµα προ-
πονητή ποδοσφαίρου µιας εκ των κατηγοριών της UEFA. 

Στο πλαίσιο αυτό, η ΕΠΟ µετά το ν. 3749 προχώρησε στην έκ-
δοση κανονισµού λειτουργίας σχολών προπονητών και κανονι-
σµού προπονητών, οι οποίοι ευθυγραµµίζονται προς τους
σχετικούς κανονισµούς της FIFA και της UEFA, όµως πράγµατι
εκκρεµεί η οµαλοποίησή τους σε σχέση µε το εγχώριο θεσµικό
µας πλαίσιο. Σε κάθε περίπτωση -και αυτό πιστεύω ότι είναι ση-
µαντικό- την άδεια άσκησης επαγγέλµατος την εκδίδει αποκλει-
στικά η Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού. 

Σε ό,τι αφορά στους φοιτητές των ΤΕΦΑΑ, όπως πληροφορή-

θηκα ύστερα από αίτηση των ΤΕΦΑΑ Θεσσαλονίκης, Σερρών, Κο-
µοτηνής και Τρικάλων, λειτουργούν εντός των σχολών στο τέ-
ταρτο έτος σχολές προπονητών UEFA Β’ για όσους σπουδαστές
το επιθυµούν, οι οποίοι και δεν καταβάλλουν κανένα χρηµατικό
αντίτιµο. 

Βεβαίως, υπάρχουν πολλές εκκρεµότητες, οι οποίες πρέπει,
όπως σας είπα, να επιλυθούν ως προς τους πτυχιούχους των
ΤΕΦΑΑ καθώς και τους κατόχους παλιών αδειών άσκησης επαγ-
γέλµατος προπονητή ποδοσφαίρου που θέλουν να λάβουν δί-
πλωµα από την ΕΠΟ, δηλαδή ως προς το σε ποιο επίπεδο θα
εντάσσονται και τι ποσό θα καταβάλλουν, ως προς τις επιτροπές
ισοτιµιών ΕΠΟ και Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού και ως προς
της αναρτήσεις στο Μητρώο Προπονητών Ποδοσφαίρου στην
ιστοσελίδα της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κύριου Υφυπουργού)

Αυτά, όµως, τα όντως υπαρκτά ζητήµατα καθώς και άλλα, που
οµοίως προκαλούνται από τις σηµερινές ασάφειες και αδυναµίες
του υφιστάµενου θεσµικού πλαισίου, δεν πρέπει να αντιµετωπι-
στούν αποσπασµατικά. 

Γι’ αυτό πιστεύω ότι όλα αυτά τα ζητήµατα έχουµε κατ’ αρχάς
τη βούληση -και πιστεύω και µε τη δική σας συµβολή- να τα αν-
τιµετωπίσουµε συνολικά, µε ενιαία θεώρηση, στο πλαίσιο της
προετοιµασίας του νέου αθλητικού νόµου. 

Ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Υφυπουργέ. 
Τον λόγο έχει ο κ. Μεϊκόπουλος. 
ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΜΕΪΚΟΠΟΥΛΟΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Υφυπουργέ, πολύ χαίροµαι που αναφέρατε ότι δεν απο-

τελεί µνηµονιακή δέσµευση η µη χορήγηση άδειας άσκησης προ-
πονητικής ποδοσφαίρου, οπότε αναµένουµε κι εµείς την άµεση
επίλυση του ζητήµατος. 

Κύριε Υφυπουργέ, νοµίζω όµως ότι έχει αξία να αναφέρουµε
επακριβώς τι προβλέπει το ισχύον νοµικό πλαίσιο µέχρι στιγµής.

Αναφέροµαι στο ν. 4186/2013, όπως προανέφερα, άρθρο 39
παράγραφος 25, όπου µε τις διατάξεις του ν. 2725/1999 και τις
λοιπές διατάξεις της κείµενης νοµοθεσίας απαιτείται ως προσόν
για τη χορήγηση άδειας άσκησης επαγγέλµατος, την πρόσληψη,
το διορισµό ή την επιλογή σε ορισµένη θέση, η κατοχή πτυχίου
Τµήµατος Επιστήµης Φυσικής Αγωγής και Αθλητισµού, µε κύρια
ή πρώτη ειδικότητα σε συγκεκριµένο άθληµα ή δίπλωµα ειδικό-
τητας συγκεκριµένου αθλήµατος ΤΕΦΑΑ. 

Η έννοια των όρων αυτών είναι ότι ο τίτλος, περί του οποίου
πρόκειται, στηρίζεται σε σπουδές οι οποίες,  µε βάση το εξατο-
µικευµένο πρόγραµµα σπουδών που παρακολούθησε ο πτυχιού-
χος, δηλαδή υποχρεωτικά µαθήµατα και µαθήµατα επιλογής,
καλύπτουν µε πλήρη επάρκεια το γνωστικό αντικείµενο του εν
λόγω αθλήµατος. 

Τι πρακτικό, τώρα, αντίκρισµα έχει ο νόµος και η εφαρµογή
του; 

Στην ουσία δεν υπάρχει κατοχύρωση ειδικότητας, η οποία να
αναγράφεται στο πτυχίο. Ο ν. 4186, όµως, κάνει ένα βήµα, προ-
κειµένου να αποκατασταθεί η αδικία και το κάθε τµήµα έχει τη
δυνατότητα να εκδίδει βεβαίωση για την απόκτηση ειδικότητας.
Σε άλλες χώρες, κύριε υφυπουργέ, αναγράφεται η ειδικότητα
στο πτυχίο. Με αυτόν τον τρόπο, όµως, και πάλι δεν κλείνετε το
ζήτηµα των επαγγελµατικών δικαιωµάτων των αποφοίτων ΤΕΦΑΑ
στο ζήτηµα της αναγραφής απλά και µόνο της ειδικότητας. 

Το βασικότερο ζήτηµα, κύριε Υφυπουργέ, που έχουν να αντι-
µετωπίσουν οι απόφοιτοι ΤΕΦΑΑ, είναι η απόκτηση άδειας άσκη-
σης επαγγέλµατος. Πώς θα µπορούσε, λοιπόν, να αποκατα-
σταθεί η αδικία σε βάρος των αποφοίτων των ΤΕΦΑΑ; Βασική
αρχή οφείλει να είναι ότι καθ’ ύλην αρµόδιο για την εκπαίδευση
των προπονητών θα είναι το δηµόσιο πανεπιστήµιο. Αυτό σηµαί-
νει ότι το πανεπιστήµιο θα έχει τον κυρίαρχο ρόλο και όχι η ΕΠΟ.
Οι σχολές, λοιπόν, των προπονητών θα πρέπει να γίνονται εντός
των ΤΕΦΑΑ, πράγµα που ισχύει για τα υπόλοιπα αθλήµατα.

Θα µε ρωτήσετε τώρα, κύριε Υφυπουργέ, η ΕΠΟ δεν πρέπει
να είναι εναρµονισµένη µε τους κανονισµούς της UEFA; Φυσικά
και πρέπει να είναι. Εναλλακτικά, όµως, από τα σεµινάρια που
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διοργανώνει η ΕΠΟ, θα µπορούσαν να γίνουν τα εξής: Πρώτον,
να διεξάγονται επιµορφωτικά σεµινάρια για τον κανονισµό της
UEFA εντός των ΤΕΦΑΑ, δεύτερον, να υπάρχουν µαθήµατα επι-
λογής ή τρίτον, στα πλαίσια της πρακτικής, να επιµορφώνονται
οι φοιτητές σχετικά µε τον κανονισµό της UEFA. 

Αυτού του είδους τα σεµινάρια θα µπορούσαν να γίνουν σε
συνεργασία της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού µε την ΕΠΟ,
αλλά µε την επίβλεψη, κύριε Υφυπουργέ, του δηµόσιου πανεπι-
στηµίου. 

Επειδή καλό είναι να µιλάµε µε παραδείγµατα, ας δούµε τι γί-
νεται αντίστοιχα στο άθληµα της καλαθοσφαίρισης. Η χρηµατο-
δότηση των αντίστοιχων σεµιναρίων γίνεται από τη Γενική
Γραµµατεία Αθλητισµού. Τα µαθήµατα των σεµιναρίων διεξάγον-
ται από καθηγητές των ΤΕΦΑΑ, προσωπικού δηλαδή του οποίου
κανείς δεν µπορεί να αµφισβητήσει το επίπεδο των γνώσεων.
Συνδιοργανώνονται από την ΕΟΚ και το Σύνδεσµο Προπονητών
και συνυπογράφεται η πιστοποίηση που λαµβάνουν εκείνοι οι
οποίοι παρακολουθούν τα προγράµµατα σπουδών των σεµινα-
ρίων. 

Το παραπάνω παράδειγµα, κύριε Υφυπουργέ, δείχνει πως µπο-
ρεί να υπάρχει συνεργασία ανάµεσα σε όλους τους εµπλεκόµε-
νους φορείς και να έχει, όµως, καθοριστικό ρόλο το δηµόσιο
πανεπιστήµιο και όχι να υποβαθµίζεται. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε κι

εµείς.
Ο κύριος Υφυπουργός έχει τον λόγο για τη δευτερολογία του. 
ΙΩΑΝΝΗΣ ΑΝΔΡΙΑΝΟΣ (Υφυπουργός Αθλητισµού): Ευχαρι-

στώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
Πράγµατι, κύριε συνάδελφε, θίξατε πολλά θέµατα. Πράγµατι,

τα προβλήµατα είναι υπαρκτά και γι’ αυτό αναφέρθηκα στην
πρωτολογία µου στην ανάγκη σύνταξης και ψήφισης του νέου
αθλητικού νόµου, µε ενιαία θεώρηση, που θα αποσαφηνίζει διά-
φορα ζητήµατα, όπως αυτό το επιµέρους θέµα που συζητάµε
σήµερα. 

Το ζητούµενο δεν είναι ούτε να κάνουµε ένα ακόµα µπάλωµα
αλλά ούτε ακόµα µία αντιπαράθεση. Χαίροµαι γιατί γίνεται συζή-
τηση για αυτό το θέµα µε επιχειρήµατα και µε έναν τρόπο ήπιο,
όπως νοµίζω ότι αξίζει στον πολιτισµό και τον αθλητισµό. 

Για το ζητούµενο, λοιπόν, θέλω να υπογραµµίσω, ότι και αυτό
το θέµα θα είναι θέµα προς συζήτηση και µε τους αποφοίτους
των ΤΕΦΑΑ και µε όλους τους εµπλεκόµενους φορείς. 

Στόχος µας είναι η επίλυση, είναι η αποτελεσµατική διασφά-
λιση του δηµόσιου συµφέροντος, να διασφαλίσουµε ότι κάθε
ευρώ που επενδύεται στον αθλητισµό από το υστέρηµα του φο-
ρολογούµενου πολίτη θα πιάνει τόπο, να διασφαλίσουµε ακόµα
αποτελεσµατικότερα τη διαφάνεια, τη νοµιµότητα και την απο-
τελεσµατικότητα, να φέρουµε όσο γίνεται περισσότερους Έλλη-
νες στον αθλητισµό και ιδίως τα παιδιά. Να ξαναγεµίσουν οι
κερκίδες από οικογένειες, από γονείς µε τα παιδιά τους. 

Για να το πετύχουµε αυτό, ζητάµε πραγµατικά την ειλικρινή
και εποικοδοµητική συνεργασία όλων των φορέων και βλέπω και
τη διάθεση από το κόµµα στο οποίο ανήκετε, ότι υπάρχει, δη-
λαδή,  αυτή η θετική διάθεση, και χαίροµαι γι’ αυτό. Αυτή η πρό-
σκληση αφορά όλους τους φορείς του αθλητισµού και βεβαίως
και τις οµοσπονδίες, όσο και όλες τις πολιτικές και κοινωνικές
δυνάµεις.

Σε κάθε περίπτωση, η σύνταξη του νέου νόµου είναι επιβεβλη-
µένη. Αναφέρω εντελώς ενδεικτικά, και εφόσον µιλάµε για το πο-
δόσφαιρο, ότι ο υφιστάµενος νόµος µιλάει για ΠΑΕ στη Γ’
Εθνική, ενώ πλέον η κατηγορία αυτή είναι ερασιτεχνική. 

Το ζητούµενο είναι, λοιπόν, µία καλύτερη, σύγχρονη, αποτε-
λεσµατική και δίκαιη κωδικοποίηση του θεσµικού πλαισίου, η
οποία θα ανταποκρίνεται πράγµατι στις ανάγκες του αθλητισµού
της χώρας µας, θα τον προωθεί ως κοινωνικό αγαθό για όλους
και βεβαίως θα είναι συµβατή µε τις διεθνείς µας υποχρεώσεις.

Σας καλώ, λοιπόν, όπως καλώ και συνολικά την Αντιπολίτευση
και κάθε άλλο εµπλεκόµενο φορέα, να συνεργαστούµε για αυτό
το σηµαντικό και αναγκαίο βήµα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Ο Βουλευτής κ. Μάριος Σαλµάς, ο Βουλευτής του ΠΑΣΟΚ κ.

Γεώργιος Παπανδρέου και ο Βουλευτής κ. Καρανάσιος Ευθύµιος
αιτούνται ολιγοήµερη άδεια απουσίας στο εξωτερικό. Η Βουλή
εγκρίνει;    

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Ακολουθεί η τρίτη µε αριθµό 239/12-11-2013 επίκαιρη ερώ-

τηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού Β’ Πειραιώς της Δηµο-
κρατικής Αριστεράς κ. Μαρίας Γιαννακάκη προς τον Υπουργό
Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε το µε-
ταναστευτικό στο πλαίσιο της Ελληνικής Προεδρίας της Ευρω-
παϊκής Ένωσης.

Τον λόγο έχει η κ. Γιαννακάκη για να αναπτύξει την επίκαιρη
ερώτησή της.

ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, η µετανάστευση είναι ένα ζήτηµα ζωτικής ση-

µασίας για τις χώρες του Ευρωπαϊκού Νότου, οι οποίες, ως εκ
της θέσεώς τους, αποτελούν τις χώρες πρώτης υποδοχής και το
φυσικό σύνορο µε την Ευρωπαϊκή Ένωση. Αυτό είναι ακόµη πιο
σηµαντικό για την Ελλάδα, λόγω της γεωγραφικής της θέσης.
Λόγω του υφισταµένου κοινοτικού πλαισίου, δηλαδή της συνθή-
κης Δουβλίνο ΙΙ, ένας πολύ µεγάλος αριθµός µεταναστών είναι
εγκλωβισµένος στην Ελλάδα, χωρίς να έχει τη δυνατότητα να µε-
ταβεί στη χώρα της αρεσκείας του. 

Το Ευρωπαϊκό Κοινοβούλιο κατά τη διάρκεια των τελευταίων
µηνών είχε µπει σε µια διαδικασία διαβούλευσης αναφορικά µε
τη ρήτρα κατανοµής. Μία πολιτική, δηλαδή, η οποία θα επέτρεπε
να κατανεµηθούν οι µετανάστες οι οποίοι είναι εγκλωβισµένοι σε
χώρες πρώτης υποδοχής, µε βάση διάφορα κριτήρια, σε όλες
τις χώρες κράτη-µέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης.

Αυτή είναι µια προοπτική, την οποία, αν θυµάστε, κύριε Υπουρ-
γέ, σε προηγούµενη επίκαιρη ερώτησή µου είχε διαφανεί ότι τη
συµµερίζεστε, ότι έχει τη στήριξή σας.

Ένα άλλο στοιχείο είναι ότι υπάρχει µια κινητικότητα σε ένα
επίπεδο κοινής επιχείρησης διάσωσης στη Μεσόγειο υπό την οµ-
πρέλα της FRONTEX. Θα ήθελα, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, να µου
απαντήσετε στα εξής: 

Πρώτον, σε ποιο στάδιο βρίσκονται οι διαβουλεύσεις όσον
αφορά στα δύο προηγούµενα θέµατα, δηλαδή και την ενιαία επι-
χείρηση διάσωσης στο µεσογειακό χώρο αλλά και τις διαβουλεύ-
σεις για τη ρήτρα κατανοµής;

Επίσης, ποιες είναι οι θέσεις της Ελληνικής Δηµοκρατίας, µε
τις οποίες σκέπτεται να προσέλθει στην Ελληνική Προεδρία;
Γιατί ξέρουµε τις προτεραιότητες της Ελληνικής Προεδρίας υπό
τον πολύ εύσχηµο τίτλο, «κινητικότητα», αλλά δεν υπάρχει κά-
ποιο περαιτέρω στοιχείο και µάλιστα µε την προοπτική ότι την
Ελληνική Προεδρία θα διαδεχθεί η Ιταλική, που αντιµετωπίζει
ανάλογα προβλήµατα. Άρα θα µπορούσε να υπάρξει και µια µε-
σοπρόθεσµη στρατηγική.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει ο
Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη κ. Δέν-
διας.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.

Κυρία συνάδελφε, έχετε πάντα την τάση –το λέω θετικά- µε τις
ερωτήσεις σας να καλύπτετε ολόκληρο το µεταναστευτικό και
µία ευπρεπής απάντηση θέλει πολύ περισσότερο χρόνο από
αυτόν που επιτρέπει ο Κανονισµός. 

Γι’ αυτό θα προσπαθήσω, όσο µπορώ, να σας απαντήσω µε
ακρίβεια σε αυτά που ρωτάτε, επιφυλασσόµενος σε µία άλλη ευ-
καιρία να κάνουµε ίσως και µία ευρύτερη συζήτηση, όπως αυτή
που έγινε στην αρµόδια επιτροπή της Βουλής εδώ και λίγες
µέρες.

ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Κύριε Υπουργέ, δεν σας ακούω.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Όσον αφορά κατ’ αρχάς το «Δουβλίνο ΙΙ»
θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι έχει µετατραπεί σε Δουβλίνο
ΙΙΙ, είναι ο κανονισµός η 614/2013. Η Ελλάδα για πρώτη  φορά µε
αυτήν την Κυβέρνηση έχει αλλάξει πολιτική. Δεν συµφώνησε σε
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αυτόν τον κανονισµό. Δεν συµφώνησε στο κριτήριο της πρώτης
χώρας εισόδου. Θεωρούµε ότι αυτό το κριτήριο είναι ένα λανθα-
σµένο κριτήριο. 

Αν µου επιτρέπετε να διευρύνω και την απάντησή µου σε αυτό,
η διαφωνία µας είναι και ευρύτερη, δηλαδή δεν αφορά µόνο στα
θέµατα ασύλου. Διότι πλην των δικαιουµένων άσυλο και πλην
αυτών τους οποίους µπορούµε να επιστρέψουµε και επιστρέ-
φουµε –είµαστε πρώτοι στην Ευρώπη σε επιστροφές αυτήν τη
στιγµή- στις χώρες προέλευσης, δηµιουργείται ένα άλλο ζήτηµα
για το τι θα γίνει µε όσους µένουν, αφού αυτές οι δύο οµάδες
εξαιρεθούν, δηλαδή, αυτοί που δικαιούνται διεθνούς προστασίας
και αυτοί οι οποίοι θα επιστραφούν. Γι’ αυτούς που δεν επιστρέ-
φουν άµεσα η χώρα έχει την εντύπωση η πολιτική η οποία προ-
ωθείται και από τον Πρωθυπουργό κ. Αντώνη Σαµαρά είναι ότι κι
εκεί θα πρέπει να συµφωνηθεί µε τις ευρωπαϊκές χώρες ρήτρα
ανακατανοµής, η οποία θα βασίζεται σε συγκεκριµένα στοιχεία,
µε θεσµοθετηµένη αφετηρία την κοινή ευρωπαϊκή αντίληψη για
αλληλεγγύη, µεταξύ κρατών-µελών όπως το µέγεθος της χώρας,
ο πληθυσµός, το Ακαθάριστο Εθνικό Προϊόν κ.λπ..

Θα µου επιτρέψετε να χρησιµοποιήσω τα υπόλοιπα τρία λεπτά
για τη συνέχεια της απάντησης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Τον λόγο έχει η κ.
Γιαννακάκη.

ΜΑΡΙΑ ΓΙΑΝΝΑΚΑΚΗ: Κύριε Υπουργέ, κατ’ αρχάς χρησιµο-
ποιήσατε κάποιες λέξεις, αλλά θα τις αποδώσω στον προφορικό
λόγο, όπως «επιστρέφω», «τι θα γίνει µε αυτούς που θα µείνουν».
Μιλούµε για ανθρώπους, δεν είναι εµπορεύµατα. 

Από εκεί και πέρα, λοιπόν, αφού µιλάµε για όρους και ορολο-
γία, θα ήθελα στη δευτερολογία σας να µου πείτε και τι σκέφτε-
στε για τον όρο που χρησιµοποίησε την προηγούµενη Κυριακή,
κατά τη διάρκεια της συζήτησης της πρότασης δυσπιστίας που
κατέθεσε ο ΣΥΡΙΖΑ, ο Πρωθυπουργός, όταν µίλησε για λαθρο-
µετανάστες. Θα ήθελα πάρα πολύ τη γνώµη σας επ’ αυτού.

Επίσης, ας συνοµολογήσουµε -και λόγω της ιδιαίτερα τραγι-
κής συγκυρίας, ότι, δηλαδή, όλη αυτή η συζήτηση γίνεται υπό τη
σκιά µιας νέας τραγωδίας στο Ιόνιο, καθώς η Μεσόγειος πλέον
έχει µετατραπεί σε ένα νεκροταφείο, αφού τα τελευταία τρία
χρόνια έξι χιλιάδες άνθρωποι έχουν χάσει τη ζωή τους- ότι η µε-
τανάστευση είναι σύµφυτη της ιστορίας του ανθρώπου. Εµείς το
θεωρούµε πρόβληµα, µε το οποίο τους δύο-τρεις τελευταίους
αιώνες έχουµε µάθει να ζούµε µέσα στα κράτη-έθνη.

Από εκεί και πέρα συµµερίζοµαι τις σκέψεις σας όσον αφορά
στο Δουβλίνο ΙΙ και αν θέλετε, µπορώ να το πάω και λίγο παρα-
πέρα και να πω ότι, αν σκεπτόµαστε την Ευρώπη ως έναν ενιαίο
χώρο µέσα σε ένα πλαίσιο και µια προοπτική οµοσπονδοποί-
ησης, θα θεωρούσαµε και λογικό, βάσει της αρχής της αναλογι-
κότητας, να γίνεται η εξέταση ανάλογων αιτηµάτων στην περι-
φέρεια και όχι στο κέντρο. Γνωρίζετε, όµως, πολύ καλύτερα από
εµένα ότι, όσον αφορά στην κλείδα κατανοµής, υπάρχουν πολύ
µεγάλες αντιρρήσεις από πάρα πολλές χώρες οι οποίες τις
έχουν εκφράσει πάρα πολύ ανοικτά. Δεν το δέχονται µε ένα επι-
χείρηµα το οποίο λέει ότι, αν αυτό πραγµατοποιούνταν, θα χα-
λάρωναν οι εσωτερικές πολιτικές ασύλου που έχει κάθε χώρα.

Οπότε ας θεωρήσουµε, τουλάχιστον σε αυτό το στάδιο, ότι
µια αναθεώρηση της συνθήκης µάλλον δεν είναι εφικτή, παρ’ όλο
που και η αρµόδια Επίτροπος  κ. Μάλστροµ, σε πολύ πρόσφατη
οµιλία της είπε ότι δεν είναι ποτέ δυνατόν µόνο πέντε κράτη-µέλη
να προσπαθούν να διαχειριστούν το 70% των ανθρώπων οι
οποίοι αιτούνται άσυλο.

Αλλά και πέραν τούτου – για να µην µπλέκουµε τα δύο θέµατα-
παρ’ όλο που η Ελλάδα έχει µπροστά της έναν τεράστιο αριθµό
αιτήσεων ασύλου να εξετάσει και διαχειριστεί, ακόµα και αν όλοι
αυτοί οι άνθρωποι οι οποίοι στο Διεθνές Δίκαιο δικαιούνται διε-
θνούς προστασίας, πάλι θα µιλούσαµε για ένα πολύ µικρό κοµ-
µάτι αυτών των µετακινούµενων πληθυσµών.

Επίσης, σε πρόσφατη τοποθέτησή σας είχατε ζητήσει τη θε-
σµική αλλαγή του όρου από «παράτυπο» σε «παράνοµο». Επειδή,
το γνωρίζετε, οι όροι τους οποίους χρησιµοποιούµε είναι και φο-
ρείς ιδεολογίας και µπορεί να κρύβουν και µελλοντικές διαθέσεις
πολιτικής, αυτό σηµαίνει ότι όσων µεταναστών από εκείνους οι
οποίοι βρίσκονται στη χώρα µας τα χαρτιά έχουν λήξει και δεν

έχουν ανανεωθεί για κάποιους λόγους, οι οποίοι είναι πάρα πολύ
συγκεκριµένοι και οι οποίοι συνδέονται και µε την οικονοµική
κρίση, κινδυνεύουν να επαναπροωθηθούν.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε και

εµείς.
Τον λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για τη δευτερολογία του.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΔΕΝΔΙΑΣ (Υπουργός Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη): Ευχαριστώ.
Το τελευταίο θέµα το οποίο θέσατε δεν αφορά εµένα, είναι

θέµα του Υπουργείου Εσωτερικών και, κατά συνέπεια, θα µου
επιτρέψετε, αγαπητή κυρία συνάδελφε, να µη σας απαντήσω σε
αυτό και να εκµεταλλευτώ αυτά τα τρία λεπτά που έχω, για να
πω δύο-τρία πράγµατα πάνω στα πολύ σοβαρά ζητήµατα που µε
ρωτήσατε. 

Κατ’ αρχάς, όσον αφορά στη σηµερινή τραγωδία, θα µου επι-
τρέψετε και από τη δική µας πλευρά να εκφράσω τη λύπη µου
για τις ανθρώπινες ζωές που χάθηκαν, την ελπίδα µου ότι θα
είναι οι λιγότερες δυνατές και να διαβεβαιώσω πως η χώρα θα
κάνει ό,τι µπορεί για να περιθάλψει αυτούς τους ανθρώπους οι
οποίοι διεσώθησαν. Αυτό, άλλωστε, συµβαίνει πάντοτε σε αυτές
τις περιπτώσεις από την Ελλάδα.

Έρχοµαι επί της ουσίας του θέµατος της παράνοµης µετανά-
στευσης. Για εµάς είναι παράνοµοι. Δεν πρόκειται ούτε να κρύψω
τους όρους ούτε να φοβηθούµε από τους όρους ούτε να προ-
σπαθήσουµε να τους ωραιοποιήσουµε.

Επίσης, διεκδικούµε την παραµονή του όρου «illegal» σε σχέση
µε τον όρο «irregular» στο ευρωπαϊκό πολιτικό λεξιλόγιο. Για
εµάς, αυτό είναι απολύτως σαφές. Θεωρούµε, δηλαδή, ότι η πα-
ραβίαση των ελληνικών και των ευρωπαϊκών συνόρων αποτελεί
αξιόποινη πράξη. 

Είναι, λοιπόν, αξιόποινη πράξη κατά το Ελληνικό Δίκαιο. Υπάρ-
χει ο ν.3386/2005. Δεν είδα κανένα κόµµα του ελληνικού Κοινο-
βουλίου να φέρνει µία πρόταση νόµου για να καταργηθεί το
αξιόποινο της άνευ των απαραιτήτων εγγράφων διέλευσης των
ελληνικών και των ευρωπαϊκών συνόρων.

Αυτό είπε ο Πρωθυπουργός. Αυτή είναι η προσπάθεια η οποία
γίνεται από κοινού µε τη Μάλτα, την Κύπρο, την Ιταλία, την Κρο-
ατία, τη Βουλγαρία, τη Ρουµανία, τη Γαλλία και την Ισπανία, δη-
λαδή η δηµιουργία µιας συνεκτικής πολιτικής, η οποία θα
προφυλάσσει τα ευρωπαϊκά σύνορα από αυτούς τους ανθρώ-
πους οι οποίοι δεν δικαιούνται διεθνούς προστασίας. 

Για να είµαστε και σε αυτό σαφείς, θέλω να πω ότι η χώρα δεν
αρνείται σε κανέναν τη διεθνή προστασία, όταν τη χρειάζεται.
Έχουµε φτιάξει µία νέα, την πιο σύγχρονη στην Ευρώπη, υπηρε-
σία ασύλου, η οποία λειτουργεί ήδη στην Αθήνα, τον Έβρο, τη
Μυτιλήνη κι αλλού, µε κινητά κλιµάκια. Έχουµε φτιάξει ΚΕΠΥ,
έχουµε φτιάξει ένα σύστηµα χειρισµού των µεταναστευτικών
ροών, το οποίο είναι η απόλυτη εφαρµογή του αναθεωρηµένου
σχεδίου δράσης που συµφωνήσαµε µε την Ευρώπη, µετά από
ένα µεγάλο διάστηµα σχετικής απραξίας. 

Επίσης, επιτρέψτε µου να σας πω ότι δεν πρόκειται να αισθαν-
θούµε και ενοχικά σύνδροµα όταν προστατεύουµε την εθνική
µας κυριαρχία και τα σύνορά µας. Είναι δικαίωµά µας. 

Βεβαίως, έχετε απόλυτο δίκιο ιστορικά για τις µεταναστευτικές
ροές, αλλά κατ’ επιλογή του κυρίαρχου ελληνικού λαού και των
πολιτειακών του οργάνων, όχι κατ’ επιλογή του οιουδήποτε οπο-
τεδήποτε κρίνει και θέλει -συνήθως είναι και αυτός θύµα ολόκλη-
ρων δικτύων, τα οποία διακινούν αυτούς τους δυστυχισµένους
ανθρώπους- να µπορεί να διαβαίνει τα σύνορά µας, να δηµιουρ-
γεί γκέτο στις πόλεις µας, τεράστια κοινωνικά προβλήµατα και
τελικά παρενέργειες όπως η δηµιουργία του άθλιου πολιτικού
φαινοµένου της Χρυσής Αυγής.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Δραγασάκης): Ευχαριστούµε τον
κύριο Υπουργό.

Η πέµπτη µε αριθµό 229/12-11-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου  του Ανεξάρτητου Βουλευτή Κιλκίς κ. Θεόδωρου Πα-
ραστατίδη προς τον Υπουργό Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων, σχετικά µε τα προβλήµατα των γεωκτηνοτρόφων του
Νοµού Κιλκίς δεν θα συζητηθεί, λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού και διαγράφεται.
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Ολοκληρώθηκε η συζήτηση των επίκαιρων ερωτήσεων.
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.

Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 12.19’ λύεται η συνε-
δρίαση για την προσεχή Δευτέρα 18 Νοεµβρίου 2013 και ώρα
18.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος νοµοθετική εργα-
σία, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί.

2336 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                        ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ



ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ Λ’ - 15 ΝΟΕΜΒΡΙΟΥ 2013 2337


